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jZOBRAŽiVANJI / ZA BODOČE DIJAKE I N ŠTUDENTE 

Informativna 
dneva 10. in 
11. mana 
Tako kot v v s e h drug ih srednj ih šo lah v Slovenij i bos 

ta tudi v ptujsk ih srednj ih šo lah 10. in 11 . marca in
f o r m a t i v n a d n e v a za b o d o č e s r e d n j e š o l c e , k o b o 

m o g o č e dobi t i in formac i j e o n a d a l j n j e m šo lanju - v pe 
tek ob 9. in 15, ur i . v s o b o t o pa le ob 9. ur i . O b a d n e v a 
bodo ob i s t ih urah dajal i p o d a t k e o šo lanju tudi na vseh 
visokih šo lah in un iverzah . V Ljubl jano b o d o ptujski di 
jaki lahko potoval i o r g a n i z i r a n o . 

Z e l o p o m e m b n o s e je 
odločiti za pravo šolo ali štu
dij, vendar je potem potreb
no bi t i p o s e b n o paz l j iv na 
več datumov, ki jih je za vpis 
na katerokoli šolo nujno na
tančno upoštevati. 

Skoraj najpomembnejši da
t u m je 24. marec . D o t e g a 
dneva je namreč potrebno od
dat i p rvo p r i j avo za vpis na 
eno i z m e d s r e d n j i h šol. Po
m e m b e n je še 13. april, to je 
dan , do k a t e r e g a je m o g o č e 
p r i j a v o p r e n a š a t i s šo le na 
šolo, nato pa bodo prijave do 
4. julija, ko bo postopek za iz
b i ro k a n d i d a t o v na š o l a h z 
o m e j e n i m v p i s o m k o n č a n , 
m i r o v a l e . S i ce r pa se b o d o 
učenci morali na srednje šole, 
ki ne bodo omejile vpisa, vpi
sati s po t r ebn imi d o k u m e n t i 
16. ali 17. junija, drugi pa naj
kasneje do 23. junija. 

P tu j ske š o l e n a m e r a v a j o 
vpisati učence v 33 oddelkov, 
poleg teh pa bi l ahko vpisali 
še pet oddelkov izrednih dija
kov . T i se b o d o l a h k o izo
braževali v programu kmeti j 
skega delavca, t r g o v i n s k e g a 
pos lovod ja , o b d e l o v a l c a in 
oblikovalca kovin. Za šolanje 
mladine razpisuje Kmetijska 
šo la d v e l e t n i p r o g r a m za 
kmetijskega delavca, t r i le tna 
p rog rama za pok l i c pol jede-
lec-živinorejec in kmetova l -
ka -gospod in j a te r š t i r i l e t n i 
program za kmet i jskega teh
nika. Ekonomska šola razpi
suje t r i l e t n i p r o g r a m za po
klic prodajalec, št ir i letni pro
g ram za p o k l i c e k o n o m s k i 
tehnik , š t i r i le tn i p rogram za 
u p r a v n e t e h n i k e in t r i l e t n i 
program za poslovne tajnike. 
Pokl icna e lektro in strojna 

šola r a z p i s u j e t r i l e t n i p r o 
g r a m za p o k l i c e l e k t r i k a r 
e l e k t r o n i k , dve le tna progra
ma za pokl ic obdelovalec ko
vin, t r i letne programe za obli
kovalce kovin , preoblikoval-
ce in spajalce kovin, avtokle-
p a r j e ( o b r t n i n a č i n izo
braževanja) , m e h a n i k e vozil 
in vozn ih s reds tev (navadn i 
ali obr tn i način izobraževan
ja). Strojna šola razpisuje šti
r i l e t na p r o g r a m a za pokl ica 
s t ro jni t e h n i k in e lekt ro teh
n i k e l e k t r o n i k . N a j b o l j 
sp lo šno izob raževa lna šola v 
p t u j s k e m S Š C , Gimnazija, 
predv ideva vpis v pet oddel
kov. 

Sicer pa l ahko dobijo tako 
učenci kot starši natančnejše 
p o d a t k e na o s n o v n i h in 
srednjih šolah in v enotah Za
v o d a za z a p o s l o v a n j e . P r a v 
tako so v srednjih šolah že sez-
n a n i l i d i j a k e s p o s t o p k i za 
vp i s in z m o ž n o s t m i š tudi ja 
na univerzah in samostojnih 
visokih šolah. T u je letos pre
cej n o v o s t i . O p o z o r i t i velja 
predvsem na to, da je zelo po
membna prva prijava, ki jo je 
pot rebno oddati do 24. marca. 
Po podatkih ptujskega SŠC se 
p r i b l i ž n o 30 ods to tkov dija
kov vsako leto odloči za infor
ma t ivn i dan v M a r i b o r u , vsi 
d rug i pa g redo v L jub l j ano . 
Kasne jš i de janski vpis pa je 
odvisen od vrste pogojev, tudi 
od možnosti za bivanje. 

M n o g i s e d a n j i o s n o v 
nošo l c i se z a n i m a j o t u d i za 
možnost bivanja v Dijaškem 
domu Ptuj. T a bi imel v nas
lednjem šolskem letu 40 pros
tih mest za novince - 20 za di
jake in 20 za dijakinje. 

•> M. Zupanič 

Množica Otrok se je v soboto zbrala na muzejskem vlaku, ki so ga organizirali Slovenske želez
nice in Radio-Tednik in je mlade zastonj popeljal do Ormoža, foto: Tatiana Mohorko 

PTUJ / NA OBISKU PREDSEDNIK MILAN KUČAN 

Mîta i i 
Kučan aost 
radia Ptuj 

Predsednik Milan Kučan med pogovorom v Mestni hiši. Foto: M. Ozme€ 

V četr tek , 23. februarja, je 
bila prva letošnja skupna od
daja Združenja radijskih pos
taj Slovenije , katere domačin 
je bil tokrat radio Ptuj . Gos t 
p o s l u š a l c e v po vsej Sloveniji 
je bil predsednik države Milan 
Kučan. V pogovoru je med dru
gim zanikal nov i co o svojem 
skorajšnjem srečanju z itali
janskim predsednikom Scalfa-
rom, o čemer poročajo italijan
ski mediji. Govoril je tudi o do
kaj dobrih odnosih z Avstrijo, 
o približevanju Evropski uniji 
in o urejanju spornih zadev s 
s o s e d n j o H r v a š k o . V zvez i z 
n o t r a n j i m i , p r e d v s e m med
strankarskimi odnosi v Slove

niji je govoril o proslavi ob 50. 
o b l e t n i c i z m a g e n a d faš i z 
m o m , za k a t e r o n e k a t e r i neu
prav ičeno napovedujejo, da bo 
še bolj razdvojila s lovenski na
rod. 

Po odda j i se jc p r e d s e d n i k 
Kučan v ptujski Mestni hiši ne
kaj časa zadrža l v p o g o v o r u z 
županom občine Ptuj Mirosla
vom Luci jem in njegovimi so
delavci, pozdravil pa je tudi obi
skovalce karnevalskega šotora. 

P o g o v o r a s p r e d s e d n i k o m 
Kučanom bomo objavili v pri
hodnji številki Tednika. 

• > - 0 M 

O R M O Ž / USPEL F A Š E N S K I K A R N E V A L 

Ekološki problemi in 
strankarske razprtije 

Dobro obiskan fasenski karneval z duhovitimi zamislim! nastopajočih. 

Lepo vreme in vel iko ob i skova lcev so že skoraj tradi
c i o n a l n i s p r e m l j e v a l c i o r m o š k e g a f a š e n s k e g a kar
n e v a l a , ki g a j e že š e s t i n t r i d e s e t i č o r g a n i z i r a l o tu

r i s t ično druš tvo . 
Ob zvokih ansambla Prlekija 

so obiskovalci - teh je bilo več 
kot 3500 - lažje pričakal i 
pričetek povorke. Prvi so se 
predstavili godbeniki pihalne
ga orkestra Ormož z mažoret-
karni, za njimi sta se zvrstili 
skupini mask iz osnovnih šol 
Ormoža in Ivanjkovcev. Zimo 
je preganjalo oglušujoče zvon
jenje več kot 70 kurentov, ki so 
prišli v Ormož iz vasi, od koder 
ta pustna maska izvira. Ome
niti je potrebno še orače in 
pokače iz Leskovca v Halozah. 

Ormožani so se letos lotili v 
glavnem ekoloških tem, stran
karskih razprtij v občinskem 
svetu in stečajev podjetij. Ker je 
ormoška občina obmejna, sta 
nastopila tudi Krpan in njegova 

kobilica z obilo t ihotapskega 
blaga, ki pa danes ni več tisto, 
kot je bilo v njega dni. 

Vse nas topajoče skup ine je 
Tur i s t i čno društvo Ormož ob 
pomoči občine, pokroviteljice 
letošnjega karnevala, nagradilo. 
Prva nagrado je dobila skupina 
Nazaj k naravi, drugo Hardečani 
z Javno hišo, tretjo so si prislužili 
pevci mešanega pevskega zbora 
iz Ormoža, ki so prikazali delo v 
občinskem svetu, četrtonagraje-
ni pa so bili tokrat Dobravčani s 
centralnim odlagališčem smeti. 

Kot se za fašenk spodobi, ni 
man jka lo s las tn ih krofov in 
drugih jedi, še posebej pa dobre 
pijače, po kateri pa Ormož tako 
ali tako slovi. 

•> Vida Topolovec 



ZAMUiANI / O B Č N I ZBOR MLEKARSKE ZADRUGE 

Prireja in kakovost 
mleka 

na evropski ravni 
Za upravnim odborom Mlekar

ske zadruge Ptuj je težka, a 
uspešna pot uveljavljanja nove 
zadruge. Ustanovitev prve spe
cializirane mlekarske zadruge v 
Slovenij i je povzroči la na 
območju Ptuja in Ormoža precej 
nesoglasij in nasprotovanj. Na
sprotja med novo zadrugo in 
Hrani lno-kred i tno s lužbo v 
splošni KZ Ptuj so pripeljala do 
odloč i tve , da prejema več ina 
kmetovalcev plačilo za oddano 
mleko sedaj prek računov v ptuj
ski poslovni enoti Nove Kreditne 
banke Maribor, pravi spor med 
zadrugama pa je povzročila teh
nika v zbiralnicah mleka. Teh 
dogodkov so se spomnili tudi na 
občnem zboru, ki je bil v petek v 
gasilskem domu v Zamušanih. 

Nad 100 tisoč litrov mleka so 
lani poleg omenjenih nagrajen
cev oddal i še: Ivan Beranič, 
Pongrce - 169.536 I , Anton 
Zampa, Levanjci -169.427 I , Jože 
Lah, Pongrce -156.9361, Ivan Ma-
jerič, Sp. Velovlek - 142.910 I , 
Jože Skledar, Apače - 138.760 I , 
Janko Čeh, Podvinci - 138.760 I , 
Milan Tacinger, Lešje - 135.734 I, 
Janez Hajšek, Sestrže - 126.8971, 
Peter Munda, Gajevci - 120.725 I, 
Edi Leskovar, Skrblje - 118.889 I, 
Ivan Pučko, Hvaletinci-116.1071, 
Ivan Vogrinec, Skorba -114.2351, 
Zvonko Erbus, Pleterje - 110.668 
I, Jože Kotnik, Šikole 30 - 108.692 
I , Zvonko Pernat, Župečja vas -
105.8591, Janez Zupanič, Drstelja 
- 104.542 I, Jože Plohi, Sejanci -
100.8351. 

V letu 1994 se je huda kri pomi
rila in obe prej nasprotujoči si za
drugi sta našli skupni jezik, vzpos
tavili sta celo dobre poslovne od
nose. Splošna kmetijska zadruga 
Ptuj se je odpovedala lastništvu 
hladi lne tehnike in ta je sedaj v 
upravljanju Mlekarske zadruge, 
kmetovalci pa so se prostovoljno 
odločali za sodelovanje s HKS ali 
banko. Nekaj odprtih vprašanje je 
le še na območju Kmetijske zadru
ge Ormož, ki hladilne tehnike ni 
želela odstopiti novemu lastniku, 
zato Mlekarska zadruga na tem 
območju namešča novo. 

V letu 1994 je prišlo do pomemb
nih odločitev tudi pri lastninjenju 
Mlekarne Ptuj. K 45-odstotnemu 
deležu, ki ga ima Mlekarska zadru
ga po zakonu o zadrugah, ji je del
avski svet podjetja ponudil v od
kup še štiri odstotke, tako da bodo 
po končanem lastninjenju 49-od-
stotni lastniki mlekarne kmetje, 
51-odstotni pa delavci. Sicer pa je 
sodelovanje mlekarne in zadruge 
zelo dobro, oboji se zavedajo, da 
lahko uspešno gospodari jo le z 

Predsednik I/O Mlekarske zadruge 

Ptuj Jože Lah. 

roko v roki. 
P o m e b n i so tudi l ansko le tn i 

dosežki na področju kakovost i 
mleka. Po začetnem negodovanju 
ob uveljavljanju strogega pravilni
ka je večina članov zadruge uspela 
izpolniti njegove zahteve. Vse več 
mleka je tako v razredu "ekstra ka
kovosti". Ti kmetje so zadovoljni s 
plačilom, saj dosegajo tudi ceno 48 
tolarjev za liter. Druga posledica 
izvajanja pravilnika pa je primer 
kmetovalca, ki je zaradi slabe ka
kovosti prejel za liter oddanega 
mleka zgolj 9 tolarjev. 

Večina kme tov se zaveda po
membnosti izobraževanja, ki ga v 
zimskem času izvaja Mlekarska za
druga v sodelovanju s Kmetijsko 
svetovalno službo. Triindvajsetih 
predavanj se je to zimo udeležilo 
nad tisoč proizvajalcev. Tudi po 
količini oddanega mleka se lahko 
mnogi člani zadruge primerjajo z 
e v r o p s k i m i kmet i . Je pa tudi v 
ptujskem pr imeru oči tno , da se 
zmanjšuje število malih rejcev in 
veča š tevi lo spec ia l iz i ran ih 
mlečnopridelovalnih kmetij. Lani 
je kar 20 kmetij oddalo več kot 100 
tisoč litrov mleka. Na občnem zbo
ru so najuspešnejšim podelili priz
nanja in nagrade : 1. nagrado 
Jožetu Napastu iz Cirkovc za 
224.914 litrov oddanega mleka, 2. 
nagrado Ivanu Pintariču iz 
Zamušanov za 193.161 litrov in 
tretjo Jožetu Belci iz Pongrc za 
182.050 litrov mleka. Nagradili so 
tudi tri v lanskem letu najbolj ure
jene in čis te zb i ra ln ice mleka : 
Tomaž pri Ormožu, Grajenščak -
Kampl in Zgornje Jablane. Ker 
so člani Mlekarske zadruge tudi 
kozjerejci, so podelili še priznanje 
Milanu Kozelu iz Gradišča za 
največjo količino oddanega kozje
ga mleka- 15.281 litrov. 

•» J. Bračič 

S O V J A K / S E M I N A R Z A K M E Č K E G O S P O D I N J E ; 

\Гоп| ribjih specîalitef 
Svetovalna služba za kmečko družino in dopolnilne dejavnosti na kmetiji je v ponedel
jek, 20. februarja, na kmetiji Štebih v Sovjaku organizirala enodnevni seminar za 
kmečke gospodinje o ribah v sodobni prehrani. 

Voditeljica Vera Žemljic je v 
začetku povedala, da bi vsak 
človek moral enkrat tedensko 
zaužiti obilen obrok rib, vendar 
smo Slovenci na repu lestvice 
pri uživanju rib. 

Potem so se kmečke gospodinje 
lotile pripravljanja školjk, rib in 
rakov. Pr ipravi le so prstace in 
musole na buzaro, ribji namaz, 
rižoto z morskimi sadeži, kalama-
re s tatarsko omako in v solati ter 
ocvrte škampe, plavo ribo, postrv, 
zobatca, škarpino in morski list s 
tržaško omako... 

Ob pokušnji pripravljenih jedi 
je Vera Žemljic povedala, da so 
ribje jedi okusne, če so pravilno 
pripravljene, ter odgovarjala na 
vprašanja. Staro pravilo pa pravi. 

da mora riba plavati tudi v želod
cu, zato smo nazdravili s kozar
cem domačega belega vina, ki ga 

na kmetiji Štebih v Sovjaku ne 
manjka. 

^ Z . Š . 

O R M O Ž / V I N O G R A D N I K I I N V I N A R J I N A D A L J U J E J O P R O J E K T » Š I P O N « 

Ocenili tr unstir icTeset uziiicav 
Minuli teden je devet priznanih enologov: dr. Jože Colnarič, mag. Tone Zafošnik, mag. 
Tone Vodovnik in mag. Boris Beloglavec - vsi iz Maribora, Matija Kociper iz ormoške kleti, 
mag. Anton Skaza iz Ptuja, Cvetka Sakelšek iz Ljutomera ter Lojze Filipič iz radgonske kle
ti, predsedovala jim je prof. dr. Slavica Šikovec z Biotehniške fakultete, v Ormožu ocenilo 
43 vzorcev šipona vseh kategorij in različnih letnikov, najstarejši je bil letnik 1968 in so 
ga pridelali v Kmetijskem kombinatu Ptuju. Ocenjevanje sta organizirala Zveza društev 
vinogradnikov Štajerske in Prekmurja ter Društva vinogradnikov Jeruzalem. 

Ocenjevanje je nadaljevanje 
projekta Grozdje in vino sorte 
šipon, s katerim želi stroka po
praviti to, kar je zagrešila trgovi
na, in dati tej sorti ponovno tisto 
mesto, ki ga je nekoč že imela. 
Ob koncu ocenjevanja je prišlo 
med strokovnjaki do nekoliko 
ostrejših besed glede avtohto
nosti sorte, ki je, pa naj je prišla 
od koderkol i , našla prav na 
odličnih vinogradniških legah 
Ljutomersko-ormoških goric 
pravi prostor. Mag. T o n e 
Zafošnik iz Maribora je ob vsem 
tem povedal, da odkar so tu gori
ce (tako je zapisano v starih knji
gah) , je tu tudi š ipon , ki daje 
odlično vino. 

Vzorce vina, ki so ga prispevali 
iz petih kleti (ormoške, ptujske, 
ljutomerske in radgonske) ter šte
vilni zasebni vinogradniki, so po 
os tanku nepovretega sladkorja 
razvrstili v pet kategorij. Med dva
najstimi vzorci suhega vina je bil z 
18,17 točke (od 20 možnih) naj
višje ocenjen vzorec šipona zaseb
nega vinogradnika Jožeta Snaj-
derja iz Ormoža. Med dvanajstimi 
vzorci polsuhega vina je najvišjo 
oceno 18,30 prejel š ipon iz 
ormoške vinske kleti. V kategori
ji polsladkih vzorcev šipona so jih 

ocenili devet, najvišjo oceno 18,60 
pa je prejelo vino, last zasebnih vi
nogradnikov Kraner - Platajs s 
Spodnjega Hlapja pri Pesnic i . 

Ocenjevalci vina pri delu. 

Med št i r imi vzorci v kategoriji 
sladkih vin je najvišjo oceno 19,76 
prejel vzorec šipona, ki so ga pri
nesli v ocenitev iz ptujske kleti. 
Med sedmimi vzorci arhivskih vin 
je bil z 19,76 najvišje ocenjen vzo
rec šipona iz ormoške vinske kle
ti. Kot smo že zapisali, so najsta
rejši vzorec šipona letnik 1968 pri
nesli iz ptujske kleti, dobil je oce

no 18,53, vendar je po besedah dr. 
Slavice Šikovec deloval vel iko 
mlajše, kot so mu kazala leta. 

Po ocenah sodeč daje šipon re-

Foto:VT 

snično enkratne kakovosti. 
Stane Šoster, predsednik Zveze 

društev vinogradnikov Štajerske 
in Prekmurja, je bil kot organiza
tor nadvse zadovoljen z ocenjevan-
jem, dodal pa je, da je to šele 
začetek raznih promocij šipona, 
saj jih bo letos še nekaj. 

•» Vida Topolovec 

P T U J / S T E Č A J V D R U Ž B I T E H N I Č N O I N F I Z I Č N O V A R O V A N J E 

Po reorganizaciji Agisa vse man¡ dela 
Včeraj, 1. marca, je minilo leto 

dni, odkar sta družabnika iz Len
arta Marko Banič in Vlado 

Karažinec, lastnika tamkajšnje
ga Inter Alarma, od sklada za raz
voj kupila Ag i sovo družbo za 
t e h n i č n o in f izično varovanje 
(TFV). Že kmalu za tem je bilo 
nekaj nesporazumov med novi
ma lastnikoma in zaposlenimi, 
sploh glede izplačevanja nado
m e s t i l za n o č n o de lo , potne 
stroške in malico, zaradi česar so 
zaposleni lani avgusta celo napo
vedali stavko, a do nje ni prišlo, 
saj so - tudi s pomočjo posredo
vanja Agisovega sindikata SKEI 
- uspe l i doseč i kompromisno 
rešitev. 

Zaposleni v TFV so do nedavne
ga še imeli dovolj dela, saj so 
tehnično in fizično varovali 
predvsem Agisove objekte. Zaradi 
reorganizacije Agisa, v katerem so 
se odločili za drugačno obliko va
rovanja, varnostnikov pa niso več 
potrebovali, je petnajst zaposlenih 
v TFV imelo vse manj dela. 

Solastnik podjetja TFV Marko 
Banič nam je povedal, da so v 

začetku imeli 16 tisoč mark zago
tovljenega dohodka na mesec, zdaj 
pa le še 1500. Pos lovat i na tak 
način pa ne gre. Težave imajo tudi 
z zaposlenimi, saj so med petnaj
stimi, ki so bili prevzeti hkrati z 
odkupom podjetja marca lani, štir
je invalidi, vsaj trije pa so nenehno 
na bolniškem dopustu. Poleg tega 
deset delavcev, ki so na čakanju, že 
od lanskega decembra ni dobilo 
plače. 

Iz naštetih razlogov je prišlo do 
pogovora s sindikatom in odvetni
co, na katerem so se odločili za 
uvedbo stečajnega postopka. Od 
delavcev, ki so največji upn ik i 
podjetja, jih bodo pet zaposlili v le-
narškem Inter Alarmu, ki je že 
prevzel tehnično in fizično varo
vanje Agisovih objektov. 

•»D.S te r l e 

J a v n i z a v o d Z d r a v s t v e n i d o m P t u j r a z p i s u j e d e l a v c e s 
posebninni poob las t i l i in o d g o v o r n o s t m i : 

1 . vod ja Organ izac i j ske eno te Z o b o z d r a v s t v o , 

2. predstojni l<a S t ro l tovne s l u ž b e z d r a v s t v e n e g a v a r s t v a 
odaras l ih , 

3. g lavno m e d i c i n s k o sest ro o rgan izac i j ske e n o t e 
Z o b o z d r a v s t v o , 

4. vod jo z o b o t e h n i č n e g a laborator i ja . 

P O G O J I : 

A d . 1 - m e d i c i n s k a f a k u l t e t a - o d d e l e k z a s t o m a t o l o g i j o , 

op rav l j en s t rokovn i izpit , 4 le ta d e l o v n i h i zkušen j , 

A d . 2 - s p e c i a l i s t i č n i izp i t s p l o š n e m e d i c i n e , 3 le ta d e l o v n i h 

i zkušen j , 

A d . 3 - v iš ja šo la za zd ravs tvene de lavce , s t rokovn i izpi t , 3 leta 

de lovn ih i zkušen j , izpit iz VPD, 

A d . 4 - v iš ja šo l a za z d r a v s t v e n e d e l a v c e - inžen i r z o b n e p ro 
te t ike , op rav l j en s t rokovn i izpit , 2 leti d e l o v n i h i zkušen j . 

Za vsa n a v e d e n a d e l o v n a m e s t a se z a h t e v a j o z n a n j e s l o v e n 

s k e g a jez i ka in p o s e b n e o rgan i zac i j ske s p o s o b n o s t i . 

D e l o v n o razmer je b o s k l e n j e n o za n e d o l o č e n čas , s p o l n i m d e 

lovn im č a s o m , za m a n d a t n o d o b o 4 let. 

P isne pr i jave z dokaz i l i o i zpo ln j evan ju p o g o j e v naj k a n d i d a t i 

p o š l j e j o v 8 d n e h p o o b j a v i r a z p i s a n a n a s l o v : J a v n i z a v o d 

Zdravs tven i d o m R u j , Ptu j , Po t r čeva 19 a. • 

T E D N I K e naslednik Ptujskega | 
tednika oziroma Našega dela. ki ga ¡e us- j 

tanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 1948. \ 

Izdaja Zavod za radijsko in časopisno de- \ 
lavnost i 
RADIO-ГЕОтК Ptuj. j 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen (direktor in 
glavni urednik), Ludvik Kotar (odgovorni 
urednik). Jože Šmigoc (pomočnik odgo
vornega urednika in lektor), Jože Bračič, Ivo 
Ciani. Majda Goznik, Martin Ozmec, Mania i 
Slodnjak. Dušan Sterle, Vida Topolovec in 
Milena Zupanič (novinarji) 
TEHNIČNI UREDNIK: Slavko Ribarič. 
PROPAGANDA OliverTežak. 

•o 776-207 
Naslov: RADIO-TEDNIK, Palčeva 6, 62250 
F.-u/. p.p.95:'a(062) 771-261, 779-371. 
771-226. faks (062) 771-223. 

Celoletna naročnina 4.000 tolarjev, za tujino 
S 000 tolarjev. 

Ptui: 52400-603-31023 

Tisk: GZP Mariborski tisk, Maribor. 
^0 mnenju Ministrstva za informlran/e Re-

• 'ke Slovenije št. 23158-92 z dne 12. 2. 
i 2 se šte/e Tednik za izdelek informa-
ega značaja iz 13. točke tarifne številke 

. . 5 katerega se plačuje davek od prometa 
noóov 00 sroD" 5 odstotkov 

BOSNA IN HERCEGOVINA: 
Bosanski Srbi so v severni Bosm 
znova začeli izvajati etnično 
čiščenje in teror nad nesrbskim ci
vilnim prebivalstvom. Iz komisa-
riata ZN za begunce poročajo o sis
tematičnem izseljevanju Musli
manov iz Banjaluke in Gradiške. 
Poleg tega Srbi izsiljujejo Unpro-
for, saj so v soboto zaprli še eno od 
oskrbovalnih poti za Sarajevo. Za
radi streljanja še neidentificiranih 
napadalcev na letalo, v katerem je 
bila turška vladna delegacija s pre-
mierjem Demirelom, ki je obiskal 
Sarajevo, pa je Unprofor za ves pro
met zaprl sarajevsko letališče. 

RUSIJA/ĆEĆENIJA: Ruska voj
ska v Čečeni j i je konec tedna pov
sem obkolila Cernorečje in napa
dala Gudermes in zdi se, da se 
počasi bliža razplet čečenske voj
ne, čeprav čečenski viri navajajo, 
da njihovi borci kljub težkemu i 
položaju zaenkrat še nadzorujejo 
ključne položaje jugozahodno od 
Groznega. V porušeni Čečeniji se 
je spet mudil ruski varuh človeko-
vih pravic Sergej Kovaljov in 
skušal ugotoviti stanje v zaporih v 
mestu Mazdok, za katerega trdijo, 
da je koncentracijsko taborišče, to 
pa Moskva zanika. 

*** 
BELGIJA: Na dvodnevnem ses
tanku predstavnikov sedmih naj
bolj razvitih držav (G7), ki je ko
nec tedna potekal v Bruslju, so do
segli soglasje glede devetih osnov
nih načel, s katerimi naj bi spod
budi l i razvoj informacijske 
družbe, ki pomeni najpomemb
nejšo nalogo zadnjega desetletja 
20. stoletja. V informacijsko 
družbo so povabljene tudi dežele v 
razvoju; države G7 jim zagotavlje-
jo spoštovanje njihovih kultur. 

KITAJSKA: V Pekingu sta se 
trgovinski delegaciji Kitajske in 
ZDA le nekaj ur pred iztekom ulti
mata, ki je napovedoval trgovin
sko vojno zaradi doslej nekaznova
nega izdelovanja neavtoriziranih 
kopij ameriških filmov, kompakt
nih plošč, knjig ter tehničnih iz
delkov, dogovorili za sporazum, 
po katerem bodo Kitajci ostreje 
ukrepali zoper kršitelje avtorskih 
pravic in patentov. 

ITALIJA: Predsednik republike 
Italije Scalfaro ne namerava raz
pustit i parlamenta in razpisati 
predčasnih volitev. Odločil se je 
braniti pristojnosti parlamenta in 
vlado predsednika Dinija, ki jo 
lahko odstavi le nezaupnica parla
menta. Obenem je Berlusconiju in 
desnici očital, da ne poznata repu
bliške ustave in da trmasto vztraja
ta pri predčasnih vlitvah, kot da bi 
Italija na ta način lahko čez noč 
premostila sedanjo hudo krizo. 

SOMALIJA: V somalski prestol
nici Mogadišu so se v nedeljo med 
pripadniki različnih milic vneli 
hudi spopadi za prevzem nadzora 
nad glavnimi potmi do letališča in 
pristanišča po umiku mirovnih sil 
ZN. Potekale so tudi množične 
protiameriške demonstracije. V 
Somalijo namreč namerava pripo-
tovati še 2500 ameriških marincev, 
ki bodo ščitili umik 1400 pakistan
skih, bangladeških in egiptovskih 
mirovnikov vse do 7. marca. 

*** 
PAKISTAN: V oboroženih napa
dih na dve šiitski mošeji v pakis
tanskem mestu Karači je bilo v so
boto ubitih dvajset vernikov. Do 
napadov je prišlo v zgodnjih ju
tranjih urah, ko so verniki opravl
jali prvo jutranjo molitev. Nasilje 
med sunitskimi skrajneži in siiti v 
največji muslimanski državi na 
svetu se torej nadaljuje, v letu dni 
pa je terjalo 800 žrtev. 

*** 
ZDA: V letu 1994 je bilo za dva od
stotka manj čudežev kot leta 1993, 
so izračunali izvedenci časopisa 
Portean Times. Kljub temu da 
narašča število svetovn ih kultov in 
zarot, je bilo lansko leto dokaj 
umirjeno in manj čudaško. Zazna
movalo ga je predvsem odkritje 
novih živalskih vrst, najbolj pa je 
izstopalo skrivnostno bitje iz ne
kega odročnega jezera v Argentini) 
ki naj bi zasenčilo slavno škotsko 
Nessie. 

Pripravil: D. Sterle 
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DODATNA SRJDSTVA ZA OBNOVO STARIH MEST 

Sredi marca se bodo v Ptuju sestali župani skupnosti starih mest 
Pirana, Škofje Loke in Ptuja. Osredn ja tema srečanja b o d o 

programi dela v tem letu. Ptujčani si predvsem pr izadevajo, da bi 
uresničili nekatere že začete projekte. Prednost ima oskrba s pl i 
nom. 

Na srečanju v Skofji Loki, ki je bi lo 2 0 . febraur ja, so v g lavnem 
govori l i o tem, kako bi za obnovo starih mestnih jeder zago

tovi l i doda tna sredstva m i m o proračunov obč in . Imenoval i so 
tudi tri delovne komisi je: za obnovo mestnih jeder, za vzpostavi
tev kulturnih stikov in za skupni nastop proti državnim o r g a n o m , 
od katerega pr ičakujejo predvsem več sredstev za obnovo starih 
mestnih jeder, ki stane vel iko več kot novogradnje. 

DR. LUDVIK TOPLAK Z COSTÌ M RUSiJi V PTUJU 

21 . februarja je župan mestne obč ine Ptuj dr. Miroslav Luci na 
vl judnostni obisk sprejel rektorja Univerze v Mar iboru prof. dr. 

Ludvika Toplaka in rektorja Univerze v Cel jabinsku v Rusiji prof. 
dr. Germana P. Vyatkina z nekaterimi gost i . Predstavili so jim po
grom ptujskih pustnih prireditev, posebej pa so se zavzeli, da bi 
se mariborsko univerza vključilo v uresničevanje centra humanis
tičnih dejavnosti . 

OBCNi ZBOR DRUŠTVA ZA BOJ PROTI SLADKORNI 
BOLEZNI 

f Narodnem d o m u v Ptuju bo to soboto o b devetih občni zbor 
društva za boj prot i s ladkorni bolezni Ptuj. Nan j vab i jo vse 

diabetike iz nekdanje ptujske občine in O r m o ž a . Pregledali bodo 
dosedanje delo in sprejeli p rogram dela za letos. Že po tradici j i 
b o d o izvedli krajše p redavan je in ku l turn i p r o g r a m . Kdor bo 
želel, bo lahko kupil tudi diabet ične izdelke. Članar ina za letos je 
3 0 0 to lar jev . Č l a n i jo b o d o l ahko p o r a v n a l i pred zače tkom 
občnega zbora. 

P H i l l l A I I J g M TURISTIČNO KMETIJO PRI KAPEH 

P l l a r i b o r s k a turist ična zvezo je s pisnim pr iznanjem za dose-
Ч ^ ¿danje akt ivno de lo v turizmu nagradi la tudi turist ično kmeti
jo Pri kapeli v Drbet incih. Gre za eno mlajših kmečkih gostišč v 
Slovenskih gor i cah , kjer lahko gostje tudi prenoči jo. 

SEMINAR ZA TELEFONISTE Ш RECEPTORJg 

Zasebni podjet j i Elite in Znanka iz L jubl jane bosta 9. in 1 0. 
marca pn/ič v Ptuju organiziral i seminar za receptorje, telefo

niste in komercial iste, ki svoje storitve ali proizvode ponuja jo po 
telefonu, ter druge de lavce, ki pn/i pr iha ja jo v stik s st rankami. 
No njem bodo govori l i o kulturi te lefoniranja, dejavnik ih, ki vpl i 
vajo nanj , seznanili se b o d o tudi s t ren ingom uspešnega telefoni
ranja, učinkovito komunikac i jo in poslovnim bon tonom. Poseb
no pozornost bodo nameni l i rabi slovenskega jezika. 

spumm m d o b i t n i k i p r i z n a n j c iv i lne 
ZAŠČITE 

f čeraj je župan mestne obč ine Ptuj dr. Mi ros lav Luci sprejel 
dobitnike priznanj o b dnevu civilne zaščite. Udeležili so se ga 

člani štaba civilne zoščite in župani novoustanovl jenih občin na 
območju nekdanje ptujske obč ine. 

V KIDRICEVSKEM č e v l j a r s t v u DELAJO DOBRO 

Od 2 9 . juli ja lani do 3 1 . januarja letos so v kidričevskem Čevl
jarstvu kl jub uvedbi stečaja nadal jeval i de lo . V t e m času so z 

desetimi redno zaposlenimi in povprečno enim pogodben im iz
delali 5 5 3 1 parov zaščitne obutve. Ustvarili so 2 9 . 0 9 3 . 6 8 2 , 4 7 
tolarjev p r ihodka in 3 . 5 4 0 . 9 4 0 , 8 9 tolar jev dob i čka . Stečajni 
dolžnik je v tem o b d o b j u poravna l vse obveznost i iz tekočega 
poslovanja, v celoti pa je pokrival tudi vse stroške vodenja stečaj
nih postopkov. 

DELAVKE LAGOTEXA SO Si SPORAZUMELE Z 
VODSTVOM 

Delavke Lagotexa so 2 0 . februarja po enotedenski stavki na
dal jevale delo. Z vodstvom oziroma lastniki podjetja so do

segle sporazum o osnovnih zahtevah, ki se našajo na osebne do
hodke po ko lek t i vn i p o g o d b e , ured i tev n o r m po s t rokovn ih 
osnovah, delovnih razmerah in izplačilu plač za čas stavke. 

4« MARCA NA PTUJSKEM TV KANALU 

•Ä tu j sk i št ir inajstdnevi televizijski utrip kl jub vel ikim f inančnim 
» t e ž a v a m še v e d n o n a s t a j a . T inček I vanuša in n j e g o v a 
pomočnica N a d a Kotar se t rud i ta , do je odda ja redno na pro
g ramu. V sobotni si b o m o lahko og leda l i posnetke s sprejema 
predsednika države Mi lana Kučana pri ptujskem županu, o pe
tem srečanju Priekov, pr i red i tvah o b 35- le tn ic i ku ren tovan ja , 
razstavi Zohorjevih kurentov, predstavil i pa se bodo še pevki Ire-
f^o Vrčkovnik in Simona Weis ter anasmbel Čuk i , ki so v pustnih 
dneh zabaval i goste v karnevalskem šotoru. 

Pripravila: AlG 

I z v e d e l i s m o 

LENART / C A P R I C E N A D R A Ž B I 

P o n o v i t a d r a ž b a 

b o m a r c a 

Lenarško tekst i lno podjetje Caprice j e v s tečajnem postopku 
že od 2 . j u n i j a 1994. O b zače tku s tečaju je bilo z a p o s l e n i h 
3 5 0 delavk, večina žensk. 

V tem času sta bila izvedena 
dva naroka za preverjanje terja
tev; skupaj jih je bilo prijavljenih 
v vrednosti 550 milijonov tolar
jev, priznanih pa za okrog 360 mi
lijonov. Največji upniki so delav
ci, ki imajo kot strošek stečajne 
mase priznane neizplačane oseb
ne dohodke do višine kolektiv
nih pogodb in regrese, kar znaša 
310 milijonov tolarjev. Delavke 
namreč vrsto mesecev niso dobi
vale nobenega prihodka, v neka
terih mesecih pa ne kolektivnih 
pogodb. Med preostal imi 
večjimi upniki so; Zavarovalnica 
Maribor, A-banka, podjetje Ti-
pink. Beti, podjetje Iterkontrakt 
in nekateri drugi manjši upniki. 

Doslej so Caprice prodajali že 
dvakrat, vendar pravega kupca ni 
bilo. Ponovno ga bodo poskušali 
prodati 15. marca kot pravno ose
bo, saj bi v tem primeru lahko po
novno zaposlili nekdanje šivilje. 
Prvotna cena podjetja je znašala 
nekaj več kot 320 milijonov tolar
jev, na naslednji javni dražbi pa ga 
bodo prodajali po 30 odstotkov 
nižji ceni. 

V s tečajnem podjetju proiz
vodnja kljub temu teče in je tre-

Steiajna upraviteljica Capricea 
Irena Lesjak 
nutno za določen čas zaposlenih 
85 delavk, je za Tednik povedala 
stečajn 1 upraviteljica Irena Le
sjak. Najbolj si želijo, da bi se tudi 
po prodaji podjetja nadaljevala 
teks t i lna dejavnost , saj bi tako 
lahko lenarškim šiviliam ohranili 
delovna mesta. Nekater im med 
njimi namreč grozi, da bodo z iz
gubo tega delovnega mesta za stal
no izgubile delo. 

•e- M. Slodnjak 

P T U J , O R M O Ž / L I K V I D N O S T N E T E Ž A V E P O D J E T I J 

Mesečno m i l i j a r d a ш Л т 1 т џ г е т а 1 т 
V p r e j š n j e m l e t u s e p o p o d a t k i h 

p t u j s k e p o d r u ž n i c e A g e n c i j e z a 
p l a č i l n i p r o m e t , n a d z i r a n j e i n i n f o r 
m i r a n j e l i k v i d n o s t p t u j s k i h i n 
o r m o š k i h p o d j e t i j n i b i s t v e n o i z 
b o l j š a l a . 

D i r e k t o r I v a n T e m e n t j e p o v e d a l , d a 
j e b i l o l a n i v p t u j s k e m g o s p o d a r s t v u v 
p o v p r e č j u v b l o k a d i 6 6 p o d j e t i j . V s a k 
m e s e c j i m j e г а p o k r i t j e o b v e z n o s t i p r i 
m a n j k o v a l o z a o k r o g m i l i j a r d o t o l a r j e v . 

N a j b o l j s e j e l i k v i d n o s t z a o s t r i l a o b 
k o n c u l e t a . D e c e m b r a j e b i l o v b l o k a d i 
ž e 9 0 p o d j e t i j z o k r o g 1 , 3 m i l i j a r d e b l o 
k i r a n i h d o s p e l i h o b v e z n o s t i . 

6 1 o d s t o t k o v b l o k a d o d p a d e n a 
d r u ž b e n a p o d j e t j a , k i s o v p o s t o p k i h 
l a s t n i n s k e g a p r e o b l i k o v a n j a . V t e h j e 
b i l o d e c e m b r a z a p o s l e n i h 3 5 8 7 d e l a v 
c e v . G l e d e n a d e j a v n o s t s e j e n a j b o l j z a o 
s t r i l a n e l i k v i d n o s t v k m e t i j s t v u . 

N e l i k v i d n o s t p t u j s k e g a g o s p o d a r s t v a 
s e p o v e č u j e ž e o d l e t a 1 9 9 0 . Š e s t n a j s t 
p o d j e t i j ( s e d e m d r u ž b e n i h i n d e v e t z a 
s e b n i h ) j e l a n i d o s e g l o n e s l a v e n r e k o r d 
- ž i r o r a č u n ) e i m e l o b l o k i r a n i ž e v e č k o t 
9 0 0 d n i . 

V a g e n c i j i s o p o s e b e j o p o z o r i l i n a 
p l a č i l n o n e s p o s o b n o s t z a s e b n i h p o d j e 
t i j , k i s o u s t v a r i l a p r e o s t a l i h 3 9 o d s t o t 
k o v o b v e z n o s t i v b l o k a d i . D e c e m b r a 
1 9 9 4 j i h j e b i l o v b l o k a d i 7 7 , m e d n j i m i 
v e č t a k i h , k i p o o b s e g u b l o k a d n e z a o s t a -
j a j o z a v e l i k i m i d r u ž b e n i m i p o d j e t j i . 
D i r e k t o r I v a n T e m e n t j e p o v e d a l , d a j e 
n e l i k v i d n o s t z a s e b n i h p o d j e t i j p o s l e d i 
c a n e u s k l a j e n e g a i n n e n a d z o r o v a n e g a 
v o d e n j a p o s l o v n i h f u n k c i j g l e d e n a d i 
n a m i k o r a s t i , p o g o s t o t u d i p o s l o v n i h 
g o l j u f i j i n d r u g i h k a z n i v i h d e j a n j . 

V O R M O Ž U B L O K I R A N I H 
Š E S T N A J S T P O D J E T I J 

L i k v i d n o s t n i p o l o ž a j o r m o š k e g a 
g o s p o d a r s t v a s e l a n i n i i z b o l j š a l . 

D e c e m b r a j e b i l o b l o k i r a n i h 1 6 
o r m o š k i h p o d j e t i j v g o s p o d a r s t v u , p o v 
p r e č n i z n e s e k b l o k a d e p a j e b i l 1 0 8 m i l i 
j o n o v t o l a r j e v . N a j v e č b l o k a d j e b i l o v 
z a s e b n i h p o d j e t j i h , k j e r j i m j e v p o v 
p r e č j u z a p o k r i t j e d o s p e l i h o b v e z n o s t i 
p r i m a n j k o v a l o o k r o g 1 0 0 m i l i j o n o v t o 
l a r j e v . 

•>MG 

G O V O R I S E . . , 

... DA sa je svetovna žcnsLa 
smučarska srenja odločila med 
ono in drugo vožnjo na Pohor
ju prcspati. In so damo skuha
lo slaho vreme. Cc ne verjame
te, da imajo ženske vpliv na 
vreme, je to najboljši dohaz. Si
cer pa da ženske kuhajo točo, 
so vedeli že v l 6 . stoletju. In 
tudi ustre:)io ukrepali. 

... DA /C Jože liudečck na ne
davni iitvorilvi razstave v Ptu
ju visoko strokovno qovorii ce-
lih osem minut hrez ene iiapi-
sane hesede. S tem je dal v koš 
vse veleumne politične cjovorco, 
ki se še pri čitanju teksta moti
jo. Pa naj še kdo reče, da novi
narji >iiso pametne huče. 

... DA so ptujski svetniki pot 
ur razpravljali o fem, ali se mo
rajo oni koma opravičiti za 
neprisotnost na seji »lestnec/a 
sveta. Da pa hi se komu (reci
mo volilcetii) opravičili га go
vorjenje v ohliki klohasniČarske 
pritizvodiije, jim seveda ni pad-
L1 tul pamet 

... DA snu) »Cfovori se« pisali 
na pustni dan in zalo upamo, 
da nikogar od obravnavanih ne 
hoste prepoznali. 

V I D I S E . , . 

... DA naš fotograf zhira argu
mente, ki jih ho zabrisal v ksiht 
vsakemu, ki bo trdil, da v Ptu
ju ni kje parkirati. Pričujoča 
slika tudi dirigira itkinitev ne
kaj delovnih mest listkodclil-
cev. 

... DA jo glavni ptujski turis
tični akter (obenem tretjič 
očka) predsedniku Kučanu na
zorno povedal in celo pokazal: 
' \ e.^te, g<>spod predsednik, v 
I'iuju in v naši stranki smo 
različni ljudje, ^o angelčki in 
smo tudi hudtčki. " 

B O R Z N I K O T I Č E K 

B o f ж о а pepelnì€m 
P u s t n i č a s i n k o -

r a n t i n i s o m o g l i 
p r e g n a t i z i m e v 
s r c i h b o r z n i h i n 
v e s t i t o r j e v . N e g a t i 
v e n t r e n d s e j e n a 
d a l j e v a l k l j u b n e 
k a t e r i m z n a m e n 
j e m , d a b i t e m o r e 
m o r a l o b i t i s k o r a j 
k o n e c . G l a v n o 

z n a m e n j e j e g i b a n 
j e n a k u p n e g a b o n a b l a g a j n i š k e g a z a 
p i s a d r u g e e m i s i j e . P r v i č d o s e d a j j e 
o b č u t n o z a n i h a l , v e n d a r s e j e v r e d 
n o s t p o p r a v i l a { - ( - 4 % ) . V z a č e t k u m a r 
c a s e b o d o v p i s o v a l i n o v i z a p i s i v t u 
j e m d e n a r j u i n t a k r a t s e b o p o k a z a l o , 
k o l i k o s o b i l i n a k u p i t e h b o n o v r e 
s n i č n i a l i s p e k u l a t i v n i . B a n k a S l o v e n i 
j e ž e p r i p r a v l j a n o v o e m i s i j o p o d o b 
n i h z a p i s o v , v e n d a r š e n i s o z n a n i p o 
g o j i v p i s a . 

P r a v o b r e z v e t r j e v l a d a n a t r g u o b v e z 
n i c . T u i n t a m r a h e l p i š p o ž e n e k a k š n o 
o b v e z n i c o n a v z d o l , p r a v e g a v i h a r j a p a 
n i . K s r e č i s o t i s t i , k i i n v e s t i r a j o v o b v e z 
n i c e , n a v a j e n i p o č a s n e g a , u d o b n e g a 

j a d r a n j a m e d č e r m i , k i s o n a n a š e m f i 
n a n č n e m t r g u . N a j d l j e o d o b a l e j e o d j a -
d r a l a R S 0 8 ( - 1 1 , 5 % ) , n e k a j z a n j o j e 
R S 1 1 ( - 6 , 1 % ) . T e č a j a n a j p r o m e t n e j š i m a 
r e p u b l i š k i m a o b v e z n i c a m a s t a s e t u d i 
z m a n j š a l a , i n s i c e r R S 0 2 - 2 , 8 % t e r R S 0 1 
- 2 % , t o p a ž e p o m e n i d o n o s n o s t o k r o g 
9 % n a l e t n i r a v n i , k a r j e z e l o d o b r a d o n o 
s n o s t z a t a k o v a r n e , d o l g o r o č n e p a p i r j e 
( n o m i n i r a n e v " t r d i " v a l u t i ) . K d o r r e s 
h o č e i n v e s t i r a t i z a d a l j č a s a , v e , d a č e z 
n e k a j l e t , k o s e b o d o r a z m e r e p r i n a s u s -

t a l i l e , n e b o d o b i l v e č t a k o u g o d n i h 
o b r e s t n i h m e r z a t u j o v a l u t o , p o k l o n j e 
n i h o d s a m e d r ž a v e . 

V r e d n o s t i d e l n i c k o t d a s o t e k m o v a l e 
m e d s e b o j , k a t e r a b o i m e l a n i ž j o . N a j 
n i ž j e j e " u s p e l o " p r i t i d e l n i c i D A D ( -
3 6 , 4 % ) i n t o k l j u b t e m u d a s o n a 
s k u p š č i n i d e l n i č a r j e v n a p o v e d a l i 
d o b i č e k i n d i v i d e n d o ( o k r o g 1 0 . 0 0 0 S I T 
n a d e l n i c o ) . P r i n a s s e t r g v r e d n o s t n i h 
p a p i r j e v n e o d z i v a n a p o z i t i v n e n o v i c e , 
v r e m e n e n a n a p o v e d i v r e m e n a r j e v , p o 
l i t i k i n e n a v o l i l c e , t a k o d a n i č u d n o , d a j e 
i n v e s t i t o r m n o g o k r a t z b e g a n i n n e v e , 
k a j s t o r i t i . T u d i v r e d n o s t i d r u g i h d e l n i c 
s o p a d a l e k o l z r e l e h r u š k e ; U B K P ( -
3 2 , 5 % ) , F M D ( - 3 0 , 3 % ) , P F N P ( - 2 6 , 7 % ) i n 
N I K R ( - 2 2 , 9 % ) . V r e d n o s t i d r u g i h d e l n i c 
s o s e z m a n j š a l e z a m a n j k o t 2 0 % , k a r j e 
s l a b a t o l a ž b a z a v s e ž e l o d č n e k r č e i n 
z a k o n s k e p r e p i r e . 

P r o m e t n a b o r z n i h s e s t a n k i h j e u p a 
d a l , z a t o s e j e b o r z a o d l o č i l a , d a b o d o 
p o s l e j b o r z n i s e s t a n k i s a m o v č e t r t e k . 
N a m e s t o t e g a b o t o p o s t a l n o r m a l e n 
t r g o v a l n i d a n p r e k o B I S - a . 

N i g a č e z u d o b j e , z a t o s o p r i L j u b l j a n 
s k i b o r z i u v e d l i t . i . B D S ( b o r z n i d i s t h b u -
c i j s k i s i s t e m ) . Z n j e g o v o p o m o č j o b o 
l a h k o v s a k d o m a s p r e m l j a l t r e n u t n o g i 
b a n j e t e č a j e v , l e z a u k r e p a n j e b o m o r a l 
p o k l i c a t i s v o j e g a b o r z n e g a p o s r e d n i k a 
i n p o t e m b o l a h k o v ž i v o s p r e m l j a l 
i z v r š e v a n j e s v o j e g a n a r o č i l a . P r i b o r z n i h 
p o s r e d n i k i h l a h k o t u d i z v e s t e z a v s e p o 
d r o b n o s t i o n a k u p u t e g a s i s t e m a , k i p a 
s e b o z a r a d i v i s o k e c e n e i z p l a č a l s a m o 
v e č j i m i n v e s t i t o r j e m . 

• » S a m o E k a r t 



PTUJ / z DRUGE SEJE MESTNEGA SVETA 

D o o s n u t k a p o s l o v n i k o m 

Na p u s t n i p o n e d e l j e k so si 
svetniki občine Ptuj vzeli pet ur 
časa za razpravo o osnutku pos
lovnika sveta, ki podrobno ureja 
način in delo. Pripombe na delov
no gradivo poslovnika, ki ga je tri 
tedne intenzivno pripravljala ko
misija za statut in poslovnik pod 
vodstvom Tomaža Neudauer ja , 
so imel i s v e t n i k i S l o v e n s k i h 
krščanskih demokratov, Sloven
ske nacionalne s t ranke. Sloven
ske ljudske stranke ter Liste kra
jevnih skupnosti Ptuja. 

Na seji so dodajali vedno nove in 
nove, med njimi lake, s katerimi bi 
si nekaterih želeli prisvojiti prevla
do in ki so sprte s tistim, kar so na 
prvi seji že sprejeli s statutarnim 
sklepom. Zaželeli so si dvotirnost 
pri delu, čeprav so se že na prvi seji 
odločili za enotirnega na relaciji 
svet - župan. Veliko vprašanj so 
imeli o načinu svojega dela, ker jih 
v to sili odgovornost pred volilci, 
kdaj in komu lahko postavi jo 
vprašanja, ki so povezana z opravl
janjem njihove funkcije, o odsot-
nostioziromakomuinkdaj sebodo 
opravičevali, če jih na seje nebo, sta 
predsednik sveta in sekretar tista, 
ki imata pravico izvedeti za odsot
nost nekega svetnika, in ali se mu 
po dveh neopravičenih izostankih 
izreče javni opomin. Z glasovan
jem so nato le odločili, da predsed
nik in sekretar sveta vendarle ima
ta to pravico. S poimenskim izre

kanjem bodo glasovali, ali se bo 
tako odločil svet na predlog predse
dujočega oziroma najmanj tretjine 
navzočih svetnikov. 

Pravo razburjenje je med svetni
ki povzročil 85. člen, ki se nanaša 
na vpogled v spise in gradivo, ki 
vsebujejo podatke osebne narave. 
Poslanec Slovenske nacionalne 
stranke Tone Ciglar je predlagal 
črtanje poglavja o poslanskih sku
pinah, drugi svetniki pa so ga pre
glasovali. Na nek način so le uredili 
status svetnikov, ki so bili izvoljeni 
z list volilcev. V 98. členu so zapisa
li, da imajo ti status neodvisnih 
svetnikov. Poslansko skupino bos
ta sestavljala manjmanj dva svetni
ka. 

Poslovnik mestnega sveta bodo 
ptujski svetniki sprejemali po dvo-
faznem postopku. V nadaljevanju 
so imeli še toliko moči, da so spreje
li spremembe in dopolnitve statut
arnega sklepa mestne občine Ptuj, 
določili pa so tudi nadomestila ozi
roma plače županu, predsedniku 
sveta in dvema podpredsedniko
ma. Zupan bo za nepok l i cno 
opravljanje funkcije ob količniku 
7,5, 40-odstotni uspešnosti in 33-
odstotnem funkcionarskem deležu 
mesečno prejemal 68.523 tolarjev 
neto nadomestila, predsednik sve
ta 38.318, podp redsedn ika pa 
17.537 tolarjev. 

MG 

P T U J / D O B R O GOSPODARJENJE KMETIJSKE ZADRUGE 

Uspešno poljedelistvo^ 
težave živinorefe 

v soboto so se na občnem zbo
ru zbrali člani splošne Kmetij
ske zadruge Ptuj. Obravnavali in 
sprejeli so poročilo o delu v lan
skem letu ter si zastavili gospo
darske cilje leta 1 9 9 5 . Kljub šte
vilnim težavam, ki spremljajo 
kmet i j s tvo , z zadovoljs tvom 
ugotavljajo, da so leta 1 9 9 4 pos
lovali uspešno. Zadruga šteje 
danes 680 članov in 1 1 5 delav
cev. 

Poleg izkazanega dobička so za 
zadrugo pomembni kazalci 
fizičnega obsega proizvodnje in 
trgovine. Tako so v poljedeljstvu 
dosegli zelo dobre rezultate: 
pšenice so prevzeli kar 37 odstot
kov več kot leta 1993, prvič v zgo
dovini zadruge kar 5 tisoč ton. 
Krompirja so njihovi kmetje pri
delali za 59 odstotkov več, kuma
ric kljub slabi letini za 20 odstot
kov več kot leta 1993, rdeče pese 
za 71 odstotkov več, pridelava zel
ja je bila večja za 4 odstotke. Naj
večji skok je bil dosežen pri slad
korni pesi, saj so pridelek glede 
na leto 93 podvoj ili, za polovico so 
povečali pridelek oljaric, le pri 
grozdju so ostali na količini 
prejšnjega leta. Na trg pa so dali 
kar za polovico manj koruze kot 
leto prej; vzrok je bila nizka cena. 

V živinoreji so podatki manj 
vzpodbudni oziroma zaskrblju
joči: promet z govedom je bil prek 
zadruge za četrtino manjši, pro

met prašičev pa se je povečal za 
pet odstotkov. 

Zadovoljni pa so s trgovinsko 
dejavnostjo, ki se je povečala za 14 
odstotkov. Pomemben je tudi po
datek, da so za vzdrževanje in in
vesticije namenili 29 milijonov 
tolarjev. 

Načrti za letošnje poslovno leto 
so vezani predvsem na živinorejo. 
V govedoreji načrtujejo 34 odstot
kov več prometa prek zadruge. Te 
načrte gradijo predvsem na 
pričakovanih ukrepih države, ki 
mora končno poseči v ta del kme-
tijske dejavnosti in preprečiti 
divje klanje telet, ki kljub vsem 
opozorilom še vedno poteka in 
grozi z uničenjem slovenske živi
noreje. Tudi v prašičereji načrtu
jejo 50-odstotno povečanje prire
je in prodaje. Poljedeljska proiz
vodnja naj bi letos ostala na ravni 
lanske. Glede na gradnjo dveh na
makalnih sistemov na Ptujskem 
polju je umestno pričakovati 
povečanje pridelave vrtnin za 
tretjino. Tudi v trgovini načrtuje
jo ohranitev doseženega obsega, 
morebi tno povečanje njihove 
trgovske dejavnosti bo šlo na 
račun veleprodaje. Tudi v 
tekočem letu bodo posvečali veli
ko pozornosti in sredstev investi
cijam; teh naj bi bilo za okoli 50 
milijonov. 

•»JB 

O R M O Ž / TRETJA SEJA O B Č I N S K E G A SVETA 

Da so občinski svetniki v Ormožu zagreti za delo, se najboljše vidi iz dolžine seje občin
skega sveta, kije v ponedeljek trajala polnih sedem ur. Obravnavali so bila zaključni 
račun proračuna občine za leto 1994 ter sklada stavbnih zemljišč, ki so ju svetniki sogla
sno sprejeli. Živahno je bilo tudi pri osnutku statuta občine, a so ga svetniki nato sogla
sno sprejeli. Kar nekaj časa so namenili odgovorom na vprašanji o ravnanju z odpadki 
ter distribuciji plina, saj je Andrej Pučko dal pripombe na postopek izbire koncesionarja. 

Uvodno razlago p ro računa 
občine Ormož za leto 1994, ki je 
znašal milijardo in 32 milijonov to
larjev, je podal župan Vili Trofe-
nik. O zak l jučnem r ačunu pro
računa je na svoji seji razpravljal 
tudi odbor za premoženje, finance 
in gospodarska vprašanja in imel 
na nekaj pripomob, o teh pa so ka
sneje razpravljali tudi svetniki . 
Tako so se zadržali pri problemu 
sanacije ormoškega poletnega ko
pališča, ki vsako poletje bolj ali 
manj producira izgubo. Samo ana
lize vode, ki jo morajo obvezno da
jati na pregled, stanejo mesečno 
med 500 in 600 tisoč tolarji. Da se 
bodo lahko Ormožani v poletnih 
mesecih kopali, bo potreben pre
cejšen finančni zalogaj, saj je ba
zenska školjka uničena do te mere, 
da že ogroža osnovno konstrukcija 

bazena. Mogoče bo gospodarjenje 
poslej lažje, saj bo v prihodnje z 
vsem gospodarila občina. 

Precej kritičnih pripomb je bilo 
o oskrbi z vodo in izgubi, ki jo mora 
pokrivati občinski proračun, med
tem ko je cena vode še vedno v do
meni države. Svetnik Ivan Kuko-
vcc je zahteval, da država obliko
vanje cene vode vrne v prisotojnost 
občine. 

Svetniki so se zamislili tudi pri 
stroških zdravstvenega varstva ne
zaposlenih oseb, saj je na račun 
občine kar 300 zavarovancev pre
več. To se dogaja predvsem zaradi 
tega, ker mnoga podjetja delavce 
zaposlijo za določen čas, potem pa 
jih ponovno odpustijo,ali pa števil
ne zasebne obratovalnice zaposlu
jejo ljudi, ki so prijavljeni na zavo
du za zaposlovanje. 

Pri obravnavi osnutka statuta 
občine je bilo veliko povedanega o 
krajevnih skupnostih, pri mnogih 
odločitvah pa morajo počakati na 
spremembe lokalne zakonodaje, ki 
jo bodo v kratkem sprejeli poslanci 
državnega zbora. Svetniki so sogla
sno sprejeli osnutek statuta in se 
dogovorili še o javni razpravi, ki se 
bo po 15. marcu pričela po krajev
nih skupnostih, javnih zavodih ter 
na zborih občanov. 

Del tretje seje sveta so namenili 
še odgovorom na vprašanji, ki so ju 
svetniki postavili že na prvi seji, to 
jeo organiziranem zbiranju komu
nalnih odpadkov, ki ga v ormoški 
občini izvaja podjetje Sauberma-
cher - Letnik, ter o distribuciji pli
na. Pri prvem vprašanju so svetniki 
imeli precej pripomb, vendar so za
dovoljni, da zbiranje poteka že ne

kaj časa in da se je za takšen način 
odločilo že 2976 gospodinjstev v 
občini (v začetku 1991. leta jih je 
bilo 193). Vsi so bili mnenja, da je 
število divjih odlagališč v zadnjem 
času manjše. 

Precej drugače pa je bi lo pri 
poročilu o distribuciji plina, saj je 
je Andrej Pučko povedal precej 
osebnih zamer in je imel pripombe 
na postopek. Župan Vili Trofenik 
je na njegova vprašanja in dileme 
odgovarja l , vendar je svetnik 
Pučko vztrajal pri svojem. Ob kon
cu so prejeli sklep, da bo vso doku-
metacijo in pogodbe pregledala 
siatutarno-pravna komisija in ugo
tovila, ali so se pri postopku prido
bivanja koncesije za distribucijo 
plina res dogajale nepravilnosti. 

Kaže, da povzroča državna meja 
v ormoški občini dokajšnje težave. 
Na prejšnji seji so svetniki govorili 
o težavah kmetije Pukšič, sedaj pa 
jih je Anton Bolkovič s Koga sez
nanil še o drugih primerih, ki jim, 
tako se vsaj zdi, ni videti ne konca 
in ne kraja. 

• 0 ^ Vida Topolovec 

EKONOMSKO-POSLOVNA FAKULTETA MARIBOR 

Drugi ma l i borzni seminar 
MESH, mednarodna organízatíja študentov ekonomije in menagementa, postaja vse bolj uveljavljeno ime v 
naših gospodarskih krogih. Izobraževalno, neprofitno in nepolitiino združenje, ki ne diskriminira na 
kakršnikoli osnovi in deluje pod okriljem OZN, je v iasu svojega obstoja od leta 1948 s svojo filozofijo ust
varilo možnosti za povezavo mladih ljudi v svetu ter izjemno mednarodno 
omrežje, ki ga danes sestavlja okrog 65 tisoi ilanov iz SI držav s približno 800 
ekonomskih fakultet. 

Ena od aktivnos
ti AIESEC-a Slove
nije je že drugo leto 
organizacija tako 
imenovanega Ma
lega borznega se
minarja, za katere
ga je med gospo
darstveniki vse več 
zanimanja. Glavni 
razlog za to je dejst
vo, da sejezustano-
vitvijo Ljubljanske 
borze in š i r i tv i jo 
obsega njenega 
poslovanja na eko
nomskem področju 
Slovenije pojavilo 

novo področje, ki je 
za večino mlajših 
generac i j ekono
mistov in š tuden
tov ekonomije po
polna novost, saj z 
borznim poslovan
jem skoraj 50 let ni
smo imel i prak
tičnih izkušenj. Da 
bi vsaj delno odpra
vili pomanjkan je 
znanja, sosev AIE-
SEC-u odločili, da 
na to temo pripra
vijo krajši seminar. 

Mal i borzni se
minar bo od 7. do 9. 

marca potekal na 
E P F v M a r i b o r u , 
od 14. do 16. marca 
na Ekonomski fa
kulteti v Ljubljani 
ter od 21 . do 23. 
marca na Fakulteti 
za organizaci jske 
vede v Kranju. 

Mariborski aie-
secovci so preda
vanja pr ipravi l i v 
treh dneh, vsak dan 
ob 16. uri. Predava
li bodo strokovnja
ki z Ljubl janske 
borze, med drugim 
pa boste slišali ne

kaj več o sekundar
n e m t rgu vred
nostnih papirjev v 
Sloveniji, certifi
kat ih v investicij
sk ih d r u ž b a h , 
v r e d n o s t n i h pa
pirjih, ustanav
l j a n j " k l i r i n š k o 
d e p o t n e d ružbe , 
d i l emah ob vred
n o t e n j u d e l n i c . 
Ljubljanski borzi 
ter opravili simula
cijo borznega pos
lovanja. 

Po končanem se
minarili bodo štu-

dent je po izbiri 

opravljali test osvo

jenega znanja, 

Ljubljanska borza 

pa bo nagradila naj

boljše. Sicer pa se k 
seminar ju lahko 

prijavijo tudi dru

gi. Prijave zbirajo 

do 6. marca v pisar

ni pododbora AIE-

SEC na EPF v Ma

riboru. 
• » D . Sterle 

lenmške novke 
Z A 6 2 M I L I J O N O V T O L A R J E V K R E D I T O V ! 

Na 2. seji lenarškega obč inskega sveta so svetniki postavi l i ! 
vprašanje o finančnih obveznostih občine Lenart zaradi najetih j 

kreditov. Zanimala jih je višina, kdaj krediti zapadejo v plačilo ter ; 
namen, za katerega so bili uporabljeni in kdaj se plača zadnja anui- • 
teta. j 

Od leta 1990 do konca leta 1994 so v glavnem najemali za gradnjo. 
komunalne infrastrukture: vodovoda, vodohramov, prečrpalnih j 

postaj, za modernizacijo lokalnih in krajevnih cest, čistilne naprave ! 
ter dveh kreditov za gradnjo gasilskega doma v Lenartu. Bivši pred- • 
sednik izvršnega sveta Avgust Zavernik je povedal, da neodplačani, 
krediti znašajo približno 62 milijonov tolarjev. ] 

P A Š E T O . . . 

Minuli konec tedna so tudi na lenarškem področju živeli v pust
nem vzdušju. Osrednje pustne prireditve, ki sta jo pripravila tu

ristično društvo Rupert iz Voličine in Zveza kulturnih organizacij 
iz Lenarta, so se zraven številnih maškar od blizu in daleč udeležili 
tudi visoki politiki Kučan, Drnovšek in Rupel. Upodobili so jih 
mladi konjeniki iz Rogoznice in nekateri Lenarčani so jih zelo 
v l judno pozdravl ja l i , saj n j ihovo podobo redkokdaj vidijo v 
domačem okolju. 

Seveda pa so varnostniki imeli precej odgovorno delo, saj so iz Be
nedikta prihrumeli razposajeni cigani in prerokovali povsem 

drugo usodo Slovenskih goric kot visoki državniki. Iz kraških hras-
tovških jam so prišli še praljudje. Videli pa smo tudi nekatere etno
grafske maske, med njimi orače iz Jurovskega Dola, ki so orali želeli 
dobro letino, pa vile in druge. 

Brez korantov tudi v Lenartu ni šlo - v večjem številu so prišli iz 
Ptuja. 

Mogoče pa bodo obljube karnevalskih politikov obrodile sadove? 
• o - M . Slodnjak 

R O T A R Y C L U B P T U J / O B 9 0 - L E T N I C I GIBANJA 

V i s ó l e ¡ u b i l e t 

r o t a r i i a n s t v c i 

Rotarijœm je govoril oHmpijec Leon Štukelj. 

Letos mineva 90 let od ustanovitve svetovnega rotarijanskega 
gibanja, ki ga je leta 1905 v Chicagu začel popotnik in podjetnež 
Paul Harr is in ki združuje svoje člane - p redvsem poslovne in 
vplivne ljudi - v tako imenovano mednarodno in nepolitično orga
nizacijo Rotary Club. 

Letošnjo obletnico je svečano proslavil tudi Rotary Club Ptuj, ki je 
sicer še v ustanavljanju. Na svečanem srečanju, ki ga je minuli četrtek 
z nagovorom zbranim odprl predsednik kluba Sergej Pavličev, so 
Ptujčani medse povabili še goste iz Maribora, Ljubljane ter avstrij
skega Feldbacha. 

Starosta slovenskega rotarijanstva ter častni član Rotary cluba Ma
ribor olimpijce Leon Štukelj, je obudil spomin na čas med leti 1936 
in 1940, ko je pristopil k rotarijanskemu gibanju v Mariboru, ki je ta
krat zduževalo 27 članov, v glavnem vplivnih industrialcev in trgov
cev. Med drugo svetovno vojno in še dlje časa po njej je rotarijanstvo 
na naših tleh nekako zamrlo. Ponovno je bilo obujeno leta 1989 z us
tanovitvijo kluba v Ljubljani. France Hočevar, eden njegovih čla
nov, pa je zbranim v četrtek povedal nekaj več o samem rotarijansivu, 
njegovih načelih in prizadevanjih ter o ljudeh, ki so povabljeni v 
članstvo kluba. 

Besedilo in posnetek: D. Sterle 

Podjetniški kotiček / PRODAJA I N N A K U P RABLJENIH V O Z I L 

T u d i n o k r e d i t 

b r e z p o i o g o 

Ob Mariborski cesti 33 je od 
15. januarja precejšnja gneča. 
Po lno dvor i šče av tomobi lov 
privablja številne radovedneže, 
med njimi tudi precej kupcev. V 
pestro ponudbo na avtomobil
skem trgu se je vključilo tudi 
podjetje ATRA, d.o.o., ki ima 
vedno na zalogi večje število av
tomobilov različnih znamk in 
modelov od poceni starejših do 
skoraj novih. 

Za nakup avtomobi la se pri 
njih odloči marsikdo, ki tega prej 
sploh ni načrtoval. Razlog je v 
tem, da kupcu uredijo vse potreb
no, avto lahko pri njih kupite na 
kredit brez pologa. Poslujejo vsak 
dan od 9. do 17. ure,ob sobotah do 
12. Pokličete jih lahko na telefon 
0609-626-763. 

•*JB 

F E L I N O L O Š K O D R U Š T V O ^ 

Tretp ran* 
stava mačk 

Pod okriljem Zveze felinoloških 
društev Slovenije, ki je član med
narodne Felinološke organizaciji 
F IF , organizira FD Lenart tretje 
mednarodno "CACIB" razstavo p S ' 
semskih mačk, ki bo v soboto, 
marca, med 10. in 18. uro v dvorani 
Srednješolskega centra v Ptuju 
Razstavl jenih bo od 250 do ЗОС 
mačk 16 pasem,za ljubiteljein goji-
telje mačk pa je organizator ob te 
priložnosti pripravil poseben kata' 
log. 
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MARIBOR / JUBILEJ M L A D I N S K E G A P E V S K E G A Z B O R A 

Blescec nasfop mladih 
Prejšnji torek je bil za mnoge Mariborčane, ljubitelje mladinskega petja, velik praznik. V unionski dvorani je praznoval 
30-letnico Mladinski pevski zbor Maribor z zborovodko Karmino Šilec. Zbor, ki ga je od ustanovitve več kot 20 let vodil 
Branko Rajšter, je pod njegovim vodstvom desegel najvišjo slovensko raven, pa tudi vidne uvrstitve v tujini. Leta 1991 ga 
je prevzela mlada, v Zagrebu izšolana zborovodko Karmina Šilec. Tradicija in primat med slovenskimi zbori sta ji po eni 
strani delo olajšala, po drugi pa naložila še večjo odgovornost in iskanje novih repertoarnih poti in odrskih oblik za ta v 
slovenskem prostoru tako razširjen in s kvalitetnim izročilom prežet pevski sestav. Spomnimo se samo na predvojne zbo
rovodje Pirnika in Šuligoja ter na skladatelje Kogoja, Osterca in Adamiča, ki so vsi postavili temelj mladinskemu zborovst-
vu na Slovenskem. 
Nabito polna unionska dvorana, v kateri je bilo tudi kakih 60 bivših pev
cev zbora, je doživela svojevrstno oblikovano prireditev. Ne moremo go
voriti o klasičnem zborovskem koncertu. Karmina Silec se je predstavila 
kot odlična oblikovalka glasbenega gradiva, poleg tega pa tudi kot koreo-
graftnja, scenaristka in oblikovalka scene (verjetno pa je botrovala tudi 
modnim domislicam na oblekah pevk in "bulcrjem" pod njimi). 

Celoten projekt je poimenova
la Бо//'ргаг> Z/jca kot res, sestavlja
la pa sta ga dva dela: 

V prvem, poimenovanem Tradi
cija, smo pos lušal i devet 
vzor(č)nih skladb iz repertoarja 
Branka Rajštra. Vrstile so se sklad
be Rajštra, Kozine, Tornea, Gon
ze, Simonitija, Gobca in Adamiča. 
Skladbe, pisane v t rad ic ionaln i 
glasbeni govorici, je mlada zboro-
vodka, ki je neobremenjena z este
tiko polpretekle dobe, oblikovala 
precej drugače v pogledu tempa in 
agogike. Morda nekoliko nepriza
deto in manj dramatično, nikakor 
pa ne poceni in površno. Sploh je 
potrebno izpostaviti odlično pev
sko izšolanost celotnega zbora, ki 
dosega izredno čistost v intonaciji 
in vertikali ter muzikalno frazi-
ranje v posameznih glasovih, ka
dar gre za pol i fone sk ladbe . V 
prvem delu prireditve so tudi po
delili Gallusove značke dvajsetim 
pevkam zbora, te pa so se zanje za
hvalile z odlično izvedbo Galluso
vega moteta Pueri concinite. 

Drug i del , po imenovan Spre
memba, je pr ikaza l dosedanja 
iskanja zbora pod novim vodst
vom. Že na prvi pogled je bilo iz 
koncertnega lista razbrati neho
mogenost oziroma v neenotnost 
zavit koncept, skrit v podnaslov 
Potujemo po svetu. Naj poudarim, 
d a je vseskozi šlo za posamezne 
vrhunske poustvaritve. Vseeno pa 

pevskotehmcno proiesionalno od
pete Lebičeva, Ježeva in morda še 
Poulenceva skladba niso našle pra
vega sožitja s sicer originalnimi, 
folklorno obarvanimi skladbami 
iz Afrike, Južne Amerike, Estoni
je, kaj šele z zadnjimi petimi sklad
bami iz sveta ameriškega musicala 

in zabavne glasbe. Slednj im je 
oskrbel zveneče prepesnitve Jože 
Humer. Vse naštete skladbe v dru
gem delu razen štirih so bile izve
dene t ud i scensko z a n i m i v o : s 
kretnjo in različnimi instrumen
ta ln imi spremljavami, pa tudi s 
playbackom. Prijetno za oko! Pri
jetno za občinstvo v dvorani. 

K prazničnemu vzdušju v dvo

rani so prispevali tudi bivši pevci 
zbora (vključno z voditeljico prire
ditve Ido Baš), saj so sodelovali na 
odru v prvi in zadnji pesmi. Zbor 
je javno imenoval svoje častne 
člane: SergijaPelhana,JakobaJeža 
in Lojzeta Lebiča, ki je zboru po
daril novo skladbo. 

In kaj naj zapišem za sklep? 
Bleščeča in domiselna prireditev, 
oblikovana na kožo staršev pevcev 
in Mariborčanov. Scenarij je prev
zel nekaj pomembnih elementov 
take obletnice. Le koncertni list in 
napovedi so bili skrajno pomanjkl

jivi, brez vsakih podatkov o avtorj
ih besedil skladb, o dosežkih in 
priznanjih zbora in zborovodke. 
Uvrstitev nekaterih skladb v drugi 
del (Lebič, Jež, Poulenc) je prej ka
zala na to, da jih Šilčeva želi po
skrili med bleščeče in zabavne, kot 
pa na kaj drugega. Zbor bi ob ta
kem jubileju lahko in moral izpos
taviti in predstaviti svojo pevsko 

šolo in zborovsko ver t ika lo : 
o t rošk i , mlajši m lad insk i in 
končno mladinski sestav. Menim 
tudi, da zbor deluje preveč herme
tično (samo v Mariboru) in le v tu
jini (hvala bogu), širom po Slove
niji pa se ne pojavlja (npr. repu
bliška revija MPZ v Zagorju, MPF 
Celje). Vprašajmo se torej: Kako 
naj bo potem tako odličen zbor 
vzor 600 slovenskim mladinskim 
zborom? Ali morda MPZ Maribor 
tega ne želi oziroma ima za nepo
trebno? (Lažna skromnost ali pre
majhna odgovornost?) 

K celotni podobi zbora ob jubi
leju je kot t e h t n o dopoln i lo 
manjkajočega na koncertu prispe
val izid laserske plošče z dobrim 
izborom posnetkov iz let 1992-94 
in z vsebinsko bogatim spremnim 
besedilom. Nekateri redki, ki smo 
CD dobili ali ga kupili, smo "resni
co o pravljici" le izvedeli. 

Mitja Gobec 

P R E J E L I S M O 

T E K S T I L N A I N D U S T R I J A 

P R E D Z L O M O M 

Ptujska Delta je pričela buriti duhove ne le 
za tovarniškimi zidovi, ampak tudi zunaj 
njih. Namesto da bi se poglobila v dejanske 
probleme, je nastal problem, v katerem sin
dikatu naj bo kdo. Prosta izbira posamezni
ka.̂  Zakaj ne? 

Tudi sama sem članica in sindikalna zaupni
ca. Vendar na vso stvar gledam iz drugega zor
nega kota. Morda se motim. Toda tudi motiti 
se je človeško. 

Za kaj se bore sindikati? Za pravice delavcev, 
za njihov boljši danes in jutri. Če sem danes 
članica Zveze svobodnih sindikatov in jutri 
članica Neodvisnih sindikatov, se bom borila 
za isto stvar. Torej ni vprašanje, članica katere
ga sindikata sem, temveč za kaj se zavzemam. 
To pa so dejavniki, ki so enaki vsem sindika
tom. 

Ne verjamem, da bi se predstavniki/ce NS bo
rili za drugačne pravice in dosegli več kot člani 
drugega sindikata. Nobeden izmed sindikatov 
ni rešil zloma slovenskega gospodarstva, nobe
den izmed sindikatov ni in ne bo zagotovil, da 
se agonija brezposelnih konča, kajti usode go
spodarstva ne kroje sindikati, temveč politika. 

In česa se boje delavke? Preprosto: strah jih 
je kot vse pred nami, da bodo izgubile človeka 
vredno dostojanstvo - svoje delavno mesto. Os
taja namreč odprto vprašanje - vprašanje časa, 
kako dolgo bo moč vzdržati konkurenčnost in 
nizke udarce, ki jih dobiva tekstilna industrija. 

Da ni daleč čas do popolnega zloma tekstilne 
industrije na Slovenskem, je žal moč razbrati 
med vrsticami časopisnih člankov, a jaz tega 
problema ne bom rešila zato, ker sem predstav
nica sindikata. Ne morem ga rešiti. Lahko tar
nam, opozarjam na napake, kričim, vpijem. 
Nove krivice, nove bolečine, obup in stiske 
premnogih. To je davek vsake na novo zaprte 
tovarne. In za vse to bo zopet kriv sindikat. 

Koliko tovarn je zaprlo svoja vrata? Koliko 
delavcev je vpilo od bolečine? Kolikim se je 
trgalo srce? Nihče jih ni slišal, kakor ne bo 
slišal tistih, ki bodo že jutri ob svoje delavno 
mesto. 

In kaj lahko storim jaz? Za svoje ljudi, za svo

jo tovarno? 
Ne morem obljubljati. Vsaka obljuba bi bila v 

prazno. Lahko opravljam samo svojo dolžnost; 
kako dolgo in kako uspešno, ni samo problem 
predstavnikov sindikata. To je problem vseh 
zaposlenih. 

V prvi vrsti bi se o tem, kar se je dogajalo in 
kar se dogaja z industrijo na Slovenskem, mo
rali zamisliti in se tudi zavedati posledic naši 
politiki. Lahko je sedeti v parlamentu in govo
riti: Tega ne potrebujemo ... Za to ni denarja... 
To ni konkurenčno ... In še in še. Med tem pa 
pozabljajo, da smo tudi mi za tovarniškimi zi
dovi ljudje, ki potrebujejo več kot samo prostor 
za zidovi (za katerimi se ne vidi beda človeka), 
kruh in mleko. In ko se zapirajo vrata te ali one 
tovarne v Ptuju, Mariboru in še kje, so tudi ti 
dejavniki vprašljivi. 

Pa smo zopet na začetku. Delavci valijo kriv
do na sindikat, na vodilne v podjetju, gospodje 
v parlamentu pa si v miru operejo roke. Zma
guje politika, zakaj lažje je krivico pripisati tis
temu, kijev stiku z oškodovancem, kot se ozre
ti na celoten postopek pri zlomu vsega sloven
skega gospodarstva. 

Poverjenica ZSS Delta Ptuj: 
Silva Zahota 

I M E J M O P O G U M -

P O G L E J M O R E S N I C I V O Č I 

Ob nedavnih dogodkih v slovenskem parla
mentu se mi nehote zastavlja vprašanje, 
komu in česmu je politika, ki jo vodi naša vla
da, sploh namenjena. Tistim, ki smo na volit
vah ustoličili te ljudi, žal ne, vsaj tako kaže, 
kajti o vsem se vodijo pogajanja, dogovarjan
ja, vse v cilju ohranitve oblasti, vladanja in s 
tem moči , za konkre tne probleme pa 
zdajšnja vladajoča struktura ali nima moči 
ali pa si pred njimi zatiska oči. Kako drugače 
oceniti propadanje (vsaj navidezno) gospo
darstva, prodaje podjetij tujcem, naraščanje 
števila nezaposlenih itn.? Ob vse pogostejših 
pojavih korupcije in manipulacij, ki bi jih 
vlada morala preprečiti, saj ima vendar v ro
kah škarje in platno, žal ne ukrepa oz. ne 
ukrepa v pričakovanem obsegu in dopušča, 
da del slovenskega gospodarstva (pretežno 
izven centra - Štajerska, Prekmurje, Primor
ska) propada in je s tem prepuščeno na mi
lost in nemilost tujcem, ki pretežno uspešna 

podjetja z blagoslovom države kupujejo za 
majhen denar. 

To so dejanski problemi preživetja Slovenije 
kot neodvisne in ekonomske samostojne 
države, v kateri Slovenci ne bomo hlapci na 
svojem, temveč dejanski lastniki svoje domo
vine. Cilj nas vseh, z vlado na čelu, bi moral 
biti, da si ustvarimo pogoje za kvalitetno živl
jenje in standarde, ki bodo identični stand
ardom razvitih zahodnih držav, ne pa insceni
rana, večdnevna zasedanja parlamenta, ki v 
prvi meri služi razkazovanju in merjenju poli
tičnih moči, ter glasovanja o nezaupnicah, za 
katera se že v naprej ve, da ne bodo spremenila 
dosedanjega stanja. Torej prodajanje megle in 
nekontrolirano trošente denarja nas, davko
plačevalcev, in novo spoznanje, da niti parla
ment kot najvišji organ v državi nima pravice 
ogleda spornih videokaset, katerih predvajanje 
lahko prepove predsednik državnega zbora in s 
takšnim dejanjem poslance degradira v očeh 
javnosti. In kako lahko potem poslanci objetiv-
no glasujejo o zaupnici ministru, ko so jim 
mogoče celo odločilni dokazi o neki krivdi 
tako rekoč prikriti? 

Mogoče bo pa res potrebno razmisliti o pro
gramih novoustanovljenih političnih organi
zacij, ki zagovarjajo decentralizem in dajejo 
poudarek na deželno ureditev R. Slovenije. 
Tudi mi spoznavamo, da te ideje niso slabe, in 
v njih zaznavamo kvaliteto in korist za maso 
ljudi, saj bi se z večjim vplivom dežel bolj ena
komerno razdelile politične moči v državi in 
posledica tega bi bila, da večji del denarja osta
ja v deželah, s tem je večja možnost odpiranja 
novih delovnih mest, vzdrževanje in posodobi
tev infrastrukture, razvijanje novih univerzi
tetnih središč, ohranitev intelektualnega ka
dra v domačih logih, saj je ta nujno potreben za 
razvoj neke pokrajine. To so zadeve, o katerih 
bi se lahko v doglednem času slovenski narod 
odločal na referendumu in tudi centralni 
državni oblasti bi takšen sistem moral biti po 
volji, čeprav sedaj nanj gleda bolj zviška, kajti v 
končni inačici tega projekta bi se velik del nje
nega bremena zvalil na deželne parlamente in 
bi lahko v miru opravljala državniške posle, 
pomembne za celotno državo R. Slovenije. 

Član predsedstva Neodvisnih sindika
tov Slovenije 

Zdenko Kolar 

CEUE / D N E V I K O M E D I J E 

G r e g o r G e l 

k o m e d i | a n t v e l e r a 

v nedeljo so se v Celju končali 
četrti Dnevi komedije - festival, 
na ka te rem je nas top i l a med 
osmimi predstavami tudi lan
skoletna ptujska predstava Sama 
Strelca Plešasta pevka v izvedbi 
Gledališča Zato. Po glasovanju 
občinstva si je pridobila najvišjo 
oceno predstava scenar is ta in 
režiserja Iztoka Lovriča Afera 
pouhn kufr v izvedbi Gleja in 
Grapefruit Company iz Ljublja

ne. Občinstvo je izbralo tudi ko
medijante posameznih večerov. 
To so bili T i n e O m a n , Bojan 
Emer š i č , Vlado Novak, Iztok 
Mlaka r , M a r k o M i l a d i n o v i č , 
Tanja Dimitrijevska, Ivo Godnič 
in Gregor Geč. Uradna strokov
na žirija pa je razglasila za žlaht
no komedijantko Olgo Kacjan, 
za žlahtnega komedijanta pa Bo
jana Emeršiča. 

•o MZ 

PTUJ / P R I H O D N J O S O B O T O G O S T U J E i 
A N S A M B E L H O R T U S M U S I C U S \ \ 

Madrigali ob spreitil¡a- | 
vi arhaičnih glasbil 

v viteški dvorani ptujskega gradu bomo v soboto, 11. mar- ; 
ca, ob pol osmih zvečer prisluhnili madrigalom Claudia | 
Monteverdija. Člani ansambla HORTUS MUSICUS iz Celovca,! 
Ptujčanom že znani gostje, bodo tokrat predstavili Monte-j 
Verdijeve madrigale ob spremljavi baročnih glasbil. 
v ptujskem muzeju tudi letos na
daljujemo koncerte glasbene govo
rice bolj oddaljenih stoletij. Naši 
koncerni večeri, ki jih vsebinski 
okvir bolj ali manj dosledno 
določajo na gradu hranjena glas
bila, skušajo slediti vseevropskim 
prizadevanjem k ozvočenju ar
haičnih partiturz ustrezno starimi 
glasbili ali replikami le-teh. 

Pionirska prizadevanja so naši 
bl ižnji in odda l j en i sosedje že 
p r e d d e s e t l e t j i p r e r a s l i . Po
globljene študije so ustvarile šte
vilne ansamble za tako imenova
no "s ta ro g lasbo" . Z a h t e v n o s t 
"oživljanja" originalnosti je mno
ge poustvarjalce prisili la v ožjo 
p r o g r a m s k o u s m e r j e n o s t , ka r 
j im n e k a t e r i p o v r š n o p o u č e n i 
očitajo. Njihova širina repertoar
ja ni prav nič prizadeta, nasprot
n o , s t e m e l j i t e j š i m , v e č s t r a n 
skim ter iz redno poglobl jen im 
š t u d i j e m p o s a m e z n i h dob t e r 
njim pr ipadajoč ih skladatel jev 
se v s e m n a m odp i r a jo nova , 
nekoč vsakdan je i m e n i t n a ob
zorja. Zdi se, da tovrstna prizade
vanja vse pogosteje rojevajo za
n iman je tudi med s lovensk imi 
poustvar ja le! , česar smo lahko 
nadvse vese l i . U m e t n i š k i pro
gram, udejanjen v grajskih pros
torih, smo v letošnjem letu zau
pali domačim ter tujim poustvar-
j a ln im m o j s t r o m . G l a s b i l a , ki 
bodo v njihovih rokah zazvenela, 
so v veliki meri shranjena v ptuj
skem muzeju. 

Prvi koncer t tega ciklusa bo 
odzvenel z ansamblom HORTUS 
MUSICUS iz Celovca. Njegove 
stalne člane ste pred letom in dve
ma spoznali preko madrigalnih re
nesančnih komedij: "II Festina" so 
spremljale beneške maske, "L'Am-
fiparnasa" pa celopostavne lutke. 
Oba projekta sta odmevala med 
stroko in poslušalstvom. 

Pred dobrim letom je ansambel 
ponovno zablestel, in sicer z Mon-

teverdijevimi madrigali, ki ob pev
ski zasedbi zahtevajo tudi instru
mentalni ansambel. Ob baročnih 
violinah, namenjenih solističnim 
partom, bodo basso contiuno izva
jali trije instrumenti: lutnja, vio
lončelo ter čembalo. 

Skladb Claudia Monteverdija 
(1567-1643) , mojstra opern ih 
prvencev in r enesančn ih ter 
zgodnjebaročnih madrigalov, ce
lovški ansambel zagotovo ni izbral 
naključno. Posebno slednji sodijo 
v sam vrh umetniškega ustvarjanja 
ranega sedemnajstega stoletja, ki 
je renesančni stil opuščalo ter se 
prevešalo v barok. 

Monteverdi je v očeh raziskoval
cev glasbene preteklost i visoko 
cenjen avtor, ki mu ne pripisujejo 
zgolj prvovrstne glasbene nadarje
nosti, bil je prva lastovka baročne 
monodije, z njo pa tudi novega sti
la. 

V devetih zvezkih madrigalov, 
ki so ob operi Monteverdijev naj
pomembnejši opus, se zrcali nje
gov stilni razvoj, začenši od zrele 
renesančne polifonije do zelo eks
presivnih monodičnih ter z glasbi
li spremljanih skladb zgodnjega 
baroka. Življenjski, veder, včasih 
tudi plesni značaj uvršča madriga
le med najbolj priljubljene posvet
ne skladbe družabnosti višjih slo
jev sicer tako vznemirljivega ob
dobja vznika ter zatona reformaci
je. Veliki popularnosti je med dru
gim pripomogel izboren tekst ta
krat najodličnejših poetov ter nje
gova interpretacija skozi glasbo. 
Muzika glasov in glasbil se je nam
reč ekspresivno, včasih kar drama
tično zlila s čutenjem pesnika ter 
poslušalcu ponudi la bogat izliv 
čustev. 

Izbor madrigalov iz šeste, sedme 
ter osme knjige zatorej ponuja an
samblu veliko poetično in z glas
benimi znaki oplemeniteno mate
rijo. Prisluhnimo ji. 

Darja Koter 

LENART / JUTRI O K R O G L A M I Z A 

k u l t u r n i h 

d o m o v 

Zveza kulturnih organizacij 
Lenart prireja jutri ob 16. uri v 
prostorih Kluba občanov okro
glo mizo. 

Na njej bi radi pojasnili neka
tera vpršanja v zvezi z last
ništvom in postopki lastninjen
ja kulturnih domov, rešili neka
tere nejasnosti med upravljala 

in najemniki prostorov ter ugo
tovili dejansko stanje že odda
nih in prodanih prostorov v kul
t u r n i h domovih . Na okroglo 
mizo so povabili še posamezna 
kulturrto-umetniška društva in 
predstavnike občine Lenart, ki 
so lastniki domov. 

• > M S 
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Vsakdo nosi v sebi kurenta 
Minuli četrtek je bila v Miheličevi galeriji odprta razstava z nas
lovom Mitologija Žoharjevega kurenta. Njena avtorja sta Stanka in 
Aleš ( iačnik iz Pokrajinskega muzeja Ptuj . Žoharjeve slike in 
kipe sta predstavila neobičajno: i/, razstave slik sta napravila mu-
zealski dogodek, v katerem so enakovredno nastopile Žoharjeve 
slike in kipi, glasba skladatelja Milka Lazarja, scenografija, svo
je paje odigrala celotna otvoritvena slovesnost. Slike ljubiteljske
ga slikarja Borisa Žoharja so tako zaživele na povsem nov način, 
v pravem trenutku so prispevale duhu našega prostora posebno, 
umetniško dimenzijo. Ali pa so to storile že kdaj prej, otvoritveni 
dogodek paje na to spomnil javnost še enkrat? 

TEDNIK: Zakaj sta se 
odločila za postavitev razstave 
slik ljubiteljskega slikarja Bori
sa Žoharja? 

Stanka Gačnik: "Ljubiteljski 
slikarji so na območju Ptuja na 
zavidljivi ravni in od tu izhaja sa
mouk Boris Žohar. Njegov glavni 
in večni motiv je kurent. Zanj ku
rent ni samo pustni ali etnograf
ski motiv , pač pa je neke vrste 
božanstvo, s katerim je povezano 
človekovo življenje od rojstva do 
sm.rti, z njim je povezana plodovi-
tost, novo življenje, kurent se poj
avlja v vlogi svetnika, rešitelja in 
tako naprej. Zato sva se z Alešem 
odločila za mitologijo, za zgodbo, 
ki veje iz njegovih slik." 

T E D N I K : Razstave sta se loti
la na poseben način, neznan na 
Ptuju in neobičajen tudi za Slo
venijo. Takšne razstave pri nas 
še ni bilo... 

Aleš Gačnik: "Boris je slikar in 
kipar, vendar to ni tipična slikar
ska razstava, pač pa dogodek, ki 
teče po dodelanem muzeološkem 
scenariju. Gre za režijo v gleda
liškem in filmskem žargonu, ki 
ima uvod, zaplet, vrhunec, raz
plet . Za razstavo uporabl jamo 
različne medije: svetlobo, vonj, 
glesbo ... Prav slednja nas bo po
peljala v mitološki svet kurenta. 
Gre za avtorsko glasbo multiin-
strumentalista, komponista in so
lista Milka Lazarja, ki je med dru
gim napisal tudi glasbo za sloven
ski film Babica gre na jug. 

Razstava Mitologija Zoharjeve-
ga kurenta je prvi tovrstni projekt 
v slovenskem muzealstvu, pa tudi 
v Evropi je podobnih primerov 
zelo malo. Pri naši razstavi nam
reč glasba ni le kulisa, pač pa avto
nomen in hkrati sestavni del raz
stave, gledalca namreč uvede v 
zgodbo Žohar jevega k u r e n t a . 
Glasba je posne ta tudi na CD 
ploščo in upam, da bo v času raz
stave mogoče plošče kupiti." 

T E D N I K : Glasbo je Milko La

zar napisal posebej za to razsta
vo. Kako je g lasbenik , ki ni 
Ptujčan, zaživel z utripom ku
renta, ki je vendar lasten samo 
Ptuju? 

A l e š Gačnik: " M i l k o L a z a r j e 

Stanka in Aleš Gačnik. 
Foto: Stojan Kerbler 

Mariborčan, ki živi v Kamniku. 
Ves čas pisanja glasbe sva tesno 
sodelovala, zelo intenzivno sva se 
pogovarjala o Žoharjevem delu, 
Žoharjeva dela si je tudi ogledal. 
Gre pravzaprav za glasbeno inter
pre tac i jo Žohar jevih slik in 
Skulptur." 

T E D N I K : Lik kurenta je pri
tegnil že veliko ustvarjalcev in 
vendar Žoharja na prav poseben 
način... 

Stanka Gačnik: "Boris Žohar 
se je preizkušal v različnih tehni
kah in motivih, dokler ni spoznal, 
da mu najbolj ustreza olje, med 
motivi pa je izbral kurenta. Žohar 
je slikar naivec z nadrealističnim 
predznakom. Njegov kurent nosi 
na glavi rože in je nasploh pri-
našalec vsega dobrega. 

Aleš Gačnik: "Žohar ima ku
ren ta za pus tnega kralja, ki je 
povzdignjen nad vse druge mas
ke. Vidimo ga v raznih ritualnih 
okoljih: s skupino oračev zaorje 
prve brazde dobre letine, rokuje 
se z ženami in možmi, prisostvuje 
pokopu pusta, vodi ruse, se prete
pa, počiva, umira. Žohar prida 
kurentu pridih božjega. Lik ku
ren ta zanj ni omejen zgolj na 
pustni čas, pač pa na vse leto." 

T E D N I K : Tudi Ptuj zmeraj 
bolj časti kurenta... 

Aleš Gačnik: "V zadnjem de
setletju se je množično povečalo 
število kurentov. Kurenti se seli
jo iz vasi v mesto, iz tradicional
nih prostorov v nova okolja, so 
ambasadorji in maskota ptujske
ga okolja, postajajo zaščitni znak 
športnih in kulturnih prireditev, 
klubov, celo 730. učnega centra 
Teritorialne obrambe." 
' TEDNIK: To je kurent kot fol-

kolorni lik. Kaj pa duh kurenta, 
njegova moč, zagotovilo rasti in 
razplojevanja? 

Aleš Gačnik: "Na kurenta se 
veže ogromno pomenov: rodovit
nost, dobra letina, plodovitnost. 
Za Žoharja je kurent simbol vsega 
dobrega. In Žohar želi povedati 
tudi, da nosi vsakdo v sebi svojega 
kurenta. Le da ga nekdo odkrije, 
drugi ne." 

•» Milena Zupanič 

LJUBITELJSKI SLIKAR BORIS ZOHAR 

fCurcfif so ml |o 
xmviekei jpocf kožo 

z njegovega platna » ateljeju, kjer sem ga obiskala, sije sonee. Ali pa je morda le cvet? Morda pa je mnogo več 
od tega: izvor vsega, kar smo in imamo, je vesolje alije bog? Karkoli že je, vzbuja veselje, upanje, plamti na 
nas in nas zasipava z zelenimi vilicami navzgor, z množico marjetic po tleh, cvetov, po katerih plešejo kurenti, 
kijih bo pravkar toliko, da bodo objeli ves svet. So v vaseh in na cestah in po hribih in v mestu. Demoni, ki s 
strašnim pogledom in glasnim rožljanjem odganjajo zimo in strašijo vsakogar, ki jim pride na pot? So sicer 
vse to, vendar gledano z druge strani: za Borisa Žoharja so polni dobrote, prinašajo pomlad, življenje, moč, 
ljubezen, plodovitost in rodovitnost, so z nami, ob nas in v vsakem izmed nas. Njegova še nerojena slika sije 
na obiskovalca in ga - kako preprosto - napravi veselega. 

Želim se pogovarjati z Boris
om Žoharjem, ljubiteljskim sli
karjem samoukom, 43- letnim 
Ptujčanom, ki sem ga spoznala že 
na atletskih stezah pred dvaseti-
mi leti, atletom, ki je takrat treni
ral tek na srednje proge delavno, 
vztrajno, a skromno. Prav takega 
ga najdem v njegovem ateljeju v 
Pivkovi ulici na Ptuju, vendar je 
tek že davno opustil. Še vedno pa 
je delaven in pove mi, da lahko s 

trdim delom prideš do rezultata, 
kljub temu da nimaš akademske 
s l ikarske izobrazbe. Vse 
tehniško znanje moraš pridobiti 
sam, težje je tudi razstavljati, saj 
nekatere galerije sprejemajo le 
akademske slikarje. Borisa naj
dem v pospravljenem in čistem 
ateljeju, tihega, začudenega nad 
tem, da mu je muzej pripravil re
trospektivno razstavo in še bolj 
nad množičnim obiskom le-te. 

Želim se pogovarjat i o njem, 
vendar v vsakem vprašanju naleti
va na kurenta. Kurenta nasploh, 

Boris Žohar 

kurenta na s l ikah, Žoharjevega 
kurenta . Torej se pogovarjava o 
kurentu. 

Prvič se je srečal z njim v Zabov-
cih, kjer je kot otrok preživljal vse 
svoje počitnice in proste dni pri 
starih starših. Tako kot so seže Bo
risovi starši preselili v mesto, se 
danes v mesto seli tudi kuren t . 
Nekoč so se ga bali, pri otrocih je 
vzbujal s t r ahospoš tovan je , za 
kmeta je pomenilo nesrečo, če ku
renta ni bilo na njegovo dvorišče. 
Danes se kurent rokuje z vsemi in 
otroci ga vlečejo za kožuh. Nekoč 
so se v kurenta oblačili odrasli in 
neporočeni močni moški, danes se 
preoblačijo vsi, tudi otroci in celo 
ženske. Kurent je izgubil svoj pra
vi pomen, pravi Boris Žohar, post
al je maskota in kdo ve, kaj se bo z 

njim zgodilo v prihodnjih letih. 
Pač pa je takrat, v otroških letih, 

kurent Borisa skorajda obsedel. 
Obsedel ga je tako, da ga slika že 
leta in leta (od 1969 naprej), in to 
ne le v času pusta, pač pa vse leto. 
Slikagavoljni tehniki, napravil pa 
je tudi že nekaj skulptur iz lesa. 
Ustvarja v ateljeju, po spominu. Pa 
saj mu sploh ne gre za posnetek 
stvarnosti. Njegovi kurenti so vsi 
enaki - namesto fazanovega perja 
nosijo na glavi cvetove, prav tako 
se skorajda nič ne spreminjajo 
hiše, vasi, drevesa. Spreminja pa se 

dogajanje. Boris se tako ukvarja 
pravzaprav z idejo kurenta in ga 
postavlja v znane, pa tudi povsem 
nove dogodke, zanj ustvarja svet, 
ki je samo v njem, Borisu Žoharju, 
dokler ga ne obelodani na sliki in 
postavi na ogled v katerem od raz
stavnih prostorov. 

Čeprav Boris Žohar ne slika le 
kuren tovega sveta, pač pa upo
dablja tud i tako znane ptujske 
semnje, prodajo živine, pa denimo 
ljudi, ki gredo k polnočnici, ga lik 
kurenta zaposluje najintenzivneje. 
In tako, pravi Boris Žohar, bo vsaj 
nekaj časa še ostalo. Prav sedaj ima 
polno idej, veliko še želi povedati 
in zato pričenja nov ciklus. Tako 
sva ponovno pri soncu, ki sije s še 
nedokončane sl ike v njegovem 
ateljeju. Še se bomo srečali. 

•> Milena Zupanič 

Kurent skozi muzealski dogodek 
Odprtje razstave Mitologija Žoharjevega kurenta, ki sta jo pri

pravila Stanka in Aleš Gačnik iz Pokrajinskega muzeja Ptuj, je pri
vabilo tolikšno število obiskovalcev, kot si ga lahko le želi vsak 
umetniški dogodek tudi v večjem mestu, kot je Ptuj. Sicer pa si je 
prikaz del ljubiteljskega slikarja Borisa Žoharja to tudi zaslužil: 
neobičajna postavitev razstave z dramaturškim in režijskim pris
topom k dogodku je presegla navadne galerijske postavitve, 
Žoharjeve več kot dvajsetletno ukvarjanje s kurentom pa pri
bližala gledalcem v ravno pravem, predpustnem času. 

V ta muzealski dogodek - odprtje razstave z naslovom Mitologija 
Žoharjevega kurenta - je bilo poleg slik in kipov Borisa Žoharja ena
kovredno vključenih še nekaj vsebin. Prvi del prireditve je bil razme
roma klasičen in se je odigral v Narodnem domu, kjer je sleherni nas
top - od slavnostnega govornika Jožeta Hudečka do predstavitve av
torja slik Borisa Žoharja - dodal kamenček k obiskovalčevi vednosti o 
kurentu in o Žoharjevem slikarstvu. V drugem delu dogodka so "igra
le" ptujske ulice, nočna pot od Narodnega doma do bližnje Miheličeve 
galerije, ki so jo prehodili ob svečah in pozvanjanju kurentov: ti so za 
toliko minut, kot jih je potrebovala večstočlanska množica za prehod 
čez cesto, zaprli tudi promet. V pričakovanju razkritja razstave se je 
množica zgnetla pred ozek vhod Miheličeve galerije in jo naslednjih 
nekaj minut napolnila do zadnjega kotička. 

Tu je obiskovalce čakal labirint prostorčkov, v katerih bivajo v času 
razstave (do sredine maja) Žoharjeve slike in skulpture. K njim jih je 
vodila glasba Milka Lazarja, ki jo je skladatelj napisal nalašč za to pri
ložnost in tako "uglasbil" slike. Resda je bila ob samem odprtju neko
liko pretiha (najbrž zaradi polnosti in splošnega klepeta obiskoval
cev), mnogo bolje jo boste slišali, ko boste razstavo obiskali še enkrat, 
sami. 

In sedaj bi lahko pričeli pisati o Žoharjevih delih, ki smo jih v glav
nem že poznali, vendar smo si jih tokrat ogledali postavljene po dra
maturškem konceptu, ki nas je pripeljal v samo bistvo kurenta, kot ga 
vidi Boris Žohar: dobrega, neustavljivega, moči polnega, kurenta, ki 
je kralj vseh sem od začetka do pokopa pusta, prav tako pa je tudi z 
nami, ljudmi Dravsko-Ptujskega polja in okoliških gričev od rojstva 
do smrti. Ni le z nami, pač pa v vsakem izmed nas in prav zato je vred
no, da si razstavo ogledamo. 

Milena Zupanič 

IZ ZGODOVINE PTUJSKEGA GLEDALIŠČA - V I . 

Hinko Košak in ptu¡sko gledališče, 
ŠTIRI oesBTteTJA oo USTAHOVITVB рттвкевл рокиенЕбл GLEBAUŠ^M 
Dne 31. avgusta 1955 s sklepom Sveta za prosveto in kulturo pri OLO Ptuj postane ptujsko gledališče poklicno. 

Iz z a p i s n i k a je s lu t i t i , iz izjav 
pa v e m , da je p a r t i j s k o , p o l i 
t i č n o , o b č i n s k o i m e Jože ta Roj i -
c a v P t u j u i m e l o p r v o b e s e d o 
tud i v o d l o č a n j u o g l e d a l i š č u . 
M i s l i m o s i l a h k o , k a k o s e je 
počut i l "akademik" K o š a k . / T o 
bo tudi s a m , že č e z nekaj s t ran i , 
na j l epše p o v e d a l . / 

Taka so dejstva prvih pet ih po
vojnih let. Gledal i šče se je ubada
lo z m n o g i m i problemi - od mate-
r ia lno-tehnične narave do osebja. 
G l e d a l i š č e je m o r a l o m e s t n i 
Ljudski odbor prositi za popravi
la: 

"Dalje p r o s i m o , da bi nam Na
rodna i m o v i n a posod i la ž e l e z n o 
peč, katero bi postavi l i v gardero
b i , da bo n a š i m i g r a l c e m o m o 
gočeno vežbanje tudi v z i m s k e m 
č a s u . " ( Z A P , f . : P t . g l . , š k . 2 ) 

Jasno je, da je v takih razmerah 
že samo delovanje gledal išča bi lo 
"uspeh". Režiser je bil hkrati ust
varjalec p r e d s t a v e in p e d a g o š k i 
vodja ansambla. 

V t em obdobju že izstopa m e d 
d r u g i m i režiserji K o š a k o v a am
bicija, pripeljali na Ptuj igralce -

goste . 
V p r a š a j m o se , zakaj je H i n k o 

K o š a k s p l o h pr i še l l e ta 1946 iz 
Ljubljane v Ptuj . Sam mi na to v 
svojem p i s m u odgovarja: 

"Gre za čas, ki bi ga najrajši po
zabil - nekako izt isni l iz spomina! 
/.../ Bi lo je ve l iko h o t e n j , dosežki 
pa to l ikanj s k r o m n i . / . . . / Zaradi 
nestrinjanja z nesprejemlj ivo teo
rijo socreal izma s e m takrat moral 
zapustit i l jubljansko D r a m o . /.../ 

P t u j je t a k r a t p o t r e b o v a l 
režiserja, jaz pa s em na ivno mis 
lil , saj sem to mes to poznal že od 
pre j , da bo tam bolj v a r n o , bolj 
mirno - h u d o sem se zmot i l . Ptuj 
je prav tako bil p r e p o j e n s stra
h o m zaradi s a m o v o l j e f u n k c i o 
narjev, zaradi pris i lne kolekt iv i -
z a c i j e k m e t o v in še m a r s i č e s a . 
Vendar pa, bil sem tako rekoč na 
cesti . In kot se dekle preda prosti
tuc i j i , / . . . / s e m sprejel p o n u j e n i 
dekret režiserja. 

S t em so m e premest i l i v Mari
bor , z d o g o v o r j e n o o b v e z n o s t j o 
za P t u j . / . . . / 

I n t a k o s e m v s a k d a n p r o t i 
večeru odkorakal na Ptujsko ces 

to , tam čakal na k a m i o n e in se z 
avtostopom pripeljal v Ptuj . Prav 
t i s t o l e t o je b i l a i z j e m n o ostra 
z ima - ne smete misl i t i , da sem do-
b i l p r o s t o r v k a b i n i , n e : peljal sem 
se m e d t o v o r o m , na odprtem to
vornjaku, pri več kot 20 stopinjah 
pod nič lo! Gledal išče takrat še ni 
bi lo ogrevano, sobo za vaje pa sem 
moral zakurit i sam. Po k o n č a n i 
v a j i , o k o l i p o l n o č i , s e m s e , 
o b l e č e n , z lekni l na m i z o , se po
kril s p laščem, ves podoben ods
l u ž e n e m u Cervantesovemu voja
ku, in prebil noč. Zjutraj pa sem 
se z avtobusom vrnil v Maribor. 

Ustvarjalna k l ima je bila torej 
vse prej kot ugodna in tedanjegle-
dal iško vodstvo - pač času primer
no . Vendar, dovol i te mi: imen ne 
b o m omenjal . Bi lo bi brez p o m e 
na. In navsezadnje: vsak ima pra
v i c o do s v o j e g a g l e d a n j a na ta
kratne dni . 

O m e n i l bi V a m , saj kot razisko
va lec mora te to v e d e t i , p o s k u s e 
drobn ih vtikavanj pri razčlemb-
nih vajah, na primer pri Cankar
ju, ki so ga nekateri že takrat hote
li v ide t i takšnega , kakršen Can
kar n iko l i ni bil . Pri tem pa, zani

m i v o , dajalec predlogov, učite l j , 
p r o s t o d u š n a narodna korenika , 
za L u n a č a r s k e g a in p o d o b n e 
"predelovalce" nikol i še slišal ni! 

Po pravici Vam povem, da me je 
v č a s i h kar v s e m i n i l o . T a k a 
n e m o č m e je obhajala, tak obup, 
tako g l o b o k a č l o v e š k a ža lo s t -
spremenit i pa se ni dalo nič. Edi
ni i z h o d , ki sem ga i m e l , je b i l o 
d u h o v n o dis identstvo . /.../ 

N a j m o č n e j š o m o r a l n o o p o r o 
mi je vsekakor dal (že zdavnaj po
k o j n i ) p i s a t e l j in o d v e t n i k dr . 
Alojzij Remec . / . . . /Čeravno težko 
uporabljam po to l iko le t ih evfo-
r i čne b e s e d e , vam l a h k o m i r n e 
duše zagotovim: bil je najpleme-
n i t e j š i in najbo l j š i č l o v e k , kar 
sem jih kdaj srečal. / . . . / 

Najbolj svetla točka teh težkih 
dni pa so vsekakor bili igralci, si
cer vs i a m e t e r j i , pa tako p o l n i 
pristnega gledališkega ideal izma. 
/.../ Prihajali so točno , disc ipl ini 
rano so s ledi l i po teku vaj, svojo 
g a r d e r o b o so uporab l ja l i , sami 
nabavljali rekvizite in jih podar
jali g ledal išču - to pa v t ist ih časih 
ni bi lo lahko. Pri vsem tem za to 
s v o j e d e l o n i s o preje l i n i t i naj

manjše o d š k o d n i n e - o denarju pa 
sploh ne govor im! N i k o l i več , ne 
prej n e p o z n e j e , p r a v i m , n i s e m 
nikjer srečal tako čistega altruiz
ma." 

L e t a 1950 p o s t a n e g l e d a l i š č e 
po lpokl icno . Jože Rojic odstopi z 
mesta intendanta, leta 1953 ga za
menja Jože Gregore, ki vodi usta
novo vse do ukini tve 1958. leta. 

Stalni režiser je bil dve leti Pe
ter M a l e e ( 1 9 5 2 / 5 4 ) . V s e z o n i 
1956/57 je umetn i šk i vodja H i n 
ko Košak, v zadnji pokl icn i sezo
ni pa Emil Frel ih. 

V tem času so gostoval i režiser
ji: Ciril Debevc , Jože Tiran, Jože 
Gale , Sveta Jovanovič , Juro Kis -
l inger, Mirko Stefanovski . 

Gostujoči scenografi: ing. Vik
tor M o l k a , slikarji Lojze Perko , 
Maks Kaučič , Janez M e ž a n , Ivan 
P e n g o v , Mi lan But ina, Vladimir 
Rijavec, N i k o Matul , Vlasta H e -
geduš ič , Saša K u m p . 

Igralci tega obdobja: Franček 
V ičar , D a n i j e l Š u g m a n , Franjo 
G u n ž e r , L o j z e M a t j a š i č , B o r i s 
K o č e v a r , Štefan V e r d n i k , T o n e 
P o t u š e k , A d o l f A n d e r l e , Sonja 

D o l i n a r , B e r t a U k m a r , A n č k a 
B a j g o t , B o ž e n a J e s e n k o , V e r a 
V i d e č n i k , M e t a P irnat , D a n i c a 
Šenkinc , Erika S t e h l i k , M i n c a Je-
raj, Ivanka Korošec , Majda Her
m a n , Nede l jka K a c i n , H e r m i n a 
Matjašec. 

K o t g o s t j e pa so n a s t o p i l i še: 
A l e n k a S v e t e l o v a , M i r a Sar-
d o č e v a , M i j a V i d i č e v a , H u g o 
F l o r j a n č i č , A r n o l d T o v o r n i k , 
Maks Furjan. 

D a se je n ivo igranja v tem ob
dobju dv igni l , priča dejstvo, da so 
decembra 1945 in junija 1949 zbi
rali prijave k avdiciji za sprejem v 
o k r a j n o g l e d a l i š č e . V k o m i s i j i 
l e t a 1 9 4 9 , ki jo je v o d i l F r a n 
Ž i ž e k , so b i l i š e J o ž e G r e g o r e , 
Vida Juvanova in Edo Verdonik , 
junija 1950 pa Mira D a n i l o v a in 
Mi lan Skrbinšek. 

Pog le jmo še p i s m o , ki ga H i n k o 
K o š a k poši l ja 3. 12. 1 9 5 4 g leda
l i šču Ptuj in v katerem govor i o 
nekaterih ptujskih igralcih: 

"Tov. Šugman je izrazit karak
t e r n i i g r a l e c , k i r a z p o l a g a z 
o b s e ž n i m m i g l a s o v n i m i kakor 
tudi in te lektua ln imi pogoj i ; je iz
redno disc ip l in iran in izvrsten v 
rokah režiserja. V s a k e m u ansam
b l u p o m e n i njegovo sodelovanje 

izredno okrepitev. Njegove igral
ske s p o s o b n o s t i ozir . kreat ivna 
s i la je d a l e č n a d o b i č a j n o pov
prečnostjo. 

T o v . Gunžer F r a n c je izredno 
ta lent iran igralec z z v o č n o inte
l e k t u a l n o e n e r g i j o in p o r a b e n 
pred v sem za v loge , ki zahtevajo 
ps iho loško poglobi tev . T u d i nje
govo sodelovanje p o m e n i okrepi
tev s lehernega gled. kolektiva. 

T o v . K o č e v a r Boris je m l a d 
i g r a l e c , ki je na z a č e t k u s v o j e 
igralske poti . Njegov igralski ta
lent je izreden, kakor tudi njegov 
c e l o t n i p s i h o f i z i č n i k o m p l e k s . 
Manjka m u seveda , dober peda
goški prijem, ki ga bo rešil šablo
ne in event , s tereot ipnost i . O n je 
izredno orodje v rokah režiserja-
pedagoga, ki ve , kaj hoče . 

T o v . Berta Ukmarjeva je zelo 
d i s c ip l in i rana in s p l o š n o š iroko 
uporabna igralka, ki razpolaga z 
l ep im g lasovn im mater ia lom. 

V s e o m e n j e n e i g r a l c e l a h k o s 
p o l n o mora lno , kakor tudi mate
r i a l n o o d g o v o r n o s t j o p r e p o -
r o č i m za d o d e l i t e v i g r a l s k e g a 
zvanja." ( Z A P , f . :Pt . gl . , š k . 3 ) 



P O G O V A R J A L I S M O S E . . . / F R A N Č E K B O H A N E C , PRLEŠKI P I S A T E L J 

l^omalci zemlja - na|blaz¡a popotnica 
pisatelja Francka Bohanco, rojenega pri Miklavžu pri Ormožu, skoraj pol stoletja pa živi in dela v Ljubljani, imajo Ormožani nadvse radi in ob vsakem pomemb
nejšem kulturnem dogodku ga povabijo medse. Tako je bil med svojimi rojaki tudi ob odprtju prostorov knjižnice, poimenovane po F. Ksavru Mešku. Mnogi so ob 
tej priložnsti prihajali k njemu, ga pozdaravili in mu stisnili roko. Franček, tako ga kličejo prijatelji, se ob takih dogodkih razneži in beseda mu sama od sebe steče 
v domačem narečju. Ni brez razloga zapisal v svoji Ilovici: "Domača zemlja je vsakemu človeku najblažja popotnica." 

Ka d a r k o l i p r i d e F r a n č e k B o h a n e c n a o b i s k , i m a 
občutek , kot da pr ihaja po dolgi in naporn i poti v varni 
pr i s tan toplega d o m a . T a k o l e pravi: "Ko sem d a n pred 

s lovenskim k u l t u r n i m p r a z n i k o m stopi l v O r m o ž u iz vago
na, s e m t i s t e tr i a l i š t i r i , ki s o m e p r i č a k a l i na p o s t a j i , 
doživel , kot da p r i h a j a m k d o m a č i m l j u d e m . Č i m s tare j š i 
č lovekje , tem bolj ču t i š p o t r e b o po topl i d o m a č n o s t i , za to se 
mnogo raje v r a č a m k l judem, ki to d o m a č n o s t p r e m o r e j o . 

V O r m o ž u je v e l i k o m o j i h 
znancev že od prej, nekaj pa tudi 
od sedaj, in če prihajam v Ormož, 
pridem v prvi vrsti zato, da se z 
njimi srečam, da rečemo katero o 
sebi pa tudi o tem, kaj se dogaja 
drugje. 

Dogodek, ki bo šel v kul turno 
zgodovino, je bila preds tavi tev 
moje knjige novel Ilovica pri Mi
klavžu. Bilo je na visoki ravni in 
eden poslednjih kulturnih parti
zanskih mitingov," je pričel najin 
pogovor. 

Promoci ja I lovice je bila na 
predpustni petek 1987. leta in ta
krat so bili poleg Francka Bohanca 
v Ormožu tudi Josip in Nada Vid-
marjeva, M a t e j Bor , dr. R a d o 
Brdon, F r a n c Še t inc , C e n e Vi-
potnik in še nekateri. Danes mno
gih ni več med nami. 

"Zal sem eden redkih iz te sta

rejše generacije, ki še tlačim to lju
bo slovensko žemljico. Umrli so 
Nada in Jos ip Vidmar , Jože Ja-
voršek. Rado Bordón in Matej Bor. 
Od mojih najožjih prijateljev ni 
več Ivana Potrča. Ne bi želel koga 
izpustiti, vendar menim, da je to že 
dovolj veliko število uglednih slo
venskih književnikov, ki so svoje 
pero pustili samo na pisalni mizi," 
se spominja umr l ih pri jatel jev 
Franček Bohanec. 

TRILOGIJA O MEDVOJNIH 
DOGODKIH NA KOČEVSKEM 

Po I lovici , zbirki novel, ki je 
izšla in bila prvič predstavljena na 
znanem in odmevnem literarnem 
večeru pred osmimi leti pri Mi
klavžu pri Ormožu, sta lansko leto 
izšli še dve Bohančevi knjigi: Lite
rarno obzorje in Odtisi časa. 

"Ker sem deset in več let živel v 

tesnem stiku z omenjenimi in dru
gimi slovenskimi pisatelji, omeni
ti moram še Antona Ingliča, ki ga 
danes prav tako ni več med nami, 
sem si z njimi stalno dopisoval. 
Ker živim izven Ljubl jane v 
počitniški hišici, nimam telefona, 
in če je kdo hotel z mano kontakti
rati, mi je moral napisati pismo. 
Zato sem v dveh knjigah objavil 
pisma pisateljev, ki so mi jih pošil
jali v Gorenjo vas, in vsakemu sem 
napisal tudi spremni esej. Tako sta 
obe knjigi trajni kulturni doku
ment dogajanja v delu slovenske 

pisateljske srenje, torej tiste, ki je 
živela malo pred vojno, preživela 
narodnoosvobodilno vojno in bila 
prva desetletja po vojni vodilna 
slovenska pisateljska generacija," 
pojasnjuje Franček Bohanec. 

Ko je bil Franček Bohanec še 
ravnatelj poljanske gimnazije v 
Ljubljani in je delal za 'ljubi kru
hek', je bil ves v časovni stiski. Za
radi družine in otrok je moral ime
ti redno zaposlitev, zato je njegovo 
sicer plodovito pisateljsko pero tu-
intam moralo mirovati. Ves čas pa 
je želel pisati, še posebej o vojnih 
časih, ki jih je preživljal kot parti
zan, zato je sklenil, da bo pisanje, 
ki ga je začel že v rani mladosti, po
skušal nadoknadit i po odhodu v 
pokoj. Napisal je roman iz vojnih 
dni, ki je že izšel v dveh knjigah. 
Prva ima naslov Stopa na reki in 
je izšla pred dvema letoma, druga 
knjiga z naslovom Kanje pa ob 
njegovem rojstnem dnevu 13. fe
bruarja letos, ko je dopolnil 72 let. 
Slovensko bralstvo je tako v krat
kem dobilo dve njegovi knjigi, ki 
obravnavata Kočevsko v 1942. 
letu. Ne govori ta o hero j ih , ne 
povzdigujeta mitov ali obsojata 
tistih, ki so bili na krivi poti, pač 
pa iščeta vzroke, zakaj si je ta izbral 

t a k š n o , d rug i d rugačno pot in 
kakšni konflikti so nastajali zaradi 
različne izbire. Franček Bohanec 
upa, da bo čez dve leti prvima dve
ma 4pdal še tretjo knjigo. Slovenci 
bi tako dobili trilogijo o narodno-
svobodilnem boju in vstaji v dveh, 
treh vaseh ob Kolpi, ki bo nazor
no, resnicoljubno, pogumno in od
krito kazala, kaj se je pravzaprav 
dogajalo v srcih, dušah in telesih 
ljudi pod italijansko okupacijo. 

SLOVENCI SMO BILI V 
EVROPI ŽE ZA ČASA 

ROMANTIKE 

Ob odprtju ormoške knjižnice je 
Franček Bohanec povedal nekaj 
lepih misli o knjigi. Ob tem je po
segel v zgodovino. "Slovenci ni
smo, kakor se to mnogokrat sliši, 
mlad narod. Zgodaj smo se formi
rali in protestantizem pomeni ob 
prvi knjigi naše nacionalno formi
ranje. Tako sem nalašč pokazal, 
kaj je pomen i l a p iscem beseda 
Prešerna, kjer se vidi naše nacio
nalno zorenje. S Prešernom smo 
stopili med tiste evropske narode, 
ki so bili s svojo kulturo v tistem 
času na vrhuncu, tako da se v Evro
po ne vključujemo šele sedaj, mi 

smo v višku Evrope bili že za časa 
slovenske romantike, za časa de
mokratičnega meščanstva in v zelo 
majhni zamudi za francosko revo
lucijo. To je moja osrednja misel. 
Druga pa je, da smo intelektualci, 
ki smo odhajali in še odhajajo z 
o rmoškega območja d rugam, 
ogromno prispevali k slovenski li
t e ra tu r i , zato sem naštel imena 
umrlih ter v kratkih besedah pri
kazal njihovo pomembnost." 

Pogovor sva sklenila z vprašan
jem, kaj mu kot pisatelju pomeni 
knjiga. "Pri tem se je potrebno izo
gibati leporečja, ker je bilo o knji
gah povedano toliko stvari in ne
varno je, da se ob tem razmišljanju 
zapleteš v zanke poetskih besed. 
Zame ni umetnosti, ki ne bi temel
jila na knjigi. Recimo, če gledamo 
po knjigi povzet film, lahko ugoto
vimo, da ta nikoli ni dosegel njene 
globine. Če danes ugotavljamo, da 
ljudje knjige malo berejo in več se
dijo pred televizijskimi ekrani, je 
to zame znamenje, da smo na nižji 
kulturni stopnji, kakor smo bili te
daj, ko smo imeli samo knjigo kot 
sredstvo naše humanosti." 

Vida Topolovec 

L O V R E N C N A D R A V S K E M P O L J U / PRI P D P R I P R A V I L I G L E D A L I Š K O I G R O 

^ Mladi člani Prosvetnega društva Lovrenc na Dravskem polju so tudi v letošnji gledališki sezoni posvetili 
največ svojega časa učenju gledališke komedije, ki je tokrat delo ruskega avtorja Vladimirja Katajeva. S 
komedijo Dan oddiha so se prvič predstavili domačemu občinstvu 12. februrja, predstavo so ponovili še 
na Selih, vendar pa se bo urnik gostovanj zapolnil v naslednjih dneh. 

Da je za izbiro ustreznega gle
dališkega dela in poznejšo gle
dališko uprizoritev potrebno ve
liko časa, vedo tudi mladi gleda-
liščniki, ki so amatersko gleda
liško de lo vzel i p r e c e j r e s n o . 
Tako so po l a n s k e m u s p e h u s 
komedi jo , ki so jo zaigral i kar 
d v a n a j s t k r a t , t u d i l e t o s svoj 
prosti čas zapolni l i z učen jem 
novega gledališkega dela. 

Kot je povedala Zdenka Frank, 
ki je tud i tokra t posk rbe la za 
režijo, so pred izbiro ustrezne igre 
pregledali kar precej gledaliških 
knjig. Odloči tev seveda ni bila 
pretežka, saj se jim je Katajeva ko
medija Dan oddiha zdela prav pri
merna za amatersko gledališče, 
kjer mladi šele začenjajo svojo pot 
na odru. 

Igralci so se skupaj z režiserko 
dobivali trikrat tedensko v pros
torih Prosvetnega društva, premi-
erno pa so komedijo predstavili na 
domačem odru. Da je bila nared 
za prvo predstavo, so porabili tri 
mesece in v teh treh mesecih so 
morali sami poskrbeti za sceno in 
primerne kostume. T u d i f i o a e a f t 

jim ni pomagal nihče, pa vendar 
so mladi igralci prepričani, da je 
letošnja gledališka predstava do
bro pripravljena. 

In kaj komedija Dan oddiha 
pove gledalcu? 

Zadovoljna druščina mladih gledališčnikov z režiserko. 

Gledališko delo je postavljeno v 
s tar i kap i ta l i s t i čn i čas, kjer se 
vsak dan pripeti kaj zanimivega, 
pa tudi brez zapletov nikol i ne 
gre. Prav tako pa se zaplete tudi na 

dan odd iha v enem izmed 
počitniških domov v Rusiji. V igri 
je 11 igralcev: Zajcev je Dušan 
Novak, Klava Ignatjuk je Zden
ka Rus, Kostja Galuškin je Miki 
Krošl, Vera Kaфovnova je Tan

ja Korošec , Robi Novak je zai
gral Miusova, Mihaela Novak je 
Dudkina, Bruno Šincek je Dud-
kin . Roza Jeremejeva je Anita 
Pepelnik, zdravnica je Katarina 

Krošl, Dani Lamperger je vratar 
in Šura je Katarina Kovačič. Pri 
režiji je pomagala še Jelka Had-
ler, na vajah Mira Kovačič, lek
torsko delo pa je bilo v rokah 
Kristine Bauman. 

Režiserka Z d e n k a F r a n k je 
med drugim povedala, da so ji bili 
mladi igralci v veliko pomoč pri 
odrski pos tavi tv i dela. Tud i z 
letošnjo predstavo je zadovoljna, 
le nekoliko manj pa z obiskom 
obeh predstav. V naslednjih dneh 
bodo predstavo še nekajkrat po
novili, gostovanja po okoliških 
krajih pa naj bi končali v začetku 
maja. Po lanski uspešni predsta
vitvi na ptujskem odru bodo tudi 
letos, seveda če bodo dobili pova
bilo, sodelovali na občinski reviji 
gledaliških skupin. Gledališko se
zono pa bodo končali z izletom v 
Italijo, vendar pa obljubljajo, da 
bodo za dobro komedijo poskrbeli 
tudi v naslednjem letu. 

Tekst in fotografija: 

Tatjana Mohorko 

S L O V E N S K A B I S T R I C A / P E T N A J S T LET 
M O Š K E G A P E V S K E G A Z B O R A O B R T N I K 

P e s e m j e i n s p i 
racij;« » i c l o v e -

Minul i pe tek ¡e v i teška dvorana slovenjebisfr iškego gradu gos

t i lo moški pevski zbor Obrtnik s Polskave, kot gostje pa so nas

topa l i pevci obrtn iškega zbora iz D r a v o g r a d a . Ob tej pri ložnosti 

so pevcem s Po lskave pode l i l i s e d e m z l a t i h , deve t srebrnih in 

sedem bronast ih Gallusovih p lake t . Obema zboroma sta d i r ig i 

ra l i žensk i : d r a v o g r a j s k e m u Katica Korošec, po lskavskemu pa 

Nevenko GriJ-Homeršak. 

Moški pevski zbor Obrtnik s Polskave ob praznovanju petnajstletnice. 

Foto: Samo Brbre 

Pesem je inspiracija za človeko
vo početje, je utelešenje duha in 
balzam za umiri tev, so zapisali v 
spremni besedi člani predsedstva 
moškega pevskega zbora Obrtnik 
pred petkovim koncertom. Zamet
ki zbora segajo v jesen 1979. leta, 
ko so Jože Fidler, Ivo Braučič in 
Leopold Perger zbral i še d ruge 
ljubitelje zborovskega petja, prvi 
dir igent pa je bil Ivo Kutnjak iz 
Hoč. 

Zborovska pesem se je kmalu 
udomačila v kraju in ljudje so pev
ce z veseljem poslušali na raznih 
prireditvah ter jih podpirali pri nji
hovih načrtih. Vrstila so se vabila 
na razne koncerte in gostovanja. 
Tako se je pričel tisti pravi umet
niški vzpon zbora in pridružili so 

se mu številni drugi ljubitelji lepe 
zborovske pesmi. 

V petnajstih letih jez zborom so
delovalo kar pet zborovodi j . 
Najdlje je bil prvi d i r igen t Ivo 
Kutnjak, med zborovodji pa je bil 
Geza Horvat z Zgornje Polskave, a 
je pred nekaj leti nepričakovano 
umr l , vendar se ga pevci ob pet
najstletnici s hvaležnostjo spomin-
jajo. Zbor sta vodila še Peter 
Skrbiš in Zlatko Verzelak, zadnja 
leta pa z njimi sodeluje Nevenka 
Gril-Hameršak. Njenim prizade
vanjem in naporom pevcem pripi
sujejo sedanjo kvaliteto zbora. 

Najs tarejša pevca sta F r a n c 
Rajh in Štefan Marcie, ki pri zbo
rih pojeta že več kot 40 let. 

Vida Topolovec 

P T U J / G A L E R I J A S V . J U R I J A 

Maske zagrebških grafikov 
Tudi galerist Silvo Resn ik se 
s pripravo razstave zagrebške 

skupine Manufaktura pridružil 
P r e d p u s t n e m u r a z p o l o ž e n j u . 
Razstava, ki je v mes tnem stolpu 
"a ogled od minulega petka, nosi 
"aslov 'Maske - fašnik 95'. 

V galeriji sv. Jurija se predstavi
la pet hrvaških umetnikov: Miro 
Glavurtič, v Kotorju rojeni (1932) 
slikar, pisatelj in grafik, eden naj-
^'dnejših kiparjev splitskega li

kovnega kroga Matko Mijič z oto
ka Brača (1955), Ivan Laskovič 
Croata iz podravske vasi Batinska 
(1932), akademski grafik Siniša 
Reberski iz Zagreba (1962) in aka
demski kipar Zdravko Ladiš, ki je 
doma prav tako v Zagrebu (rojen 
I95I). 

Umetnike druži v skupino Ma
nufaktura spoznanje o nujnosti 
ohran jan ja zapostavl jenih kla
s ičn ih u m e t n i š k i h d isc ip l in in 

umetne obrt i . Sicer pa negujejo 
popolnoma različne likovne izraze 
in usmeritve, od naive do nadrea
lizma in ekspresionizma. Na Ptuju 
se tokrat predstavljajo z izborom 
svojih grafik. 

M. Zupanič 

V galeriji sv. Jurija razstavljena grafi

ka akademskega kiparja iz Zagreba 

Zdravka Ladiša. 



CIRKULANE / DRUGI PUSTNI KARNEVAL 

Ž i v o p i s a n Ol 
l i r i r e d i t o v 
Splošni sproščenosti in fašenkovanju ob slovesu zime so se pridružili tudi v Cirkulanah. 
Tamkajšnje turistično društvo je v soboto, 25. februarja, 
pripravilo svoj pustni karneval. A to ni bil zgolj paša za oči, 
marveč tudi priložnost za domačine, do pokažejo, kaj zmo
rejo storiti. Iz vsega, kar je bilo videti, se je izkazalo, da 
niso od muh in do bi zmogli še veliko več, če vmes ne bi bilo 
še nekaj tistih ie-jev, ki izvirajo predvsem iz začetniških 
težav. Treba je namreč vedeti, da v Cirkulanah no tem po
dročju še orjejo ledino - karneval je bil drugič. Vsak začetek 
pa je težak, se tolažimo! 

Veseli muzikanti - prva nagrada med otroškimi skupinami. 

Živopisna skupina oračevi Okiča - prva nagrada za odrasle skupine. 

Iz slame spletena klobuk in naličje - med vsemi maskami v Cirkulanah 
najizvirnejšal 

o h lepem, sončnem vremenu 
se je tega dne na oheh straneh 
ceste, hi vodi skozi to strnjeno 
naselje, zhralo prihližno nehaj 
več hot tisoč gledalcev, da hi 
videli našemljene shupine in 
posameznihe. Njihovo zhira-
lišče je hilo na začethu vasi on-
hraj cerhvenega griča v prede
lu, hi mu še danes pravijo 
Vareš. o d tod je povorha, 
sestavljena iz sedmih etno
grafskih (prišli so tudi od dru
god) in enaintridesetih harne-
valshih shupin oziroma posa-
meznihov hrenila shozi sre
dišče, se vsaha od njih za ne
haj trenuthov pomudila na 
najširšem prostoru in se nato 
ustavila na ploščadi za šolo. 
In her je njihovo zunanjost, 
uspešnost predstavljanja in 

nastop ocenjevala posebna ho-
misija, so jim tam (po predol
gem čahanju!) sporočili ludi 
rezultate svoje odločitve. 

Med otroškimi skupinami so 
prvo nagrado namenili 
najmlajšim - veselim muzikan
tom iz otroškega vrtca Cirkulane, 
drugo zapornikom in tretjo klov
nom - oboje v predstavitvi učencev 
tamkajšnje osnovne šole. 
Med odraslimi skupinami sta bili 
najvišje ocenjeni živopisno 
ozaljšani skupini oračev: prva iz 
okiča in druga iz Leskovca. Tret
jo nagrado pa je komisija name
nila skupini iz obmejne vasi 
Meje, ki je na traktorski prikolici 
prikazala domačo haloško žgan-
jekuho. 

Besedilo in foto: I. C. 

MARKOVCI - ZABOVCI / DOGAJANJE ČETRTEGA FAŠENKA 

In potem se ¡e ulilo 
Dogajanje svojega IV. fašenka v 

nedel jo , 26. februarja , so Mar-
kovčani in Zabovčani razdelili na 
dopoldanski in popoldanski del. V 
dopoldanskem, poimenovali so ga 
priprave na pusta, so v Zabovcih 
pred cimprano s slamo krito hišo 
(št. 54) zares prikazali, kako nasta
jajo posamezni rekviziti za pustni 
nastop skupin ali ene same s e m e . 
Mnogi obiskovalci (iz Ljubljane, 

Kdor zna, ta zna, bi lahko rekli za go
spo, ki vešče plete nogavice za kuren-
tovo opremo. 

Tržiča, Kranja, Gorice, Trsta...) so 
tako videli in zvedeli tudi tisto, kar 
jim je bilo doslej docela neznano. 
In treba je priznati , da je bilo ne 
zgolj zanimivo in vznemirl j ivo, 
marveč tudi poučno. Ženske so 
pletle nogavice za kurente - te mo
rajo biti zelene ali rdeče -, izdelo
vale rože iz krep papirja in razno
ba rvne "pantlce" za ku ren tovo 
kapo , d u h e ali za kakršen koli 

pustni okras, tam v kotu dvorišča 
je nekdo pletel bič za pokače, na 
drugi s trani sta bila izdelovalca 
kurentovega naličja in kopij za 
kopjaše, medtem ko sta slamnata 
nevesta in "ženih" že čemela vsak v 
svojem vozičku, pripravljena za 
nas top . Vmes so na dvorišče 
pr ihrumeli še kurent i , medvedi, 
piceki ter skupina razposajenih in 
neukrotljivih rus. Prav slednje so 
med obiskovalci, med njimi je bila 
tudi celotna televizijska ekipa z 
Mi tom Trefa l tom na čelu, 
povzročile kar veliko smeha, ve
drine in sproščenosti . Vendar je 
glavna pozornost kljub vsemu vel
jala izdelavi predmetov, brez kate
rih fašenka v Markovcih, takšnega 
tradicionalnega, kot ga poznamo, 

nebi bilo. 
Zal je popoldanski del, v kate

rem bi skup ine od hiše do hiše 
opravljale svoje pustno poslanst
vo, želele dobro letino in zdravje, 
zaradi hudega naliva moral odpas-
ti. 

Besedilo in foto: / .C 
J i 

Iz teh nekaj viter rafije bo čez čas naS' 
talo nekaj metrov dolgo voze 
pokačevbič. 

Pod spretnimi mojstrovimi prsti nastaja kurentova maska. 

Čeprav se na prvi pogled zdi izdelava kopja za kopjaše enostavna, pa vendar ni, 
ko vidiš mojstre pri delu! 

Ob trinajstih, ko bi se moral začeti popoldanski del markovsko-zabovskego 
pustnega dogajanja, se je ulilo. V upanju, da bo ponehalo, so se nekateri 
najvztrajnejši stisnili pod streho kmečkega mlina v Zabovcih. 

O K S A N A I N A L E K S A N D E R V Y K H R I S T Y U K I Z 
N O V O S I B I R S K A / O PTUJSKIH PUSTNIH PRIREDITVAH 

Malo izvirnosti, 
pa vel karnevala 

Oksano in Aleksandra 
Vykhristyuka, umetniško vod
jo in direktorja ustanove Ruski 
dom za ljudsko izročilo iz No-
vosibirska, je v Ptuj pripeljal 
sekretar slovenskega komiteja 
CIOFFA (Mednarodnega sve
ta organizacij za folklorne fes
tivale in ljudsko umetnost) dr. 
Bruno Ravnikar. V Slovenijo 
sta prišla, da bi se spoznala z 
načini in metodami arhiviran
ja podatkov za glasbeno-pev-
sko kulturo, ker bo Ruski dom 
za ljudsko izročilo v Novosi-
birsku po dogovoru z ruskim 
centrom folklore v Moskvi 
pričel zbirati te podatke. Obi
skala sta glasbeni narodopisni 
muzej v Ljubljani, kjer imajo 
bogate in mednarodno prizna
ne izkušnje za dokumentiranje 
plesov, pesmi in tekstov. Ker 
pa se večino časa ukvarjata z 
ljudskim izročilom, sta želela v 
živo videti tudi ptujske pustne 
prireditve, zlasti še folklorne 
skupine. 

Oksana se je najprej zapisala 
klasični zborovski glasbi - je di
plomirana dirigentka, Aleksan
der pa je fizik. Njuna življenjska 
in delovna pot se je zasukala po 
ob isku Nepala in Indi je . 
Srečanje z izvirno ljudsko kul
turo je naredilo svoje: Aleksan
drova disertacija iz fizike je os
tala nedokončana , podpr l je 
ženo in postal je njen pomočnik, 
ker je uvidel, da vsa fizika ni nič 
proti ljudskim koreninam. 

Žal jima je slabo vreme v ne
deljo, ko sta si želela ogledati 
fašenk v Markovcih in karneval 
v Ptuju, prekrižalo načrte. Ljud
skega izročila sta videla bolj 
malo, pa še tisto, kar sta videla, 
kot pravita, ni bilo pravo. Pre
več je bilo improvizacij: če nas
topajo folklorne skupine, naj bo 
takšna tudi glasba. Ljudi je po
trebno vzgajati tako, da bo izvir
no vse - od glasbe, plesa do hra
ne in zabave. 

LJUDSKA KULTURA 
PREPOVEDANA 

Ruski dom za ljudsko izročilo 
v Novosibirsku ima več-delov
nih skupin, ki na terenu razi
skujejo, zbirajo in zapisujejo vse 
duhovno in materilno ljudsko 
izročilo, pesmi, plese, noše, raz
lične pripomočke, igračke, igre, 
skratka vse, kar je možno zbrati. 
Pr i tem se povezujejo s stro
kovnjaki raz l ičnih področij . , 
Zbrano gradivo je nato na voljo 
š t u d e n t o m , ki poskrbi jo za 
oživitev in za prenašanje na mla
de rodove. Dom organizira tudi 
odprte tečaje in se jih lahko ude
ležijo vsi, ki to želijo. Na njih se 
učijo izdelovati narodne noše in 
otroške igrače. Ljudsko izročilo 
je v vaseh začelo propadati, z iz
delovanjem noš in igrač pa se 
znova oživlja. Po t r ebno je 
obdržati kontinuiteto, da ne bi 
šlo v pozabo. Z njim seznanjajo 
že najmlajše - t r i letne otroke. 
Program je prilagojen njihove

mu dojemanju, pozneje pa ga 
nadgrajuje šola. V času Brežnje-
va je bilo prepovedano vse, kar 
je bi lo povezano z l judsko, 
"manj vredno" kulturo. Prepo
vedano je bilo kazati stare ljudi, 
na pediestal so postavili umet
niško obdelano kulturo, balet, 
opero. 

Oživljanje ljudske tradicije že 
kaže uspehe. Ob praznikih se 
ljudje vedno bolj postavljalo z 
narodnimi nošami. 

Pomembna dejavnost doma 
je tudi izdajanje plošč z izvirno 
ljudsko glasbo in knjig. Denar 
za izdajateljsko dejavnost si za
gotavljajo s sponzorji. Ti so tudi 
financirali obisk Oksane in Al
eksandra Vykhristyuka v Slove
niji. Za to se jim bosta zahvalila 
z zapisi v časopisu in drugih me
dijih, saj sta na filmski trak ujela 
marsikaj. 

V NOVOSIBIRSK VABIJO 
SLOVENSKO FOLKLORO 

Dom ruskega l judskega 
izročila iz Novosibirska organi
zira tudi sibirski folklorni festi
val, na katerem je poudarek na 
izv i rnos t i . Ima t ekmova ln i 
značaja, najbolje ocenjeni an
sambli pa imajo več možnosti za 
nas topanje in p r idob ivan je 
sredstev. Nanje vabijo tudi tuje 
skupine. Oksana in Aleksander 
si želita, da bi se na njem pred
stavila tudi kakšna slovenska 
folklorna skupina. 

Naša dežela jima je zelo všeč, 
ker je lepa in čista, ker ima veli
ko vdrževanih spomenikov. V 
deželi vlada mir; ko sta odšla na 
pot, jima je bilo povedano, da je 
v Sloveniji vojna. Lepe vtise sta 
dobila tudi o Ptuju, čeprav sta, 
kar zadeva l judsko izroči lo , 
pričakovala več. Ne razumeta, 
zakaj na primer bolgarske fol
klorne skupine organizatorji 
niso povabili v katero od šol, 
kjer bi lahko otroci zaplesali z 
njimi in tako spoznali izviren 
ljudski ples. Človek pa je zadov
oljen, ko vidi , kako mesto in 
ljudje živijo s karnevalom. Toli
ko mask, kot sta jih v pustnih 
dneh videla na ptujskih ulicah, 
še nista videla, v Rusiji tega ni. 

Hvaležna sta dr. Brunu Rav
nikarju, da ju je povabil v Ptuj. 
Njuni starši so že pred njima 
obiskali takrat še skupno državo 
Jugoslavijo - raj na zemlji, kot 
sta takrat dejala. 

•> Majda Goznijk,, 

Oksana (v sredini) s s v o / m i f študenti. 
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^̂̂Ŝ̂  ^̂̂isiiî̂  ^̂̂̂̂̂^̂  llllll̂^ 

| e p u s t 
potem ko smo si ves čas 

ininulega tedna privoščili 

takšno ali drugačno 

norčavo pustno zahavo, v 

oLviru katere je potekala 

še vrsta drugih prireditev, 

jc slednjič le napočil čas, 

ko smo pokopali letošnje

ga Pu s ta. Pra v gotovo si je 

marsikdo oddahnil, saj je 

enajst karnevalskih 

¿ni vsaj za tiste najbolj 

pustno razpoložene precej 

napornih. Ja, zdaj ho pa 

spet nekaj časa mir. 

Škoda le, dajo je nedeljsko 

vreme zagodlo prireditelju 

- Gospoclarskcmu in
teresnemu zdrtiženju 
za turizem Poetovio 
Vivat, saj je moral odpo

vedati parado po ptujskih 

mestnih ulicah. 

In kako ste hili z letošnjo 

organizacijo kurentovan-

ja zadovoljni vi? Gotovo 

s te tu in tam našli 

kakršnokoli že majhno 

''cvetko^\ oh katero ste se 

spotaknili in jo očitali pri

reditelju, vendar pa lahko 

mirno priznate, da je hila 

organizacija na precej 

višjem nivoju kot leto po

prej, zato hodite milostni 

" 7 odpustite. Konec kon

cev je h il pust, in če s te žele

la doživeti "skok v val 
vroč, v noro noč", kar je 

tokrat slogan pusto-

^(^nja, ste ga lahko, če ste 

Ic hoteli. 

O tem, kaj vse se je v mi-

^Tulih dneh pustovanja do

gajalo na Ptuju, ste se 

Icihko prepričali sami. In 

ker jc hilo tega precej in hi 

^'la naša izdaja Tednika 

Premajhna za oris vsega, 

/ C tukaj le nekaj drohnih 

foto-utrinkov^\ ki vam 

^odo gotovo obudili spam i\ 
! 

besedilo in posnetki: 

D.Sterie 

Nastop pihalnega orkestra od Sv. Florijana v Avstriji po ptujskih mestnih 
ulicah. 

Sobotno dopoldne so pred Mestno hišo popestrili gostje iz Bolgarije. 

Tudi v nekaterih kolektivih so pustovali, kot se spodobi. Ptujski poštarji so 
se prelevili v lukarje. 

Najbolj žalostni dan - pokop Pusta, za tem pa "full zur" do zgodnjih ur. 

P T U J / P O T O V A N J E S Š T A J E R S K I M M U Z E J S K I M V L A K O M 

"Tu vloky kl močno 
je sepihal 

S tajerski muzej sk i l epotec zavidl j ive s t a r o s t i , saj se p a r n a l okomot iva lahko pohval i z 
| le tnico 1923, j e tudi v času pusta pr ipel ja l p o t n i k e na p tu j sko ž e l e z n i š k o pos tajo . Da pa 
tam ne bi sameva l in čakal na o d h o d , so se S l o v e n s k e že l ezn ice skupaj z Rad io -Tcdn i -

koni odloč i le , da popeljejo otroke in nj inove s tarše na p u s t n o soboto v m e s t o O r m o ž . 

Fotografija je bila le nekoliko pre
majhna za vse maškare. 

In res smo se ptujski radijci z 
otroci in njihovimi starši ter dedki 
in babicami popeljali v svet sončne 
Prlekije. Bili smo velika množica, 
ki je imela ob prihodu na Ptuj po
vedati marsikaj zanimivega, seve
da tistim, ki tokrat niso šli z nami. 
Vsi v pustnih kostumih in dobre 
volje smo se med potjo posladkali s 
slastnimi krofi, poklonile so jih 
ptujske Pekarne in s laščičarne. 
Nismo pa tudi pozabili na bom-
bončke ; te so podar i l i v Emoni 
Merkurju Ptuj in na Društvu pri
jateljev mladine Ptuj, kjer so pris-
krbel i še velik kup balonov in 
pustne kostume. V Pikapolonici 
smo dobil i nagrad i za najlepši 
maski in odločitev za najlepšo je 
bila precej težka. Ob koncu smo se 
le odločili za najmanjša klovna, 
Saro in Tomasa. Tudi hrustljavi 
hrusti podjetja Chippy, d.o.o., 
nam je šel v slast, predvsem pa se 
otroci niso odrekli čokoladicam 
Mars podjetja Mas t e r Foods iz 
Avstrije, ki ima svoje zastopništvo 
v Ljubljani. 

Na muzejskem vlaku, ki so ga 
tudi tokrat sestavljali parna loko
motiva in pet vagonov, nas je bilo 
veselih in pus tno razpoloženih 
Ptujčanov in okol ičanov kakih 
štiri sto. Obilica dobre volje pa ni 
manjkala tudi med osebjem vlaka 
in prodajni preds tavnik za pot
niški promet Branko Marinič, ki 
je bil torat tudi upravnik muzej-

Z muzejskim vlakom smo se popeljali v Ormož in nazaj v Ptuj. 

Vesela klovnčka Sara in Tomas. 
skega vlaka, je povedal, da se bodo 
česa podobnega na Slovenski 
železnici v prihodnje še spomnili. 
Kdo ve, morda nas bo takrat mu
zejski vlak popeljal kam drugam, v 

neznane kraje. 

V družbi veselih in razigranih 

maškar smo potova l i : Jus t ika , 

Marjana, Dušan in Tatjana. 

T M 

P T U J / P U S T O V A N J U O B R O B ; 

»House porty« - kai le to? 
" H o u s e p a r t y " p o m e n i z a b a v o 

v s t a r i z a p u š č e n i p r o i z v o d n i h a l i , 
v k a t e r i j e n a m e š č e n i h v e l i k o 
s v e t l o b n i h e f e k t o v , g l a s n o 
o z v o č e n j e , l j u d j e p a r a z e n s p l e 
s o m p o s e b n o v z d u š j e u s t v a r j a j o 
t u d i z n e v s a k d a n j i m i o b l a č i l i . 
S k r a t k a g r e z a s t i l m a s o v n i h z a 
b a v , k i j e v E v r o p i ž e k a r u v e l j a v l 
j e n . 

N e k a j p o d o b n e g a j e z n a n i p t u j 
s k i D J . J u r č e k K o l a r i č o r g a n i z i r a l 
m i n u l i p e t e k v J e k l o t e h n i n i h a l i n a 
O r m o š k i c e s t i v R u j u . R a z e n t e c h 
n o z v r s t i g l a s b e , k i j e n a j b o l j u s t a l 

j e n a n a t o v r s t n i h z a b a v a h , j e b i l o 
p r e d v i d e n o š e p r e d v a j a n j e d r u g i h 
z v r s t i , k o t s o e u r o d a n c e , i t a l o 
d a n c e , u n d e r g r o u n d , h o u s e i n n e 
n a z a d n j e t u d i t e c h n o . " P a r t y " n a j b i 
m e d d r u g i m p o p e s t r i l a z n a n a i n 
p r i l j u b l j e n a s k u p i n a E . T . i n D . J . 
F r e s h J a y i z Z a g r e b a . S k r a t k a 
o b e t a l a s e j e h i š n a z a b a v a - " h o u s e 
p a r t y " , p r v a t e v r s t e v S l o v e n i j i , i n 
p r i č a k o v a t i j e b i l o , d a j e p u s t n i i n 

p r e d p o č i t n i š k i p e t e k k o t n a l a š č 
z a n j o . 

V e n d a r n a ž a l o s t n i b i l o t a k o . 
K l j u b d o b r i o r g a n i z a c i j i p r o s t o r a v 
h a l i ( k i p a j e v s a j z a t i s t e b o l j " s t a 
t i č n e " g o s t e l e b i l a m a l o p r e h l a d 
n a ) , s v e t l o b n i m e f e k t o m , 
o z v o č e n o s t i , v a r n o s t n i s l u ž b i i n 
g o s t i n s k i p o s t r e ž b i j e b i l o p r o d a n i h 
b o r i h 120 k a r t . I n d a b i b i l f i a s k o š e 
v e č j i , s e j e z g o d i l o c e l o t o , d a g o s t 
j e i z Z a g r e b a , k a t e r i h n a s t o p s e j e v 
u p a n j u n a v e č j e š t e v i l o o b i s k u j o č i h 
z a v l a č e v a l t j a č e z p o l n o č , p r e d 
t a k o m a j h n i m š t e v i l o m o b i s k o v a l 
c e v n i s o ž e l e l i n a s t o p i t i . Z a b a v a j e 
b i l a t o r e j k o n e c k o n c e v l e " p o p e 
s t r e n a " , č e p r a v n e t a k o , k o t j e b i l o 
n a č r t o v a n o , i n j e b i l o z a d o v o l j s t v o 
o b i s k u j o č i h l e d e l n o . Z a o r g a n i z a 
t o r j a p a s e j e s p r e v r g l a v n i č d r u g e 
g a k o t p o l o m i j o i n s t r o š e k . 

P a s e š e v p r a š a j m o , k a j b i l a h k o 
b i l v z r o k z a t a k o m i z e r e n o b i s k ; s l a 
b o o d m e r j e n č a s z a t o v r s t n o p r i r e 
d i t e v , v i s o k a c e n a v s t o p n i c (1200 

t o l a r j e v ) , s k r o m n a r e k l a m a ( c e l o 
n e k a p r o t i p r o p a g a n d a n a j b i s e p o 
j a v i l a ) , m o g o č e j e o d p o v e d a l a 
c i l j n a s k u p i n a , k i v t e m p r i m e r u p o 
m e n i p r e d v s e m m l a j š o g e n e r a c i j o , 
a l i p a P t u j č a n i š e n i s m o d o v o l j z r e l i 
z a k a j t a k e g a ? L a h k o j e u g i b a t i , 
k a k š e n d o v o l j t e h t e n r a z l o g p a 
m a l o t e ž j e n a j t i . K a k o r k o l i ž e , 
š k o d a . K a j t i p o n u j e n a j e b i l a i z j e m 
n a p r i l o ž n o s t , d a o k u s i m o d e l t e g a , 
s č i m e r s e u k v a r j a E v r o p a , k i s i j o 
t a k o ž e l i m o i n p r i z a d e v a m o o s v o j i 
t i . 

J u r č e k K o l a r i č , k i j e v s o z a d e v o 
o r g a n i z a c i j s k o d o b r o z a s t a v i l , a j e 
k l j u b t e m u s p o d l e t e l a , p r a v i , d a n e 
b o " v r g e l p u š k e v k o r u z o " . Še n a 
p r e j s i b o p r i z a d e v a l z a o r g a n i z a c i 

j o p o d o b n i h p r o j e k t o v , v e n d a r z a 
g o t o v o k j e d r u g j e k o t v P t u j u . D r ž i 
s e n a m r e č t i s t e g a n a č e l a , k i p r a v i , 
d a n i s r a m o t a p a s t i , p a č p a p a s t i i n 
o s t a t i l e ž a t i . 

•» D. Sterle 



T R N O V S K A V A S / P O G O V O R Z M I N I S T R O M DR. J O Ž E T O M OSTERCEM 

Za kmetifstvo fetos v«l sredstev 
"Trenutno stanje v slovenskem kmetijstvu je boljše, kot je bilo pred 
letom, ni pa zadovoljivo. Realno so se cene pomembnih kmetijskih 
pridelkov v zadnjem letu nekoliko povečale, s tem so se povečali 
tudi dohodki kmetov, še vedno pa ostaja osnovni problem sloven
skega kmetijstva posestna in parcelna razdrobljenost. Ob tem 
lahko rečem, da je premajhen tudi delež tistih kmetij, ki so po pro
duktivnosti in intenzivnosti na nivoju evropskih kmetij," je na 
srečanju s člani in simpatizerji stranke Slovenskih krščanskih de
mokratov občine Destrnik - Trnovska vas povedal dr. Jože Osterc, 
minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Republike Sloveni
je. Ob tej priložnosti smo se z njim pogovorili še o nekaterih drugih 
aktualnih težav, ki v zadnjem letu pestijo slovensko kmetijstvo. 

T E D N I K : Pred dvema tedno
ma ste imeli posvet s sindikatom 
Kmečke zveze Slovenije in takrat 
je bil govor tudi o proračunskih 
sredstvih, ki so bila porabljena v 
lanskem letu, in tistih, ki bodo na 
voljo letos. Ali se bo njihov obseg 
letos povečal? 

Dr. Jože Osterc: "Lahko rečem, 
da smo lanska sredstva dokaj dobro 
izrabili, ob tem je izostal le nakup 
ustreznih raket za obrambo proti 
toči. Vsa sredstva smo izrabili, ven
dar pa sem za letošnje leto pre
pričan, da bo sredstev iz proračuna 
nekaj več. Pri tem bomo zlasti po
skušali izboriti nekaj več sredstev 
za in te rvenci je in subvenci je v 
kmet i j s tvu p redvsem na t i s t ih 
območjih, kjer so težji pogoji pride
lave. Dobro bi bilo pridobiti nekaj 
več sredstev tudi za regresiranje 
obresti, za pridobitev kreditov za 
tekočo proizvodnjo, zlasti pa ob 
tem obstaja bojazen, da ne bo več 

sredstev za mvestici)e, sa) ima roko 
nad tem država." 

T E D N I K : V zadn jem času je 
precej govora o celostnem razvo
ju kmetijstva in o prihodnji podo
bi družinskih kmetij. Kako daleč 
je izvajanje tega programa? 

Dr. Jože Osterc: "Programi ce
lostnega razvoja podeželja tečejo v 
vseh nekdanjih občinah, vendar pa 
so vsi ti programi šele na začetku. 
Celostni razvoj podeželja je tisti 
program, ki pri nas teče že deset let 
- prve programe smo začeli v letu 
1991. Tako smo v prvih treh letih 
izdelali metodologijo, letos pa naj 
bi pripravili še zakon o celostnem 
razvoju podeželja. Prav ta zakon bo 
pozneje določil izvajanje progra
mov. Na našem ministrstvu smo 
seveda prepričani, da bodo ti pro
grami trajali kar nekaj let, podobno 
kot se to dogaja v sosednji Avstriji. 
Za nas so ti programi izjemno po
membni zaradi poseljenosti, ki je 

eden izmed naših osnovnih cil
jev. Naša naselja moramo urediti 
tako, da bodo prijetna za bivanje, 
vsekakor pa mora biti naš pristop 
pri reševanju podeželja celovit." 

Dr. Jože Osterc. Foto: M. Ozmec 

T E D N I K : Precej težav se bo na 
kmetijskem področju pojavilo ob 
vstopu Slovenije v Svet Evrope. 
Kako se Ministrstvo za kmetijst
vo, gozdarstvo in p reh rano pri
pravlja na ta vstop? 

Dr . Jože Osterc : "Ministrstvo 
aktivno zbira informacije in pri
pravlja analize, ki služijo za voden
je t r žno -cenovne po l i t ike , za 
usmerjanje kmetijskih sredstev in 
za pomoč v kmetijstvu. Pri tem se
veda poskušamo kar najbolje pri
praviti naše kmetijstvo za konku
renčen nastop na evropskem trgu." 

T E D N I K : Tudi na pri živinore-
ji je v z a d n j e m letu p r ece j 
nerešanih problemov. Je morda 
vaše m i n i s t r s t v o p r i p r a v i l o 
kakšno rešitev za nastale težave? 

Dr . J o ž e O s t e r c : "Slovenska 
živinoreja kot celota ima nekaj 
težav, največ težav govedoreja. Pri 
tem moram povedati, da so bile kar 
lep čas cene za mlado pitano govedo 
nestimulativne, zato je tudi upadel 
privez telet. Preveč telet se jezakla-
lo, tako da nam sedaj mladega pita-
nega goveda primanjkuje. Tudi 
cene v govedoreji so se v zadnjem 
času nekoliko popravile, seveda v 
primerjavi z lanskimi, in ob tem 
upam, da sebo privez telet ponovno 
povečal, s tem pa se bo v prihodnjih 
letih izboljšal obseg prireje goveje
ga mesa." 

T E D N I K : V T rnovsk i vasi je 
bilo precej govora tudi o denacio-
nal izaci j i , o n jenem izvajanju. 
Med drugim smo lahko slišali, da 
se je denacionalizacijski posto
pek nekoliko ustavil. Kje je torej 
vzrok za nastale probleme? 

Dr. Jože Osterc: "Denacionali
zacija se je nekoliko ustavila zaradi 
nedokončanih komasacij in prav te 
bo pot rebno najprej dokončat i . 
Prepričan sem namreč, da bo z do
končanjem komasacij pozneje tudi 
proces danacionalizacije hitrejši." 

•> Tatjana Mohorko 

Slovo od Antona Simonien 
v četrtek, 23. februarja, se je na pokopališču v Zavrču izjemno 
velika množica ljudi poslednjič poslovila od Antona Simoniča 
iz Dubrave 18. Ne samo množica ljudi, tudi častno spremstvo 
gasilcev in 16 praporov društev upokojencev z območja prejšnja 
ptujske občine je dokaz, da je pokojnikovo delovanje krepko pre
segalo meje današnje občine Zavrč. 

Poko jn ik je bil ro jen 16. 5. 
1915. leta v Goričaku pri Zavrču. 
Po poklicu je bil knjigovodja in 
je vso svojo delovno dobo delal v 
Sloveniji - v Kmeti jskem kom
b i n a t u P t u j , n a z a d n j e pa pr i 
Cestnem podjetju - enoti v Ptu
ju. Ves čas pa je živel in deloval 
kot občan Zavrča. Z ženo Marijo 
sta si zgradila dom na drugi stra
ni ceste, ki spada pod Dubravo. 
Ta kraj je baje iz osebnih koristi 
lastnikovzemlje leta 1928prešel 
pod upravo Hrvaške in tako je 
o s t a lo tudi po drugi sve tovn i 
vojni. Danes je cesta, ki deli na 
videz strnjeno naselje, postala 
državna meja in ljudem ne obeh 
straneh meje povzroča marsika

tero nepri je tnost , vendar to ni 
ovira, da ljudje ne bi še naprej 
sodelovali kot dobri sosedje. 

Pokojnik ni samo delal v Slove-
ni j i , ostal je Slovenec po pre
pričanju in tudi njegovi otroci 
živijo v Sloveniji. Svojo široko 
d r u š t v e n o ak t ivnos t je vedno 
usmerjal v napredek Zavrča. Bil je 
med najdelavnejšimi člani v kra
ju, med najdelavnejšimi gasilci, 
ko so gradili svoj gasilski dom in 
se ustrezno opremljali. Nad 20 let 
je bil predsednik, vmes tudi taj
nik Društva upokojencev Zavrč. 
Bil je med us tanovi te l j i tega 
d ru š tva , glavni o rgan iza to r 
gradnje prizidka h gasilskemu 
domu, kjer imajo danes upoko

jenci lepo urejeneprostoreza delo 
in družabna srečanja. V DU Zavrč 
je včlanjenih tudi čez 60 upoko
jencev iz hrvaških naselij Dubra
va, Lovrečan in Brezje, s katerimi 

se dobro razumejo in dobro sode
lujejo, tudi po zaslugi pokojnika. 

Anton Simonič je bil vseskozi 

zavzet borec za pravice upokojen
cev. Bil je član UO Zveze društev 
upokojencev Ptuj od leta 1977, v 
zadnjem mandatu pa član nadzor-
nega odbora . Upokojenci z 
območja prejšnje ptujske občine 
so ga dobro poznali kot sposobne
ga organizatorja in družabnega 
človeka, ki je za vsakega znal najti 
prijazno besedo. Zato so se tudi 
prišli v tako velikem številu s pra
pori poslovit od priljubljenega so
delavca. 

Njegov grob naj bo tudi ena od 
povezovalnih točk med ljudmi 
Slovenije in Hrvaške, ki so dolga 
stoletja znali živeti v miru, prija
teljstvu in sožitju na slikovitem 
koščku zemlje, kjer se hrvaško 
Zagorje spaja z vinorodnimi Ha
lozami. 

F.Fideršek 

Z B O R N I C A R A D I O L O Š K I H I N Ž E N I R J E V O P O Z A R J A / R A Z V R E D N O T E N O R A D I O L O Š K O DELO 

Priznavanie oteženih delovnih 
razmer prepuščeno zavodom 

Na tiskovni konferenci sredi februarja, ki ¡o je organizirala Zbornica radioloških inženirjev Slovenije mariborsko-ptujske 
regije, so njeni člani govorili o težavah radioloških inženirjev, ki se v zadnjem času še povečujejo. 
Zbornica mariborsko-ptujske regije je bila ustanovljena na regij
skem zboru 21. oktobra v Splošni bolnišnici Maribor. Iz Ptuja dela 
v njenem vodstvu Danica Bernhard z rentgenskega oddelka ptuj
ske bolnišncie. Letos februarja pa je minilo leto dni od ustanovitve 
republiške zbornice v UKC v Ljubljani. Cilj zborničnega delovan
ja je predvsem skrb za napredek stroke. Zbornica je nadomestila 
društvo, ki sicer še vedno obstaja, dejavno pa je predvsem pri pri
pravi seminarjev, izdajanju stanovskega časopisa, organizaciji 
strokovnih ekskurzij in podobno. 

Radiološki inženirji predvsem 
opozar ja jo na r a z v r e d n o t e n j e 
svojega dela, kar bo gotovo imelo 
posledice, da se bodo ljudje raje 
določali za delo v drugih okoljih, 
kjer je n a g r a j e v a n j e bo l j še . 
Včasih so jim zaradi oteženih de
lovnih razmer priznavali najraz
ličnejše bonitete, od daljšega do

pus ta in bene f i c i r ane de lovne 
dobe do dodatkov pri plači. Z raz
vojem ren tgenskih aparatov, ki 
"ne sevajo", pa jim izginjajo boni
t e t e druga za drugo. Na Štajer
skem je rad io loških inženirjev 
s amo pe t inpe tdese t . Ker je mi
n i s t r s tvo za zdravstvo sprejelo 
odločitev, da zavodi sami razpo

redijo delavce pri virih ionizira
jočega sevanja v tri kategorije gle
de na verjetnost sevanja, nastaja
jo dodatne težave. V zbornici ma
riborsko-ptujske regije pravijo, 
da je taka razdelitev sicer možna 
na ravni države, med posamezni
mi zavodi, ne pa tudi znotraj zavo
dov, ki si ne morejo privoščiti, da 
bi imeli radiološke inženirje ves 
čas zaposlene na enem delovnem 
mestu . S "kroženjem" od enega 
delovnega mesta do drugega je 
verjetnost obsevanosti različna. 

Izpostavljenost oionizirajočemu 
sevanju ni več otežen delovni pogoj 
v celi državi. Če bo tako odločil de
lodajalec, bo na primer lahko imel 
večjo težo v Prekmurju kot na Pri

morskem ali obratno. S kolektivno 
pogodbo so prišle nove ocene de
lovnih mest in razporeditev v nove 
plačilne razrede, zavodom pa je 
prepuščeno, ali v indeks ocene de
lovnega mesta priznajo otežene de
lovne razmere ali ne. V tem trenut
ku je negotovo plačilo dela radio
loških inženirjev. Bo že jutri prišlo 
na vrsto izobraževanje, dodatno iz
popolnjevanje in tudi preverjanje 
znanja s področja varstva pred se
vanjem, se zaskrbljeno vprašujejo. 

Letos mineva sto let od začetka 
rentgenologije in manj kot petde
set od takrat, ko je bilo spoznano, 
da rentgenski žarki ne prinašajo 
samo dobrega. 

• » M G 

G O Č O V A 

Nam |e res vseeno? 

v našem časopisu smo že večkrat opozarjali na nelegalno odlaga
lišče, ki nastaja ob lokalni cesti Ptuj - Lenart v naselju Gočova. Pristoj. 
ne službe so smeti že nekajkrat odpeljale in počistile ploščad, ki je na-
m e n j e n a za s l a d k o r n o peso . Kaže pa , da je n e k a t e r i m vseeno , v 
kakšnem okolju živijo, in puščajo sledove svojega življenjskega stand
arda tam, kjer se jim zazdi. Pozabljajo, da s takim početjem puščajo za 
seboj tudi sledove svoje (ne)kulture. 

Fotozapis: M. Slodnjak 

P T U J / KLUB Š T U D E N T O V 

Klub ptujskih študentov spet oživlja svoje aktivnosti. Skupščino 
kluba naj bi izvedli 4. marca in se na njej dogovorili o letošnjem progra
mu. Kot je povedala predsednica kluba Katja Kolarič, že zbirajo prija
ve za smučanje na Voglu od 24. do vključno 26. marca. Prijave spreje
majo v prostorih študentskega servisa v Cučkovi 3a ali po telefonu 773-
110. Prednost pri prijavi imajo člani kluba. 

•fr-OM 

S T O P E R C E / V S O B O T O O B 1 9 . URI KVIZ 

Mladi in kiiicdiistvii 
Društvo podeželske mladine Ptuj - podružnica Stoperce bo 
skupaj s Kmetijsko svetovalno službo tudi letos organizator 
kviza Mladi in kmetijstvo. 

T e k m o v a l o bo devet ekip z 
območja bivše p tu jske obč ine . 
Vprašanja bodo razdeljena na pet 
vsebinskih delov: ureditev okolja 
kmečke domačije, čist dom - zdrav 
dom, ekonomika zasebnega goz

darskega ob ra t a , konjereja r 
k r o m p i r . Organiza tor j i bodo 
poskrbeli za popestritev prireditve 
s kratkimi skeči, nastopom ljud
skih pevk in folklorne skupine. 

• * J B 

D E S T R N I K / IZOBRAŽEVANJE ZA LEPŠE OKOLJE 

Cvetje oktos 
v petek, 24. februarja, je bilo v 

p ro s to r i h t u r i s t i čnega druš tva 
Des t rn ik predavanje o cvetje v 
domu in vrtu, ki ga je organizirala 
kmetijska svetovalna služba. Pre
daval je svetovno znani strokovn
jak s tega področja Izidor Golob. 

Predavanje je popestril z diapo
zitivi in nekaj primerki gomoljev. 
Predaval je o vzgoji lončnic, go-
moljnic, čebulnic, prezimovanje 

trajnic, razmnoževanju okrasnih 
rastlin ter škodljivcih in boleznih 
posameznih vrst. Govorili so tudi o 
ureditvi vrta in najpogostejših na
pakah pri tem. Po končanem pre
davanju jeodgovarjalnakonkretna 
vprašanja . Odgovor i na ta 
vprašanja bodo olepšali marsikate
ri balkon ali cvetlično gredico. 

.*Z .Š . 

P T U J / ROCK FESTIVAL 

Core Vision '95 
Ptujčani bodo lahko v petek, 3. marca, ponovno obiskali 
rock festival v nekdanjem vojaškem skladišču. Na CORE 
VISION' 95 bo nastopilo kar 13 slovenskih rock skupin. 

Z a d n j i R o c k U n d e r g r o u n d 
fest ival je bi l v O r m o ž u , tok ra t 
p a s o o r g a n i z a t o r j i p e t k o v e 
g a fes t iva la le spe t dob i l i s tar i 
p ros to r na P tu ju . S icer p a i m a 
I m p a l e d P r o m o t i o n s iz Ptu ja , 
ki s k r b i z a o r g a n i z a c i j o k o n 
c e r t o v , v l e t o š n j e m le tu p re 
ce j nov ih p ro jek tov , m e d d r u 
g i m naj bi p r ip rav i l i k o n c e r t e 
Krabathor jev iz Č e š k e , ki se 
l ahko pohva l i j o s 40 .000 p ro 
d a n i m i CD- j i , na to D is f igured 
C o r p s e , e n e g a n a j v e č j i h 
č e š k i h d e a t h m e t a l s k u p i n , 
C h a o s a n d T e c h n o c r a c y -

i ta l i jansko e p s k o d o o m meta l 
s k u p i n o . B r a i n s t o r m - j u g o s 
l o v a n s k i l e g e n d a r n i p u n k 
s t e n c h c o r e g r i n d , v nač r tu pa 
i m a j o š e t u r n e j i š v e d s k e 
t h rash me ta l s k u p i n e T e m p e 
rance in n a j v e č j e a n g l e š k e 
d o o m meta l s k u p i n e Ana the 
m a . T u d i le tos b o d o phprav i l i 
e n e g a n a j v e č j i h s l o v e n s k i h 
me ta l fes t iva lov R o c k Under
g r o u n d , v e n d a r p a t u d i pe t 
kov rock fest iva l n a Ptu ju o b e 
ta ve l i ko d o b r e g l a s b e za vse 
l jub i te l je r o č k a . 

. -»TAL 



S L O V E N S K A B I S T R I C A / 1 7 0 LET I M P O L A 

Sr e b r n i I asvaf«! s m t 
zgodovina Impola sega v leto 1825, ko so v Zgornji Bistrici v manjših delavnicah pričeli kovati razno orodje 
In predelovati baker. V letu 1950 so hkrati s postopnim opuščanjem predelave bakra pričeli izdelovati alumi
nijaste polizdelke, pozneje pa tudi končne izdelke. Danes lahko Impol ponudi kupcu valjane, stiskane in 
-itecene polizdelke iz aluminija in njegovih zlitin, prav tako pa pisano paleto končnih izdelkov. 

Ko so se 1992. le ta v I m p o l u 
odloči l i , da g r e d o pod okr i l j e 
Sklada za r azvo j , so se m n o g i 
vprašali zakaj. Genera ln i direk
tor Impola Jernej Čoki je pove
dal, da so bili v času s lovenske 
osamosvo j i tve s r e d i več je in
vesticije, vredne 3 mili jarde to
larjev. Zmanjkalo jim je okoli 240 
milijonov. Ker so denar potrebo
vali, so videli reš i tev v t em, da 
gredo pod okrilje Sklada za raz
voj. To se je pokazalo pozitivno, 
saj so z njegovo pomočjo uspeli 
naložbo končati. 

"Zavedati se je potrebno, da smo 
v Impolu z razpadom Jugoslavije 
izgubili za približno 70 odstotkov 
trga, saj je bi lo takra t razmerje 
med izvozom in domačo prodajo 
30 proti 70 in to je bilo potrebno 
čez noč s p r e m e n i t i . Danes 
izvažamo 85 ods to tkov svojih 
proizvodov na zahodni trg, drugo 
pa prodajamo doma," je razložil 
Jernej Čoki. 

Naložba, ki so jo zaradi navede
nih vzrokov 1993. z enoletno za
mudo uspeli končati, je stekla. To 
pa še ni p o m e n i l o konec vseh 
težav, saj jo je potrebno odplačeva
ti in tako so danes v Impolu obre
menjeni s sorazmerno visokimi 
krediti; v minulih dveh letih so jih 
uspešno odplačevali. 

SLAB ODNOS VLADE 
DO IZVOZNIKOV 

Po besedah Janka Žerjava, Im-
polovega direktorja marketinga, je 
cena aluminija na svetovnem trgu 
oà\e\.a 1988 do januarja lani pada
la, nato pa se je v dobrem letu po
dražila za 100 odstotkov. Pretežni 
del aluminija dobi Impol iz Talu-
ma in si brez te oskrbe ne zna pred
stavljati svoje proizvodnje, preos

tali del pa kupijo na svetovnem 
trgu. Težave so v tem, da morajo 
surovino plačati takoj, izdelke pa 
jim kupci plačujejo v daljšem 
časovnem roku. 

" Impol t r e n u t n o izvaža v 35 
držav sveta. Naša največja tržišča 
so Nemči ja , I ta l i ja , F ranc i j a , 
Združene države Amerike in Veli
ka Br i t an i j a - skra tka zahodne 
države . V zadnj ih let ih pa smo 
uspeli pridobiti nekaj novih tržišč, 
ki so za nas izredno zanimiva. To 
so južnoameriški trgi, kjer imamo 
za izvoz v Brazilijo sklenjeno po
godbo v vrednosti 1,8 milijarde to
larjev. Omeni t i je potrebno tudi 
avs t ra l sk i t rg , kjer vsako leto 
povečujemo izvoz, nekaj tržišč je 
še na vzhodu: Koreja, Tajska in 
druge države," je povedal Janko 
Žerjav. 

Impol bi lahko na svetovne trge 
prodal vso svojo proizvodnjo, do
daja Jernej Čoki, vendar se kot in
t enz ivn i izvozniki srečujejo z 
mnogimi finančnimi problemi, ki 
v Sloveniji še niso rešeni. Tako 
morajo na različne načine priti do 
kapitala, da lahko proizvodnja ne
moteno poteka. 

"Trudili smo se, da znižanje cen 
na domačem trgu in pritisk zaradi 
stoječega tečaja marke nadoknadi
mo. To nam uspeva z znižanjem 
no t r an j i h s t roškov . V zadnj ih 
dveh letih smo jih uspeli znižati za 
dvanajst mi l i jonov. V lanskem 
letu smo pričeli reorganizacijo Im
pola, kar pomeni večjo produktiv
nost, kljub temu pa naše notranje 
rezerve niso neomejene, in če vla
da ne bo našla boljših rešitev, se 
bomo izvozniki znašli v izjemno 
težkem položaju," je o odnosu vla
de do izvoznikov povedal general
ni direktor Impola. 

VELIKO DENARJA V 
EKOLOGIJO 

Impol je v zadnjih letih vložil 
več kot 800 milijonov tolarjev v sa
nacijo največjih ekoloških proble
mov. "Problemov z vodo in zra-

Generalni direktor Jerne'i Čoki: 'Brez pomoči ministrstva za delo ne bi mogli 
za ljudi neboleče reorganizirati Impola." Foto-video Brbre 

kom res nismo uspeli rešiti 100-
odstotno, a v primerjavi s prejšnji
mi leti je napredek izjemno velik. 
Pri vodi imamo probleme samo še 
z e loksi rno, a novi najemnik že 
razmišlja, da bi v dveh ali treh letih 
to proizvodnjo ukinil in Impol na 
potok Bistrici ne bi več škodljivo 
vpl iva l . Tud i zrak je b is tveno 
boljši, kar smo dosegli s spremem
bo celotne tehnologije," je povedal 
Jernej Čoki. 

»SREBRNI I« 

Oba sogovornika sta poudarila, 
da so Impolovi proizvodi plod last
nega znanja, saj prodajajo proizvo
de po vsem svetu pod svojo blagov
no znamko, ne pod kakšno tujo kot 
nekateri slovenski izvozniki. Im

pol pomeni v Ameriki na področju 
aluminijevih palic sinonim za kva
liteto. "To, kar je Elan za smuči, 
smo mi pri aluminiju," je ne brez 
ponosa dodal Jernej Čoki. 

Oktobra 1992. leta so si pridobili 
znak kakovosti ISSO 9001, z nje
govo pomočjo pa se odpirajo nova 

svetovna t rž išča . ISSO 9001 je 
povzročil neke vrste notranjo re
volucijo tudi v sami tovarni. Za
posleni v Impolu so hitro doumeli, 
zakaj ta znak pravzaprav potrebu
jejo, in zaradi njega imajo ljudje 
bistveno drugačen odnos do dela 
kot pred leti. 

Janko Žerjav pojasnjuje, da ima 
vsaka država, s katero sodelujejo, 
pač svoje zahteve in Impol se prila-
gaja tem m e d n a r o d n i m stand
ardom. S svojimi izdelki so uspeli 
prodreti v Nemčijo in Ameriko do 
najzahtevnejših proizvajalcev na 
področju avtomobilske industrije, 
za katere izdelujejo nekatere dele 
za motorje in avtomobilske hladil
nike. "Na nemškem trgu delamo za 
največje proizvajalce, kot sta Volk-

Pod obronki Pohorja ob potoku Bistrici so se pred 125 leti pričeli zametki se
danje dejavnosti. 
swagen in Mercedes, v Ameriki pa 
za Ford in celotno avtomobilsko 
industrijo Detroita. Naše izdelke 
uporablja celo Nasa," dodaja Janko 
Žerjav. 

Največje slovenjebistriško pod
jetje Impol preživlja v zadnjem 
času velike reorganizacijske spre
membe , da bi poceni l i proiz
vodnjo. Spremembe so pričeli lan
sko jesen, sedaj pa gredo v sklepno 
fazo. Osnovna dejavnost bo meta
lurgija, okoli nje pa se bodo formi
rale družbe, večinoma v zasebni 
lasti - ki ne bodo tako kot prej dela
le samo za pot rebe metalurgi je , 
temveč bodo svojo proizvodnjo 
usmerjale na trg samostojno. 

Konec leta '94 je bilo v celotnem 
Impolu zaposlenih 1535 delavcev, 
trenutno jih je v osrednji dejavnos
ti 1200, v naslednjih treh do štirih 
mesecih pa jih bo v osnovi dejav
nosti - metalurgiji - samo še 800; 
vsi drugi bodo zaposleni v drugih 
firmah, ki so in še bodo prešle v za
sebno last. 

Da so reorganizacijo lahko iz
vedli dokaj neboleče za zaposlene, 
je v vel iki mer i pomagalo mi

nistrstvo za delo, drugače bi bile 
pos led ice težje. To pa bi bil za 
občino Slovenska Bistrica, ki ima 
v Podravju in Sloveniji največji 
odstotek nezaposlenih, še dodaten 
udarec. Generalni direktor Jernej 
Čoki je posebej poudar i l , da ni 
nihče ostal na cesti in da so za vse 
primerno poskrbeli. 

V Impolu se lastninijo v okviru 
zakona, ki je bil sprejet za lastnin
jenje družb, ki so v lasti Sklada za 
razvoj. 

"Kljub vsem težavam je bilo pos
lovanje v lanskem letu boljše kot v 
p r e t e k l i h obdob j ih . P rob leme 
rešujemo na tisoč in en način, in če 
bo okol je do nas bolj pr i jazno, 
bomo v prihodnje lahko povsem 
normalno živeli. V prihodnost gle
damo z opt imizmom, še posebej 
ker svetovna gospodarska gibanja 
kažejo, da ima aluminij predvsem 
v avtomobilski industriji lepo pri
hodnost," je sklenil pogovor Jernej 
Čoki, generalni direktor Impola. 

Vida Topolovec, TEDNIK Ptuj 

P T U J / D R U Š T V O ZA BOJ PROTI S L A D K O R N I BOLEZNI 

kcÂcovosf n o 
W i l ì e i t i e 
Ptujski in ormoški sladkorni bolniki smo ob diabetičnem dispanzerju ptujske bolnišnice orga
nizirani v Društvu za boj proti sladkorni bolezni. Zavedamo se, da diabetes povzroča pri bol
nikih mnogo težav, zato imamo pripravljene letne programe s poudarkom na spoznavanje slad
korne bolezni. Želimmo, da bi naši člani imeli čim manj težav in da bi čim bolj kvalitetno žive
li, zato vsako leto organiziramo zdravstvena predavanja. 

V zadnjih t reh let ih smo ob
delali osemnajst tem, ki so nam 
jih predstavile naše diabetolo-
ginje dr. Lidija Trop, dr. Marta 
Simonie in višja m e d i c i n s k a 
ses t ra D r a g i c a P o l a n e c . Na 
srečanja pa smo povabil i tudi 
druge zdravnike, ki so predsta
vili posledične bolezni. Tako je 
dr. Anton Trop predaval o angi
ni pektoris, dr. Stanko Tornine 
o zd ravem obuva lu in d iabe
t i č n e m s t o p a l u , d r . J o s i p 
Čačkovič o zdrav ju oč i , dr . 
Tončka Trop pa o boleznih led
vic pri s l a d k o r n i h b o l n i k i h . 
Poslušali smo tudi temo o negi 
zob in u s t n e v o t l i n e , na 
zadnjem srečanju pa smo pris
luhnili znani slovenski sladkor-
•̂ i bo ln i c i - š p o r t n i c i A n i c i 
^ v a s , ki je p r e d s t a v i l a svoje 
•zkušnje p r i p r e m a g o v a n j u 
sladkorne bolezni s t e l e sn imi 
aktivnostmi in športnimi uspe
hi. 

Na zadnjem srečanju sladkornih bolnikov je Anica Kvas (v sredini) predsta
vila svoje izkušnje pri premagovanju sladkorne bolezni; ob njej levo dr. Li
dija Trop in desno predsednica društva Marija Velikonja. 

Vsem predavateljem smo sle
dil i z ve l ik im zanimanjem in 
smo jim hvaležni ter želimo še 
več podobnih predstavitev, ker 
vemo, da se le bolnik, ki svojo bo
lezen pozna, lahko bolje zavaruje 

pred pogubnimi posledicami, ki 
lahko spremljajo sladkornega 
bolnika. Le osveščenemu bolni
ku lahko zagotovimo višjo kvali
teto življenja. 

Marija Velikonja 

S L O V E N S K A B I S T R I C A / LETO D N I G O S T I N S T V A I N T U R I Z M A M U R K O 

Tudi letos pril|ubl|eiit večeri 
Znani slovenj ebistriški gostinski in turistični delavec Nikolaj Murko, kije bil med dru
gim dolga leta predsednik Turističnega društva Slovenska Bistrica in prvi, ki je poskušal 
ponovno oživiti baročni dvorec Štatenberg pri Makolah, je novinarjem, kijih je povabil 
na prijateljski klepet, povedal, daje njegov kolektiv star natanko leto dni. Seveda se 
srečujejo z nekaterimi težavami, ki so za današnji čas že kar aktualne, vendar so opti
misti in tako gledajo tudi na prihodnost. Kot je poudaril, bodo tudi v prihodnje nadalje
vali organiziranje že utečenih večerov, ki popestrijo življenje v sicer nekoliko zaspani 
Slovenski Bistrici. 

V 1994. letu jih je bilo skupaj 
dvajset. Izbira gostov je bila pe
stra, saj so bili na obisku pri Niku 
Murku in Danici Godec, ki je te 
večere v glavnem vodila, športni
ki, glasbeniki, kulturniki, politiki 
ter gospodarstveniki. 

"Zimske večere smo pričeli z 
županom I v a n o m P u č n i k o m , 
naša gosta sta bila tudi slovenjebi-
striški poslanec v državnem zboru 
dr. J an k o Predan in eden naju
spešnejših bistriških direktorjev 
Leopold Turnšek. Kot t im sta 
nastopala Alfi Nipič in novinar 
mariborskega Večera Srečko Nie-
dorfer, naš gost je bil tudi znani bi
str iški ku l tu rn i delavec S t a n e 
Gradišnik. K sodelovanju smo 
povabil i pohorsko Stegnetovo 
mamo, ki ni samo dobra mama in 
babica, temveč vsestranka ženska. 
Z njo so bile tudi njene t injske 
l judske pevke. Ob slovenskem 
kulturnem prazniku je bil naš gost 
Tone Partljič. Gosti l i smo tudi 
znano slovensko mamo dr. Evo 
Lovše iz Maribora. Da bi na naše 

^večere privabili mlade, smo pova
bili še Jonasa Ž., naši gostje pa so 
bili še Stojan Auer, Metka Volčič 
in seveda špor tniki . Tako je bi
striški smučar, ki je letos že pričel 
v prvo kategorijo. Rene Mlekuš 
povabil Katjo Koren, ki ima tudi 
nekaj bistriških korenin, saj je nje

na mama doma z bl ižnjega 
Črešnjevca. Poleti smo gostili Raj-
monda Debevca, naši gostji sta 
bili tudi Vika Potočnik in Mimi
ca Kid r i č , kot znana medi jska 
zvezda je bil pri nas tudi Jože Ja
godnik. Neznansko smo se zabavli 
ob obisku sedaj že nekdanjega mi-

NlkolajMurko 
nistra za okolje in prostor Mihe 
Jazbinška. Ker znamo ceniti delo, 
ki so ga ljudje opravili v minulem 
času, smo k sodelovanju povabili 
tudi znanega Ptujčana in glasbeni
ka prof. Jožeta Gregorca ob nje
govi osemdeset le tnici ," je nizal 
spomine na minula srečanja Niko
laj Murko. 

15. februarja so gostili prvega 
letošnjega gosta - bistriškega župa
na dr. Ivana Žagarja, želijo pa, da 
bi bili gostje njihovih večerov, ki 
bodo odslej praviloma ob četrtkih, 
tudi drugi znani Slovenci in Slo
venke : M i š a M o l k , M a r k o 
Cvahte, dr. Janko Čar, Tone Vo-
grinec. Vlado Kreslin.. . Želijo pa, 
da bi našel čas za Slovenjebi-
stričane tudi slovenski predsednik 
Milan Kučan. 

Nikolaja Murka smo še vprašali, 
kako si predstavlja v prihodnje tu
rizem v slovenjebistriški občini. 
"Brez dvoma bi bil potreben hotel, 
vendar ne prevelik, ker bi samo od 
stacionarnega turizma težko živel. 
Potrebujemo dober gostinski lokal 
z najmanj dvajsetimi prenočišči, v 
prvi vrsti za poslovneže, ki priha
jajo v Slovensko Bistrico. Seveda 
pa potrebuje več postelj okolica -
mislim na dvorec Štatenberg, kjer 
bi se lahko razvilo nekaj posebne
ga, in tudi Trije kralji na Pohorju, 
kjer traja turistična sezona skozi 
vse leto. Občasno bi potrebovali 
več postelj tudi za razne športnike, 
vendar teh srečanj v Slovenski Bi
strici ni toliko, da bi lahko živeli 
samo od njih," je na kratko ocenil 
potrebe turizma v domači občini 
Nikolaj Murko. 

•» Vida Topolovec 
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Brazilijo - družbo nogo-̂  
meta, sambe in nasproti! 

Na u l i c a h je o g r o m n o b e r a č e v , p o h a b l j e n i h , o trok, pre 
p u š č e n i h s a m i h s e b i . T r e b a si je d o p o v e d a t i , da l a h k o 
v s a k d a n le e n e m u o d n j ih o d m a k n e š kaj m a l e g a , s i 

cer bi tudi s a m o b u b o ž a l . 
Teater priča o obdobju, ko je 

šlo - ekonomsko gledano - Ma-
nausa najbolje. Mesto samo je 
začelo nastajati , ko so odkrili 
kavčuk in njegovo uporabnost. 
Konec prejšnjega stoletja je trgo
vina s kavčukom cvetela. Takrat 
se tukaj daleč od civilizacije ho
teli zgraditi gledališče po vzoru 
evropskega. Seveda je bila 
dobiček prinašajoča zadeva s 
kavčukom v rokah belcev - ev
ropskih priseljencev in ti so dali 
iz Evrope pripeljati vso bogato 
opremo za gledališče. Da se ne bi 
počut i l i tako daleč stran od 
doma, so poslikali strop kupole, 
ki pokriva glavno dvorano, tako, 
da imaš občutek, kot da si sredi 
Pariza, pod Eifflovim stolpom. 
Gledališče je še danes ponos Ma-
nausa. Zgodba s kavčukom pa se 
je za Amazoni jo ža los tno 
končala. V želji po čim večjih pri
delkih so pričeli plantažno vzgo
jo dreves. Bolezni, ki je z veliko 
naglico uničevala kavčuk, niso 
mogli ustaviti in kavčukovo bo
gastvo se je iz Amazonije preseli
lo v jugovzhodno Azijo, kamor so 
uspešno pretihotapili nekaj dre
ves , uničevalno bolezen pa so 
pustili tu. Adijo, kavčukovo bo
gastvo! 

Sem sva prišli tudi zato, da bi 
doživeli in videli tisto pravo džun
glo. V bolnišnici nama povedo, da 
zdravniki občasno sicer hodijo 
tudi na teren v okoliške vasi v no
tranjosti gozda. Žal pa v tem času 
ni nobenega terenskega dela, zato 
nama svetujejo, da se za doživetje 

deževnega pragozda obrneva na 
eno od številnih turističnih agen
cij, ki organizirajo takšne izlete. 
Za uvod pa se sami odpraviva na 
nedeljski izlet v 80 kilometrov od
daljeni Manacapuru. Mnogi paci
enti, ki jih srečujeva v bolnišnici, 
prihajajo prav od tam. Je eno iz
med dveh mest, ki jih je iz Manau-
sa možno doseči z avtobusom; vse 

druge kraje na zemeljski obli je 
mogoče doseči le še z ladjo ali leta
lom. 

Najprej je t reba s t ra jektom 
prečkati Rio Negro. Prvič se poda
java iz mesta in na drugem bregu 
trajekt zapelje v pravo džunglo. Ko 
je konec deževne dobe in je voda 
najvišja, imam občutek, kot da so 
drevesa do vratu potopljena v vodi. 
Približevanje nasprotnemu bregu 
doživljam, kot da bi se vozila po 
biologijski knjigi iz srednje šole v 

poglavju o Darwinovi evoluciji in 
nastanku življenja v gosti, močvir
ni juhi. 

Vožnja z avtobusom do Manaca-
puruja je posebna dogodivščina. 
Pa ne zavoljo ceste, ki bi bila po
sebno slaba. Ali pa zavoljo šoferja, 
ki dirja skozi džunglo, kot da bi 
hotel postati novi Senna. Avtobus 
je tako nabito pol, da stojim na eni 
nogi, ravnotežje pa uravnavam z 
eno roko, ki se le dotika držala, za 
dihanje pa se mi že skoraj razvijajo 
škrge. Mamice z dojenčki, otroci s 
psički, starci, kure, vojaki... Kot 

da bi se polovica Manausa hotela s 
tem avtobusom, ki sploh ni edini 
to nedeljo, odpeljati v Manacapu
ru. Pozab im nase. Stopim se s 
prešernostjo drugih potnikov in 
uživam v opazovanju obrazov. In 
se čudim nepregledni gostoti dre
ves onstran avtobusnih stekel. Ura 
vožnje na eni nogi mine, kot bi tre
nil. 

Mestece je prava podoba Amazo
nije. Večina prebivalcev živi v lese
nih hišah na vodi. Po kosilu stopi-

Po treh tednih v mestu se mi prileze mir vode in gozda. 

jo naravnost iz dnevne sobe v čoln 
in na reko. Čolni so tu glavno pre
vozno sredstvo. Tudi tisti del mes
ta, ki je postavljen vstran od reke, 
je sedaj pod vodo in ulice imajo za
nimivo podobo. K sosedom hodijo 
po lesenih mostičkih, ki ob dežev
nih obdobj ih nadomest i jo 
običajno cesto. 

Nogomet je spet spraznil ulice. 
Prav zelo materialistično usmerje
ni ti ljudje niso, brez televizijskih 
zaslonov za lesenimi stenami svoj
ih hišk pa si življenja ne znajo več 
predstavljati. 

V miru in tišini občepira ob oba
li in prisluhnem reki. 

Na ulicah Manausa tur is t ični 
vodniki oprezajo za tujci in jih va
bijo v svoje agenci je , kjer 
obljubljajo enkratna in neponovl
jiva doživetja v džungli in to seve
da prav z njihovo in edino z njiho
vo agencijo. Za poskušino jih ne
kaj tudi obiščeva in po dokončnem 
posvetovanju z najinim vestnim 
potovalnim vodnikom Lonely Pla
netom se odločiva za Amazon Indi

an Turismo. Ime je obetajoče. Lat-
nik je človek z najbolj indijanskim 
v idezom, kar sva jih srečali . In 
cena je dostopna tudi za najine štu
dentske žepe. 40 ameriških dolar
jev na dan. In ker naju gospod Eu-
cidius v bolnišnici kak dan prav 
gotovo ne bo preveč pogrešal, se 
Alenka odloči za štiri, jaz pa za tri 

dni v džungli. 
Akcija se začne že ob pol petih 

zjutraj, ko pridejo po naju kar na 
dom. Naložijo nas na redni avto
bus proti 180 km oddaljeni Itacui-
tari (tisti drugi toči, ki je z avtobu-
som dosegljiva iz Manausa). Izsto
pimo nekoliko prej, v vasici Lin-
doja. Med čakanjem na čoln, ki nas 
bo popeljal do baznega tabora, 
spoznam druge člane ekipe. Duho
vit mlad francoski zakonski par, ki 
je na poročnem potovanju in dan
ski š tudent , ki hoče prepotovati 
ves svet, so prijetna družba. 

Po treh tednih mestnega vrveža 
se mi prileze mir vode in gozda. 
Pog le j , pogle j ! Naš čoln ima 
spremljevalce. Nisem imela poja-
ma, da tudi v Amazonki živijo del
fini. In to celo dve vrsti - večji, 
črni , in manjši, roza. In oboji so 
prav tako igrivi kot t is t i , ki jih 
srečaš pri nas na Jadranu. Gozdne 
poseke ob reki pričajo o tem, da 
amazonskega pragozda ne čaka 
prav nič lepa prihodnost. 

Gozdne poseke ob reki pričajo o tem, da amazonskega pragozda ne čaka lepe 
prihodnost. 

Prebivalci Manocapuruja hodijo k sosedom po lesenih mostičkih. 

SREDNJEŠOLSKI CENTER PTUJ / V I D E O K O N F E R E N C A Z ANGLEŠKIMI SREDNJEŠOLCI 

v sredo, 8. februarja, smo se di
jaki ptujske gimnazije prek sate
lita povezali z dijaki ene izmed 
številnih londonskih šol. Z mla
dimi Angleži smo se zelo dobro 
ujeli in tako dobili mnogo novih 
informaci j . N e p o s r e d n o komu
nikacijo v angleškem jeziku nam 
je omogočila Elektrotehniška fa
kul te ta v Gradcu , ker pri nas v 
Sloveniji žal še n imamo podob
nega centra. 

KAKO JE PRIŠLO DO 
SODELOVANJA 

Približno pred dvema letoma in 
pol smo se p tu j sk i g imnazi jc i 
vključili v projekt "Science Across 
Europe", v katerem sodeluje enajst 
držav. Med seboj smo si pisno iz
menjavali podatke o problemih z 
energijo, ekoloških problemih, de
lili mnenja o bolj ekonomični izra
bi energije v stanovanju, o varstvu 
okolja pred škodl j iv imi p l in i v 
ozračju ipd. Dijaki drugih šol iz 
različnih držav so nam pošiljali 
najrazličnejše ankete in vprašalni
ke. Tako so dobili podobn o situa
ciji pri nas, mi pa smo se seznanili 
z njihovo. Že takrat se je v projekt 
vključilo kar precej dijakov, ki so 
aktivno sodelovali pri stikih. 

K o n č n o smo dobi l i možnos t 
vzpostavitve neposrednih stikov z 
njimi. S polno resnostjo smo to 
možnost zagrabili in se jo odločili 
realizirati, kajti vizualni in slušni 
prenos informacij je čisto nekaj 
drugega kot pisna komunikacija. 

POGOVOR NA DAUAVO 
In tako smo v s redo izrabi l i 

možnost. V Gradec smo se odpelja

li nekaj po dvanajsti uri z avtobu
som. Ves čas je bilo med nami čuti
ti neko posebno vzdušje, za vse je 
bilo to nekaj novega. Kot bi trenil, 
smo se znašli v posebnem prostoru 
Elektrotehniške fakultete, kjer so 
bile vse aparature že v teku. Spre
daj sta bila dva ekrana, po katerih 
smo spremljali Angleže in sami 
sebe med predstavitvijo. Vsaka iz
med šol si je zamislila svoj način 
predstavitve. Poleg tega je bila ta 

Utrinek z videokoference. Foto: Polona Ojstršek j 
videokonferenca namenjena tudi 
p ros t emu pogovoru . Mi smo si 
svojo predstavitev zamislili v treh 
skupinah. Kot osrednjo smo pos
redovali prav temo, zaradi katere 
se je pro jek t i zob l ikova l : one
snaženos t okolja, ekologija , 
varčevanje in izkoristek energije, 
problemi v zvezi s tem. Tej skupini 
je kot mentor prisostvoval prof. 
Boris Zmazek, ki je tudi vodja ce
lotnega projekta. Hkrat i pa smo 

promovira l i našo mlado deželo 
Slovenijo, povedali, kdo smo, kaj 
smo, kje smo, s čim se ukvarjamo, 
kakšne zaklade skrivamo. S tem 
smo želeli pojasniti našo lego in 
vlogo, da nas več ne bi zamenjavali 
z deželami Rusije ali bivše Češkos
lovaške. Poleg tega smo posebej 
preds tav i l i našo zakladnico 
tisočletij - naš stari Ptuj. 

Tej skupini sta kot mentorici po
magali prof. Marija Meznarič in 

prof. Alenka Ketiš, ki je v bistvu 
obvladovala vse tri skupine zaradi 
jezika, v katerem smo se pogovar
jali. Tretja skupina pa je predstavi
la kurenta kot naš kulturni simbol. 
Poprej smo v L o n d o n poslali 
manjšega kurenta, da so si ga lažje 
predstavljali. Za popestritev je na 
koncu prof. Zmazek zarožljal s 
pravimi zvonci in kurentovo opra
vo. Tej skupini je kot mentorica 
pomagala prof. Alenka Plohi. Naj 

se zahva l imo tudi Mi lanu 
Potočniku za tehnično izvedbo in 
razne videoposnetke. 

ANGLEŽI SE PREDCTAViJO 
Angleži so nam predstavili svojo 

šolo in nekatere dejavnosti, s kate
rimi se v njej ukvarjajo. Prav goto
vo so največjo pozornost vzbujali 
zaradi uniform, ki jih nosijo. Po
men uni formiranja je odprava 
medsebojnih razlik, privilegijev -
da bi pač bili vsi enakovredn i . 
Sami so dejali, da so se nanje sicer 
že navadili, a vendar so neudobne, 
še posebej v poletni vročini. Pred
stavili so nam tudi oblačila s kate
rimi se odpravijo na zabavo, ali pa 
najljubše stvari, ki jih nosijo izven 
šole. Poleg tega so nam razkazali 
najbolj tipično dnevno časopisje 
(recimo Sun) in druge revije. Po
kazali so se tudi s svojim značilnim 
športom - nogometom. 

Ko smo odrecitirali, kar smo si 
pač predhodno pripravili, smo se 
začeli p ros to pogovar ja t i . V 
začetku nas je malo motil zamik 
zvoka - naša sporočila in vprašanja 
so sprejemali 2 - 3 sekunde kasne
je. Zato se nikakor nismo mogli 
navaditi na to, da so se šalam sme
jali šele čez nekaj časa. Prav tako 
smo bili nekaj časa v zadregi zaradi 
angleščine - njim je bilo seveda 
lažje, ker so govorili v svoji mate
rinščini, mi smo se pa lovili. Dok
ler imaš pred seboj neki koncept, 
še gre, ko pa moraš naenkrat nekaj 
povedat i , ko si postavljen pred 
vprašanje, ti kar zmanjka besed, 
enostavno pozabiš najpreprostejše 
izraze. Ampak iz te začetne zadre
ge, ki se je proti koncu popolnoma 

S i o p i n i k e p r v i l m i cmIiii 
v ponedeljek, 20. februarja, se je na odrskih deskah prvič predsta

vilo deset šesto- in sedmošolcev, ki so od začetka šolskega leta vadili 
osnovne gledališke spretnosti v skupini Stopinjice pri DPD Svobo
da Ptuj. Produkcijo so poimenovali Solata, Nevenka Gerì, ki mlade 
vodi, pa je povedala, da se za gledališki podmladek v Ptuju ni bati. 
Poleg osnovnošolcev pridobivajo gledališko znanje namreč tudi 
srednješolci pod vodstvom Branke Bezeljak Glazer. 

McZ - Foto Langerholc. 

polegla , nam je pomagala prof. 
Ketiševa s prišepetovanjem. 

Pogovarjali smo se o čisto vsak
danjih stvareh, pač o stvareh, ki 
mlade zanimajo. Na koncu smo 
jim s spremljavo kitare zapeli še 
Kreslinovo "Šiško" in strašno so 
bili navdušeni. 

Čas, ki smo ga imeli na razpola
go, se je iztekel. Zadnje minutke 
smo oboji čakali, kdaj nas bodo iz
klopili, ampak očitno je bilo orga
nizatorjem tako všeč, da so nas na
gradili s kar dvajset minut daljšim 
sateli tskim prenosom. Ravno je 
ostal še čas, da smo jih za veliko 
noč povabili k nam na obisk, a o 
tem še ni bilo nič doročenega. 

USPELO JE-ŽELIMO SI ŠE 
Zadovoljni smo bili vsi - mi in 

naši men to r j i . Dobi l i smo 
občutek, da se v bistvu nič dosti ne 
razlikuje od nas, precej skupnega 
imamo. Za mnoge od nas je bila to 
prva izkušnja, da smo se lahko po
govarjali s pripadniki druge nacio-
na lnos t i in tako krepi l i znanje 
angleščine. Vsi navdušeni in polni 
novih informacij smo zvečer obse
deli v gostišču Šegula ob dobrih 
velikih picah (na šolski račun). 

10. maja nameravamo ponovno 
izvesti takšno videokonferenco, 
vendar še ne vemo točno, ali bo td 
isto šolo. Do tačas pa bomo ohran
jali stike z dopisovanjem. 

Mira Gašparič, 
Petra Zaranšek, 
Jasmina Petrovič in 
Aljaž Hojski 



KOO / PETINDEVETDESETI ROJSTNI D A N JULIKE PLOH 

Zivlîenîe IZ veselîh íit 
ždosf Itili trenutkoif 

V Jastrebcih pri Kogu ¡e minuli petek, 17. februarja, praznovala 95. rojstni dan najstarejša 
krajanka kogovske krajevne skupnosti Julika Ploh. Dan kasneje so ji zapeli podoknico 
pevci mešanega pevskega zbora iz Ormoža pod vodstvom Jožeta Barina-Turice, v njeni so
bici pa so ji kasneje pripravili pravcati koncert in Julika je zapela z njimi. 

Njena ž iv l j en j ska po t se je 
pričela v J a s t r ebc ih ; ob rojstvu 
se je pisala Kos. Že s petnajstimi 
leti je Jul ika pr ičela pe t i v cer
kvenem zboru pri Sve t em Bol-
fenku ( Kogu); nekaj talenta je 
podedovala po materi , ki je prišla 
med kogovske vinorodne griče iz 
videmske fare. Pa ni pela samo v 
cerkvi, kjer je zadnjič nastopala 
še pred petnajstimi leti, ko je do
po ln i l a 80. le t , t e m v e č p r i 
m e š a n e m p e v s k e m zboru v 
Ormožu še v času, ko ga je pred 
skoraj četrt stoletja vodil Lojze 
Krajnčan. Mnogi se je spominja
jo kot najstarejše pevke v zboru, 
ki kljub letom ter oddaljenosti od 
O r m o ž a na va jah n i n i k o l i 
manjkala. 

Preselili sva se v čas njene mla
dosti, ko se je 1925. leta dvajsetlet
na omožila. Slikovito pove, da se je 
devet mesecev 'uč i la ' za snaho , 
vendar spričevala ni dobila, zato 
sta se z možem s kmetije preselila v 
viničarijo in se resnično preživlja
la z delom svojih rok. Mož je čevl-
jaril , Ju l ika pa hodi la v ' t a v r h ' 
kmetom; prihranila sta si toliko 
denarja, da sta si kupila hišo, ki ta
krat skoraj ni zalužila tega imena, 
ter krpo zemlje z vinogradom. Pa 
kaj, na svojem sta bila in na to je 
Julika še danes ponosna. Da Bol-
fenčani (Kogovčani) ne bi videli 
njune revščine - takrat je bila nju
na edina koris tna domača žival 
koza -, sta se selila ponoči. Vendar 
\q bila koza na pot i v novo 
domačijo precej glasna in je marsi
koga zbudila. 

Dinar na dinar sta z možem zbi
rala, da sta odplačevala svoj 'mali 
raj'. Prihajali pa so tudi otroci -
šest jih je bilo, eden je umrl takoj 
pri rojstvu, pet pa jih živelo in pri 
hiši je bilo vsega: dela, veselja, 
žalosti pa tudi pesmi. 

Druga vojna, predvsem pa njen 
konec 1945. leta, ko je prek Koga 
divjala zadnja ofenziva z Nemci, 
jim ni p r izanes la . Hiša je bila 
porušena, v nevarnosti pa je bila 
tudi d ruž ina , ki je imela svoje 

začasno zaklonišče v kleti. Ker so 
od hiše ostali samo temelji, so mo
rali po vojni pričeti znova. 

1985. leta sta z možem, ki sedaj že 
osem let počiva na kogovskem po
kopališču, slavila biserno poroko. 
Spomnim se, da sta bila takrat še 
oba vesela in čila. Julika pove, da 
zadnj ih pet let ni več posebno 

zdrava. Ne zmore hoje po stopni
cah, zato ji snaha, ki lepo skrbi 
zanjo, nosi hrano v njeno sobico, 
kjer ima vse, tudi televizor z dalj-
incem. 

Da ne bi kdo mis l i l , da takole 
životari, kot mnogi v njenih letih. 
Kje pa! Julika prebira časopise, re
vije, pa tudi ljubezenske romane, 
bodisi v hrvaščini ali slovenščini. 
In plete - nogavice, rokavice ter še 
marsikaj drugega. Ob mojem obi
sku je nizala pentlje za rokavico s 
prst i , kar je težavno delo celo za 
katero z mlajšim rojstnim listom. 

veste, to ni več tisto, kar je bilo 
nekoč. Slaba očala imam, morala 
bi dobiti nova, potem bi tudi veli
ko lažje pletla in 'štela'," modruje. 
Seveda je težava, da so okulisti v 
mestu, ona pa v Jastrebcih in je do 
njih težko priti. 

Najbolj je vesela, če pride kdo na 
obisk, da ji pove, kaj vse se dogaja 

na Kogu in drugje. Ob takih tren
utk ih se počuti povsem zdravo. 
Vesela je tudi, če jo pride obiskat 
kateri od njenih treh še živečih 
otrok, šestih vnukov, sedmih prav-
nukov in prapravnukinja. Svoj čas 
se je vsa družina zbirala doma v 
času b ra tve , zadnja leta pa vse 
manj. 

Pa vendar na svojo mamiko in 
babico ne pozabijo. Tako je bila v 
lanskem avgustu, ko so Kogovčani 
zgradili krajevni dom, veselica s 
srečolovom, ki jo je organiziralo 
turistično društvo. Med dobitki je 
bil tudi ta, da so pevci mešanega 
pevskega zbora iz Ormoža obljubi
li, da bodo dobitniku zapeli ob nje
govem rojstnem dnevu. Srečko je 
dobila žena Julikinega vnuka - ta
krat sta bila na obisku pri babici v 
J a s t r ebc ih , sicer pa živita v 
Ljubljani. Ormoški pevci so se ne
kako že dogovorili, da gredo tudi v 
Ljubljano, ko so dobili sporočilo, 
da bodo peli na Kogu ob Julikinem 
95. rojstnem dnevu. Vnukova žena 
je dobitek s petjem podarila babici 
za njen visoki življenjski jubilej. 
Po Julikinih besedah - in lahko ji 
verjamemo - je bil to eden izmed 
lepših trenutkov njenega življenja. 

•» Vida Topolovec 

Julika Ploh ob 95. rojstnem dnevu s pevci mešanega pevskega zbora iz Ormoža, 
člani kogovskega turističnega društva ter domačimi, ki so slavljenki voščili za 
njen visoki življenjski jubilej. Poto: Vera lazar 

POMOČ PRI SAMOZAPOSLOVANJU / KAJ N U D I Z A V O D ZA ZAPOSLOVANJE 

poslif ev nci Imietiii 
V času, ko vedno več ljudi ostaja 

brez redne zaposlitve, veliko mla
dih pa po končanem šolanju sploh 
ne pride do prve zaposlitve, jih ved
no več razmišlja poskusiti na svo
jem. V okviru ukrepov aktivne poli
tike zaposlovanja izvaja republiški 
zavod za zaposlovanje vrsto aktiv
nosti, ki so namenjene spodbujan
ju samozaposlovanja. O teh aktiv
nostih v občinah Podravja smo se 
na območnem zavodu za zaposlo
vanje pogovarjali z Jasno Božič, 
svetovalko za samozaposlitev. 

Jasna Božič: "Na republiškem za
vodu za zaposlovanje se že od leta 
1991 ukvarjamo s samozaposlovan-
jem. Cilj aktivnosti je motiviranje in 
usposobljanje brezposelnih za ure
sničitev njihovih podjetniških idej z 
ustanovitvijo lastnega pojetja ali re
gistracijo podjetnika posameznika. 
Z ustanavljanjem perspektivnih po-
jetij se zagotavlja odpiranje novih 
delovnih mest, saj brezposelni tako 
zagotovijo delovno mesto sebi, v pri
hodnosti pa tudi komu drugemu." 

T E D N I K : Kako pomagate? 
Jasna Božič: "Več možnosti je. Iz

vajamo razne oblike motivacij, kate
rih cij je dati osebam čim več znanja, 
informacij, ki jih bodo pozneje po

trebovali pri poslovanju kot samos
tojni podjetniki. Na zavodu za za
poslovanje morajo oddati vlogo za iz
rabo svetovanja in na podlagi nje vo
dimo postopek ter sklenemo pogod
bo o sofinanciranju usposabljanja za 
samozaposlitev. Pogodbena obvez
nost iskalca zaposlitve je, da realizira 
svojo samozaposlitev najkasneje v 
šestih mesecih od podpisa pogodbe, 
zavod pa omogoča izrabo svetoval
nih in drugih storitev najmanj eno 
leto od podpisa pogodbe. V lanskem 
letu smo sklenili z iskalci zaposlitve 
679 takih pogodb. Nudimo razne 
motivacijske seminarje, uvodne izo
braževalne programe, poglobljene 
seminarje s področja poslovanja, 
strokovno usposabljanje oziroma 
izobraževanje, podjetniške delavni
ce in individualno svetovanje ter 
izobraževanje. 

Drugi sklop pomoči zavoda so fi
nančne stimulacije, ki jih lahko 
uveljavlja brezposelna oseba. Te 
pomoči so zelo različne: kapitaliza
cija denarnega nadomestila, subven
cije v obliki nepovratnih sredstev, 
subvencioniranje samozaposlovanja 
trajnih presežkov zaposlenih v po-
jetjih, ki so v lasti Sklada za razvoj 
Republike Slovenije, subvencioni

ranje samozaposlovanja invalidnih 
oseb. Moram povedati, da se posa
mezne subvencije medsebojno izkl
jučujejo. 

Brezposelni osebi, ki ima v skladu 
z zakonom o zaposlovanju in zavaro
vanju pravico do denarnega nado
mestila, se lahko le-to izplača v en
kratnem znesku za čas, ko ji ta pravi
ca pripada; odvisno od delovne dobe 
lahko traja denarno nadomestilo 
najmanj tri in največ 24 mesecev. 
Subvencioniranje samozaposlovanja 
je tudi v obliki nepovratnih sred
stev v višini šest ih zajamčenih 
plač, ki jih lahko pridobi brezposle-
na oseba ali trajni kadrovski pre
sežek po realizirani samozaposlitvi v 
okviru lastnega podjetja, lastne obra
tovalnice, kmetijske dejavnosti ali 
druge oblike samostojne dejavnosti. 
V primeru samozaposlitve Mi
nistrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve sofinancira preostanek nado
mestila plače za čas šestmesečnega 
odpovednega roka, odpravnino v 
višini 13.250 SIT za vsako izpolnje
no leto delovne dobe v podjetju in 
subvencije za samozaposlitev v 
višini 500.000 tolarjev. 

PTUJ / NA OBISKU D O K T O R S O C I O L O G I J E N I K O TOS 

ЛП se vrednote Sfo- i 
vencev spremlnjtE¡o? 
Pred dnevi je Sociološko društvo Ptuj pripravilo okroglo mizo in pogovor o tem, ali se vred
note Slovencev spreminjajo. V goste so povabili dr. Nika Tosa, predstojnika Centra za ra
ziskavo javnega mnenja in množičnih komunikacij, ki že od leta 1968 vodi projekt Sloven
sko javno mnenje. Tokrat je predstavil ugotovitve zadnje raziskave, ki je zajela 2100 pol
noletnih Slovencev v letih 1993/94. Interpretacija odgovorov je izšlo v knjižici Izzivi 11, ki 
jo je izdala in založila Fakulteta za družbene vede v Ljubljani. 

T E D N I K : Že dobrega četrt sto
letja sp reml ja te javno mnen je 
Slovencev. Ali se vrednote Slo
vencev spreminjajo? 

Dr. Niko Tos: "Časi se spremin
jajo in mi z njimi, pravi latinski 
pregovor. Seveda se vrednote Slo
vencev spreminjajo. V ožjih izse
kih te spremebe niso tako očitne, 
kot bi glede na zunanje družbene 
spremembe pričakovali. Vrednote 
se pravzaprav prerazporeja jo . 
Tako so se denimo vrednote, ki so 
nekaj pomenile konec šestdesetih 
let, do konca osemdese t ih celo 
okrepile. Govorim o družbenem 
vzdušju, ki je bilo takrat liberalno, 
potem pa se je družba nekako 
zaprla, manj je bilo odprtega gle
danja na družbene probleme, več 
usmerjanja k samemu sebi. V 
osemdesetih letih so se vrednote 
zopet odpirale in do danes ni tako 
velikih vrednostnih premikov, kot 
bi pričakovali glede na spremembe 
v sestavi družbe: glede na premik 
iz monolitnega političnega siste
ma v, kot pravimo, pluralistični 
politični sistem, glede na funkcio
niranje tržišča in obnovo zasebne 
lastnine." 

T E D N I K : So se i zpo ln i l a 
pričakovanja Slovencev ob osa
mosvojitvi? 

Dr. Niko Tos : "Že v naravi želje 
je, da je neskončna in neizpolnlji-
va. Želje se niso mogle povsem 
uresničiti. Ljudje so pričakovali, 
da bo moč z osamosvajanjem iz
boljšati položaj ljudi, družbene od
nose, demokratizirati funkcioni
ranje države. Pričakovali so, da 
p rehod h gradi tv i nove države 
ohranja vse tisto, kar smo prej že 
imeli. To velja predvsem za visoko 
vrednoteno socialno varnost, raz
vit socialni sistem, zagotovljene 
zaposlitve, mirno in varno življen
je. Na tej točki se želje niso ure
sničile. Zato gledajo ljudje na spre
membe kritično. Hkrati pa so se iz
polnila pričakovanja glede nacio
nalne osamosvojitve, vprašani si 
ne želijo povratka v okvir prejšnje 
države. To pomeni, da so z osamo
svojitvijo zadovoljni." 

T E D N I K : V S loveni j i živijo 
vsaj dvoji Nes lovenci : eni so iz 
nekdanje Jugoslavije in večino
ma zasedajo manj vredna delov
na mes ta , drugi prihajajo iz ev
ropskih držav, prinašajo s seboj 
denar in se obnašajo skoraj kot 
gospodarji. Kako se bomo odzi
vali na ene in druge v bodoče? 

Dr. Niko Tos: "Slovenci se na ta 
pojav odzivamo, odziv je sunkovit, 

Samozaposlovanju invalidov je 
namenjena subvencija v višini 
250.000 tolarjev. 

Za izrabo vseh subvencij mora 
imeti oseba zraven drugih pogojev 
izdelan poslovni načrt, iz katerega 
je razvidna ekonomska upra
vičenost." 

T E D N I K : Doslej so se ljudje 
odločali za samostojno poslovanje 
večinoma na področju trgovine in 
drobnega gospodarstva. Za kaj se 
odločajo sedaj? 

Jasna Božič: "Res so se v glavnem 
v prvih letih samozaposlovali na po
dročju trgovine in storitvenih dejav
nosti. V zadnjem času opažamo še 
večjo rast na področju storitvenih 
dejavnosti. To so razne oblike pos
redništva, zastopništva, ko so se de
lavci, ki so že prej opravljali dela za 
akakšne družbe, osamosvojili in zdaj 
opravljajo te dejavnosti na podlagi 
pogodb kot samostojni podjetniki. 
Ker je trg za nekatere dejavnosti zelo 
zasičen, bodo v prihodnje neper
spektivne propadle, obdržale pa se 
bodo le tiste, ki imajo možnost za 
preživetje. 

Vse več brezposelnih pa se samo-
zaposluje v kmetijski dejavnosti." 

poln čustvenega naboja, je tudi po
litično sprožen in ni ravno prijet
no umirjen. Z osamosvojitvijo je 
izpadel star državni okvir, v kate
rem je živela razmeroma velika 
skupina Neslovencev, ki so se pri
vadili na življenje in jim je nova 
slovenska država priznala držav
ljanstvo. V zvezi s to kategorijo se v 
zavesti in podzavesti Slovencev 
sproža neka čustvena napetos t , 
lahko bi rekli negativen odnos, ki 
se kaže kot negativen nacionali
zem. 

Drugi kompleks se sproža ob voj
nih beguncih, ki smo jih v začetku 
sprejeli zelo radovoljno, nato pa je 
glede na nerazrešljivost konflikta 
v balkanskem kotlu sol idarnost 
popustila in Slovenci gledajo na 
usodo beguncev v Sloveniji vse 
manj človeško prizadeto. 

Tretja skupina, imigranti v Slo
veniji, sproža nacionalna čustva na 
iz jemno de l ika tn i točki Slo-
venčeve zavesti, to je na točki last
nine nad zemljo, lastnine nad ne
premičninami in podobnim. Slo
venci so v glavnem sicer močno ev
ropsko usmerjeni, ko jim ustreza 
glede prodaje blaga in menjave de
lovne sile, glede nepremičnin pa 
nam evropskost seveda ne ustreza. 
Vse to kaže, da je v zavesti Sloven
ca danes kar precej čustvenih na
bojev, ki bi ga lahko označili kot 
negativni nacionalizem." 

T E D N I K : V zadnjih le t ih smo 
se srečali z zelo veliko brezposel
nostjo. Na Ptuju je brez redne za
pos l i tve že vsak če t r t i od ra se l 
o b č a n . K a k š e n o d n o s i m a m o 
Slovenci do dela in kako bi uteg
n i la b r e z p o s e l n o s t vp l iva t i na 
razvoj naše družbe? 

Dr.Niko Toš : "Za Slovencev od
nos do dela velja, da je izrazi to 
angažiran, ljudje delo vrednotijo 
kot priložnost in možnost, po dru
gi strani pa kot zagotovilo za varno 
preživetje v starosti in naložbo za 
va rno prež ivet je svojih o t rok . 
Lahko rečemo, da sta delovna nar
avnanos t in delo pri Slovencih 
zelo p r i so tna . To velja tako za 
moške kot ženske, raziskave ne 
kažejo kakšnih bisvetnih razlik. V 
zvezi z nezaposlenostjo lahko po
vem, da Slovenci označujejo neza
poslenost kot ključno nevarnost. 
Nezapos lenos t jih vznemir ja . 
Ljudje kažejo na odgovornos t 
države, ki naj bi d ružbenoeko
nomski razvoj regulirala tako, da 
bi dajal možnos t i zaposlovanja 
mladih ljudi, pa tudi možnost za
poslovanja vseh t ist ih, ki zaradi 

T E D N I K Nudi zavod možnosti 
tudi tistim vrstam obrti ( kolarstvo, 
kovaštvo, lončarstvo ...), ki imajo 
močno tradicijo in so tudi dopolnil
ne pri kmetovanju? 

Jasna Božič: "Seveda. Spodbuja
mo razne oblike drobne obrti, roko
delske dejavnosti vendar ni 
večjega interesa. To izvajamo bolj 
individualno." 

T E D N I K : Kakšne ugodnosti nu
dite nezaposlenemu pri samoza
poslovanju na kmetiji? 

Jasna Božič: "Brezposelnim ose
bam, ki imajo možnost samozapos
litve na kmetiji, imajo status kmeta 
in so lastniki ali solastniki kmetije, 
priporočamo, da se vključijo v pro
grame usposabljanja in izobraževan
ja na področju podjetništva - upra
vičeni so do vseh že omenjenih fi
nančnih dodatkov, pa še strah, da so, 
ko se lotijo samostojne dejavnosti, 
prepuščeni sami sebi, je odveč, saj 
jim zavod nudi dodatno znanje in 
svetovanje. Na vol jo so j im strokovn
jaki s posameznih področjih, ki po
magajo pri iskanju prave usmeritve, 
prave ideje oziroma možnosti, s čim 
bi se na svoji kmetiji lahko ukvarjali, 
in pri uresničitvi te ideje." 

M. Slodnjak 

razpada posameznih podjetij iz
gubljajo svojo dolgotrajno zaposli
tev. To se nekako kaže kot osrednji 
problem današnjega Slovenca." 

T E D N I K : Ali r a z i s k a v a daje 
s lu t i t i , kaj men i jo S lovenc i in 
Slovenke o triletni porodniški? 

Dr. Niko Toš : "Na to vprašanje 
lahko odgovorim samo posredno. 
V lanskem letu smo izvajali velik 
m e d n a r o d n i pr i jekt 'Vredno te 
družine', ki je prinesla odgovore za 
razmislek tudi o tem vprašanju. 
Raziskava je spraševala, v kakšni 
meri je družina oškodovana zaradi 
zaposlenosti matere, kako vpliva 
na razvoj otroka zaposlenost in od
sotnost matere ali očeta. Mogoče 
bi bilo sklepati, da je družina viso
ko izpostavl jena vrednota in ji 
ljudje posvečajo veliko pozornost, 
je vrednota velikega pomena. V 
razpoznavanju vlog in odgovor
nosti, ki jih imata mati in oče, je v 
prevladujočem vzorcu še vedno 
razpoznavna močna spolna dife
renciacija med moškim in žensko. 
Moški je po razumevanju moškega 
in prevladujoče ženske bolj usmer
jen navzven, bolj k pridobivanju 
dohodka, k družbenemu uveljavl
janju kot ženska. To bi dopuščalo 
sklep, da je razpoloženje ljudi za 
drugačno regulacijo položaja ma
tere v zgodnjem obdobju mate
rinstva taki regulaciji naklonjeno. 
Seveda pa iz tega ne moremo skle
pati o sprejemljivosti oziroma ne
sprejemljivosti predloga o triletni 
porodniški, ki ni realno ekonom
sko utemeljen. 

Kot sociolog menim, da sloven
ska družba v tem trenutku ni pri
pravljena na kritično presojo tega 
predloga, preučiti bi morali celo 
vrsto okoliščin in izpolnit i celo 
vrsto poprejšnjih pogojev. Vse to 
še ni opravljeno. Počasi se bližamo 
smeri Evrope kot ena najmanj raz
vitih evropskih družb. Če bi nas 
Evropa sprejela, bi se znašli v nje
nem spodnjem segmentu po eko
nomski razvitosti in drugih dejav
n ik ih . Druge , bogatejše družbe 
niso sprejele nase takšnega breme
na. Kot sociolog pa poudarjam po
men razmisleka o tem predlogu." 

T E D N I K : Ali raziskava Sloven
sko javno m n e n j e n e p o s r e d n o 
vpliva na politične odločitve? 

Dr. Niko Toš : "Ne. Tudi ni njen 
namen, da bi neposredno vplivala 
na politične odločitve. Te raziska
ve imajo tri cilje: temeljni je pod
pirati družboslovne znanosti, dru
gi vidik je raziskovanje družbenih 
s p r e m e m b , ki se dogajajo skozi 
čas. Šele tretje prizadevanje zadeva 
neposredno družbeno okolje, ko se 
vsakokrat odpira priložnost ovred
notiti raziskavo. Takšnih uporab
nikov je danes mnoštvo - od poli
tičnih strank do gospodarskih or
ganizacij. Vsi imajo možnost pos
redno upoštevati raziskavo sloven
skega javnega mnenja." 

T E D N I K : Kakšnega vodjo, po
litika si Slovenci želimo? 

Dr. Niko Toš : "Vsaka stranka v 
skladu s svojimi usmeritvami išče 
voditelja in pri tem upošteva javno 
mneje. Ljudje pozitivno vrednoti
jo vsako umirjeno, trezno, argu
mentirano, k reševanju problemov 
usmer j eno , od konf l ik tov od
maknjeno politično delovanje. Vi
dimo, da nima previsokega ugleda 
in teže prenekateri politik, ki po
membno deluje v političnem pros
toru, prav tako ne uživa velikega 
zaupanja državni zbor. So pa poli
tiki, ki imajo zaupanje ljudi, kar 
merijo raziskave javnega mnenja, 
ki jih objavljajo mediji predvsem v 
predvolilnem času." 

Milena Zupanič 
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KuhCTgyki r e c e p t i 
D a n e s b o m o p r i p r a v i l i : r i b j o s o l a t o , p o s t r v p o t r ž a š k o i n o c v r t e l i g n j e . 

RIBJA SCUTA 

Potrebujemo: 

- 50 dag poljubnih kuhanih rib 
-1 svežo zeleno papriko 

-1 svežo (aii vloženo) rdečo papriko 
-10 dag kislih kumaric 
-15 dag kuhanega krompirja 
-15 dag majoneze 

- sol, poper, limonin sok ali kis, so
latne liste 

Zeleno in rdečo papr iko 
narežemo na tanke rezance, prav 
tako narežemo tudi kisle kumarice 
in trdo kuhan krompir . Kuhane 
ribe raztrgamo na tanke koščke. 
Vse sestavine narahlo premešamo, 
dodamo majonezo in začimbe. Na 
servimi krožnik ali v skledo za so
late damo oprane solatne liste, na 
njih pa pripravljeno ribjo solato. 
Po vrhu lahko dekoriramo s trdo 
kuhanimi jajci in zelenim peteršil-
jem. 

POSTRV PO TRŽAŠKO 

Potrebujemo: 

- 4 postrvi (teža 1 okrog 20 - 25 dag) 

- sol, 4 stroke česna 

- 8 dag olja, peteršilj 

- 6 dag moke 

Očiščene ribe na hitro operemo 
ter osuš imo, solimo od zunaj in 
znotraj, jih povaljamo v moki in na 

močnem olju spečemo. Večje ribe 
lahko dvakrat do trikrat zarežemo 
po t rupu do 1 cm globoko, saj se 
nam lepše spečejo. Pečene 
položimo na krožnik ali ploščo. 
Olju, ki nam jeostalo, dodamo fino 
sesekljan peteršilj, stisnjen česen 
in po želji malo vode ali juhe. Oma
ko dobro premešamo in jo prelije
mo po ribah. Okrasimo z limono, 
zraven pa ponudimo slan krompir. 

OCVRTI LIGNJI 

Potrebujemo: 

- / kg lignjev (očiščenih) 
-10 dag ostre moke 
-1 limono 

Podolgovat t rup lignjev 
narežemo na 1 cm široke kolobarje, 
jih posolimo, povaljamo v moki in 
jih v vročem olju hitro ocvremo. 
Prav tako solimo in povaljamo v 
moki tudi lovke. Cvreti jih ne sme
te preveč naenkrat, da ne sbiadite 
olja, saj bi se lignji narahlo napili 
olja in bi bili rahlo žilavi. Ocvrte 
lignje ponudimo z limono in eno 
izmed majonezinih omak. Lahko 
pa jih pripravite tudi po pariško, 
tako da jih najprej povaljate v moki, 
po tem pa v raztepenem jajcu in 
ocvrete. 

Veliko uspeha pri pripravi Vam 
želim. 

•> Nada Pignar, 
učiteljica kuharstva 
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O i i e i r r o z a à 
Najpogostejši zaščitni mehanizmi duševnosti: 

5. REGRES 

Naslednji zaščitni meha
nizem, ki si ga bomo ogle
dali, je regres. Nekateri se 
skušajo izogniti mučnim 
živl jenjskim s i tuaci jam 
tudi na ta nač in , da se 
pričnejo vesti tako, kot je 
značilno za razvojno nižje 
obdobje, oziroma tako, kot 
so bili uspešni. Tako vidi
mo, da ljudje v pan ik i 
bežijo, vpijejo, jokajo in po
dobno. Vsaka od teh oblik 
je bila nekoč, ko je bil člo
vek še kot dojenček ali 
otrok v nevarnosti, pravza
prav koristna, sedaj pa tako 
vedenje ne pr ispeva k 
uspešni razrešitvi situacije, 
npr. ob potresu. 

Regres ali nazadovanje v 
življenju lahko zelo lepo 
opazujemo pri otrocih. Za
radi l jubosumja do 
mlajšega bratca ali sestrice 
bo otrok morda znova začel 
močiti posteljo, ker želi s 
tem - nezavedno seveda -
pritegniti mamino pozor
nost nase. 

6. FIKSACIJA 

s tem izrazom označuje
mo vztrajanje pri neki dej
avnosti, čeprav ta ne prive
de do uspeha in je zato 
očitno neuspešna. Fiksaci
ja je neke vrs te t rmas to 
vztrajanje pri isti aktivnos
ti zato, da bi se neka oseba 
izognila mučnemu spoz
nanju o lasnem neuspehu 

oziroma o sebi nasploh. 

/.SUBLIMACIJA 

Njeno bistvo je v tem, da 
oseba svoje neprimerne in 
pred las tno vestjo nedo
pustne želje in težnje preu
smeri k nekim drugim cil
jem, ki so včasih podobni, 
včasih pa tudi zelo različni 
od prvotnih, na vsak način 
pa d ružbeno sprejemlji
vejši . Npr . nekdo svojo 
agresivnost sprošča v bok
su ali rokoborbi,to jevobli-
ki, ki jo družba dopušča. 

8. OBRAT PROTI SEBI 

Kadar si človek ne upa ali 
ne more izživeti svojih 
teženj, se lahko te usmerijo 
proti njemu samemu. Tako 

v id imo pri osebah , ki 
mučijo samega sebe, pa tudi 
pri nekaterih samomoril
cih, da sta bili njihova agre
sivnost in sovraštvo prvot
no usmerjeni proti drugi 
osebi. Obrat proti sebi ima 
namen zmanjšati strah in 
občutek krivde. Takšnega 
zaščitnega mehanizma ne 
najdemo samo pri negativ
nih čustvih. Po številnih 
razočaranjih lahko nekdo 
usmeri vase tudi vso svojo 
ljubezen, zaradi česa posta
ne egocent r ičen in sa-
movšečen. 

9. REAKCIJSKA 
FORMACIJA 

Izrinjene želje in težnje se 
lahko izrazi to izrazijo 
navzven tudi kot svoje na
sprotje; takšni zaščitni me
hanizem imenujemo reak
cijska formacija. Tako se 
lahko najde nekdo, ki se 
s ta lno zgraža na nek imi 

stvarmi zato, ker ga te mi
kajo. Mati, ki čuti podza
vesten odpor do ot roka, 
skuša to prikriti s pretirano 
skrbjo in ljubeznijo do nje
ga. Prav pretirana stališča 
in reakcije so ponavadi naj
bolj značilno znamenje, ki 
nas opozarja, da gre pri ose
bi za zaščitni mehanizem 
reakcijske formacije. 

10. PROJEKCIJA 

Znači lno za ta zaščitni 
mehan izem je, da oseba 
pripiše drugim lastne pod
zavestne težnje, namere ali 
lastnosti. Tako lahko tiči 
za trditvijo, da nas nekdo 
ne mara, naša lastna podza
vestna mržnja do te osebe, 
ki jo s projekcijo nekako 
opravičimo. 

S tem bi končal i grobi 
opis nastanka nevroz in bi 
naslednjič opisovanje le-
teh končali še z nekaterimi 
spoznanji. 

Nagradno turistično vprašanje 
V e s e l i p u s t n i d n e v i s o v P t u j p r i v a b i l i š t e v i l n e o b i s k o v a l c e o d d r u g o d i n P t u j č a n e , k i ž i v i j o v d r u g i h k r a j 

i h S l o v e n i j e . Ž e o d n e k d a j j e t a k o , d a s e o b p u s t u v n a š i h k r a j i h z b i r a j o d r u ž i n e . 

D r u g a večja p r i r e d i t e v , k i 

s e h o v k r a t k e m z g o d i l a v 

P t u j u i n h l i ž n j i h g r a d o v i h , 

j e ž e n s k i t u r i s t i č n i r e l i 

^'Gradovi n a S l o v e n s k e m " , 

udeleženke iz cele Slove

nije s e h o d o v P t u j u z b r a l e 

3 1 . m a r c a z v e č e r , z a č e t e k 

h o p r v e g a a p r i l a ( č i s t o z a 

r e s ) , z a k l j u č e k p a d r u g e 

g a . G l a v n a o r g a n i z a t o r i c a 

n e k d a n j a r e l i v o z n i c a W i . 

z a b e t a S k o f c a obljublja b o 

g a t i n z a n i m i v p r o g r a m z 

v e l i k o z a b a v e . 

V p u s t n i h dneh j e hilo v Ptuju 

in okolici o d p r t i h nekaj r a z 

s t a v na temo k u r e n t a . 2 3 . fe

bruarja s o v Miheličevi galeriji 

odprli r a z s t a v o M i t o l o g i j a 

Žoharjevega k u r e n t a . To p a 

je t u d i o d g o v o r na d r u g o fe

b r u a r s k o t u r i s t i č n o 

v p r a š a n j e . N a g r a d o prejme 

M i k a P e t r o v i č , S p o d n j a 

H a j d i n a 1 1 2 , P t u j . Česti

t a m o ! 

P r i k u r e n t u in njegovih u s t 

varjalcih bomo o s t a l i t u d i pri 

d a n a š n j e m t u r i s t i č n e m 

vprašanju. Vprašujemo, kdo 

je bil s l a v n o s t n i govornik na 

odprtju r a z s t a v e Mitologija 

Žoharjevega k u r e n t a . Odgo

v o r e p r i č a k u j e m o v u r e d 

n i š t v u T e d n i k a , R a i č e v a uli

ca 6, do 1 1 . m a r c a . N a g r a d a 

z a p r a v i l e n odgovor: muzej

s k e publikacije in d r u ž i n s k a 

v s t o p n i c a z a brezplačen ogled 

muzejskih z b i r k . 

V v r t u 
V SADNEM VRTU je češnje 

invišnjenajboljerezatimedobi-
rajem ali takoj po njem, vzgojno 
rez pa opraviti, ko prično brste-
ti. Izjemoma so letos zaradi so
razmerno toplega februarja 
češnje in višnje že pričele brste-
ti , zato moramo pri tej sadni 
vrsti opraviti vzgojno rez ter do
polnilno redčenje in izrezovanje 
polomljenih, bolnih, suhih in 
tistih vej, ki so se v rasti napačno 
usmerile v notranjost drevesne 
krošnje. 

V drevesnici običajno zraste
jo že v prvem letu močne sadike 
češenj s predčasnimi poganjki, 
ki jih lahko uporabimo pri obli
kovanju drevesne krošnje kot 
zasnovo og rodn ih vej. Če so 
predčasni poganjki daljši od 40 
cm, pomeni, da so dovolj močni 
zaformiranjeogrodnihvej,čepa 
so poganjki š ibke jš i , jih 
krajšamo na 1 do 2 brsta, ker bi 
sicer zaostali v rasti. Ogrodne 
veje vzgojimo v obliki vretenas
tega grma, vrh pa krajšamo 60 do 
70 cm nad zadnjim predčasnim 
pogan jkom. P redčasne po
ganjke, iz katerih se razvijajo 
ogrodne veje šele v naslednjem 
letu, upognemo oziroma usme
r imo pod kotom 45, da se bo 
pričela iz njih razvijati lepo raz
porejena in osvetljena drevesna 
krošnja. 

Drevesa v polni rodnos t i 
malo obrezu jemo. Ko drevo 
zraste do želene višine, mu vrh 
odrežemo, ogrodne veje pa uvi
jamo, da izboljšamo osvetlitev v 
notranjost krošnje. Režemo tik 
ob ogrodn i veji. N iko l i ne 
puščamo š t rc l jev , ker se ti 
posušijo in prično trohneii, niti 
ne režemo pregloboko v zasno
vo, ker sebo rana pričela smoliti. 

V OKRASNEM VRTU so 
pričele brsteti vrtnice. Grmi, ki 
so bili zasipani in zavarovani 
pred zimsko pozebo z zemljo 
kompos tovko ali šoto , so pri 
brstenju v teh skoraj spomla
danskih vremenskih razmerah 
prvi. Z grebljico jih previdno 
odgrnimo,dapritemnepolomi-
mo brstov, in opravimo rez. Z 
velikimi vzvodnimi škarjami 
izrežemo že ostarele in zasušene 
štrclje vse do zdravega lesa kore
ninskega vratu, izrežemo slabo 
razvite, zakrnele in v notranjost 
grma usmer jene poganjke . 
Včasih smo grmaste vrtnice re
zali tako, da smo šteli očesa na 
poganjkih, ne glede na njihovo 
razvitost , vendar je prišlo do 
spoznanja, da je rez potrebno 
postaviti v odvisnost od rasti in 
moči grma. Bolj obrežemo grme 

(pri čemer je mišljeno krajšanje 
enoletnih rozg na vsega 2 do 3 
očesa), ki so slabotne rasti, da s 
krajšo rezjo vzpodbudimo rast. 
Manj pa režemo grme oziroma 
puščamo rozge na dolžino do 5 
ali več očes pri bujno razstočih, 
pri katerih želimo rast nekoliko 
zavreti. 

Za vrtnice praviloma velja, da 
močno rastoče slabše cveto, ker 
se preveč energije porabi za rast, 
šibko rastoči grmi pa bolj cveti
jo, cvetovi so številčnejši, toda 
manjši, pogosto tudi zaostali. Z 
rezjo lahko precej vplivamo na 
lepo cvetenje (seveda ob skrbni 
negi in prehrani) in umirjeno 
rast, če šibke grme režemo na 
k r a t k o , s č imer spodbujamo 
ras t , z daljšo rezjo močn ih 
grmov pa rast zadržujemo. 

Uspešno pridelovanje vrtnin 
V ZELENJAVNEM VRTU je 
med drugimi rastnimi pogoji 
odvisno od pravočasne in pra
vilne priprave zemlje! 

Človek je že zdavnaj spoznal, 
da je treba zemljo, na kateri goji 
rastline, obdelovati zaradi šte
v i ln ih vzrokov: mehanskega 
uničenja plevelov, vkopavanja 
organskih in rudninskih gnojil, 
rahljanja in izbojševanja struk
ture tal. V obdelani in zrahljani 
zemlji semenu olajšamo, da kali 
in da mlade korenine lažje pro
dro v tla. Enaod bistvenih posle
dic obdelovanja pa je zračenje 
zemlje, saj z zračnostjo tal po
spešimo proces razkroja organ
skih snovi, omogočimo dostop 
hranil, dihanje ter rast in razvoj 
korenin. 

P rekopavan je je najboljše 
opraviti v jeseni ali pozimi, če pa 
smo jesensko-zimsko kop za
mudili , jo opravimo spomladi. 
Isto velja za gnojenje s hlevskim 
gnojem. Spomladansko preka
panje in lopatanje zemlje se ne 
razlikujeod jesensko zimskeob-
delave. Razlika je le v tem, da pri 
jesensko-zimski obdelavi osta
ne brazda neporavnana, spom
ladi pa zemlja ne sme ostati v 
grudah ali brazdah, temveč jo ta
koj poravnamo in pripravimo za 
setev. Spomladi se grude ali 
odprte brazde na soncu naglo 
izsušijo in strdijo, kot da bi oka-
menele, s tem pa zemlja izgubi 
strukturo in vse dobre lastnosti, 
ki jih označujemo z izrazom tal
na godnost. Zgubljena godnost 
se ne povrne z lahka , ker v 
izsušeni grudah niso prizadete 
le fizikalne lastnosti tal, temveč 
tudi b iokemične in biološke. 
Tako kot ne smemo dopustiti, 
da bi se neporavnana prekopana 
zemlja preveč izsuši la , tako 
lahko lopatamo in obdelujemo 
zemljo le v določenem vlažnost-
nem stanju, ko je trenje neznat
no in prst nelepljiva. Zemljo ob
delujemo le takrat , ko zlahka 
razpade v grudice, saj je takrat 
najprimerneje. 

Da ugotovimo, ali je zemlja 
primerna za obdelavo, naredi-
mopreizkus: če v pesti stisnemo 
zemljo v kepo in ta pri padcu z 
višine enega metra na trda tla 
razpade v mrvičasto strukturo, 
podobno zemlji kr t inovki , je 
primerna. 

(***) 
Po biokoledarju je priporočljivo 

sejati in saditi rastline, ki jifi pride
lujemo zaradi lista, od 2. do 5. mar
ca, plodov od 5. do 7. marca, kore-
nike 7. in 8. marca ter cveta in 
zdravilna zelišča 1. in 2. ter 10. 
do 12. marca. 

Ribez in kosmulje lahko raz-
možujemo tudi s potaknjenci; 
porezima jih L, 5. ali 6. marca, po-
taknilipa jih bomo v času od 10. do 
22. marca, ko je po biokoledarju čas 
za presajanje. To pa je tudi zadnji 
možni čas za obrezovanje drevja, 
trte in grozdja. 

Miran Glušič, ing. agr. 

KRVODAJALCI 
14. F E B R U A R - I v a n 

C a j n k o , P o d g o r c i 1 0 2 , 
O r m o ž ; A l o i z P o d v r š e k , 
K r a i g h e r j e v a 1 7 , K i 
d r i č e v o ; D a r k o E m e r š i č , 
Tovarniška c. 4 , Kidr ičevo; 
S i l v o P e t e k , T r a j a n o v a 9, 
Ptuj ; Oskar Sturm, Raičeva 
1 1 , P t u j ; J o ž e f K o r e z , 
J a n š k i V r h 5 0 , P t u j s k a 
Gora; Mi lan Breg, Krčevi 
na pri V u r b e r g u ; Jože Ga
l u n , S t o g o v c i 14 , P t u j s k a 
G o r a ; J a n e z L a č e n , U l . 5. 
p r e k o m o r s k e 7, Ptuj ; Mir
ko Čuš, Bukovc i 24/a, Mar-
kovci;Aiarjana Zoreč, Ul. 5. 
p r e k o m o r s k e 18, Ptuj ; .'Al
bert Frčeč, Apače 246; Šte
fan M l i n a r i c , Zg . H a j d i n a 
7 5 ; Andrej Petek, Zg. Haj
d i n a 1 4 7 , H a j d i n a ; M a k s 
P o t o č n i k , V o l k m e r j e v a 5, 
P tu j ; Aleš Krajne, Pleterje 
26, Lovrenc; Milan Arnuš, 
Podvinc i 92; A n t o n Pauko, 
Vintarovc i 12/a, Des trn ik ; 
M a r j a n Š e g u l a , R e š e v a 7, 
P tu j ; Janez G o l o b , T ibo lc i 
19, Gorišnica; Jože K o k o t , 
M e z g o v c i 6 1 / b , D o m a v a ; 
M i r k o H o r v a t , B u k o v c i 
71/b , Markovci ; Milan Sta
ter, Kicar 56; Janez Zebec , 
Drstelja 37, Des trn ik . 

15. F E B R U A R - Z o r a n 
Z e č e v i č , N o v a k o v a 1, 
Ljubl jana; Borut Bo lč ina , 
Čepovan 90 , N o v a Gorica; 
Emir Jurič, N a zelenic i 3/b, 
V r h n i k a ; A l e š M e l i g o j , 
K a m n o 77, Kobarid; Bran
ko Korošec , Markovc i 8-a; 

Bojan Vlašič , S lovenska ul. 
5, M u r s k a Sobota ; Matjaž 
K a s t e l i c , R o ž n d o l i n s k a c. 
1 1 / 2 8 , L j u b l j a n a ; M a r k o 
Cigl ič , N a Požeg 7, M e d i k a ; 
D a m i j a n M a j h e n , Kardel -
jav 5 7 , M a r i b o r ; B e r n a r d 
Lampret , Majšperk 37; Mi 
ran Kasper, Pr imož na P o 
horju 57; Z la tko Taranen-
k o , S e l n i c a ob M u r i 42 /a ; 
Gorazd Štefančič, Paška vas 
8/a, Šmartno; Peter Novak , 
C. Ivana Cankarja 18, Jese
n i c e ; R o b e r t Š t o j s , 
D o b r t e š a vas 42/a , Š e m p e 
ter v Savinjski do l in i ; Jože 
L e b e n i č n i k , Spodnje Loke 
9 , L u k o v i c a ; B r a n k o 
Sampl , Do ln j i Slaveči 136, 
Grad; BorutHren ,Stranska 
pot 2 /3 , Grosupl je ; Benja
m i n Benc ina , Spodnje T i n -
s k o 2 , L o k a ; Z o r a n J o v i ć , 
Ml inska pot 17, Ljubljana; 
M i h a e l K r i s t l , Š e n t i l j 19; 
V l a d i m i r B o b n i č , Likarje-
va ul. 18, Brestanica; Peter 
T r s t e n j a k , Z g . V o l i č i n a 
14/a; Sašo Selšek, Ul . Sallu-
m i n e s 9, Trbovl je ; A v g u s t 
G l a v a č , G o r c a 7, P o d l e h -
nik; M i r k o Hozjan , Vel ika 
P o l a n a 100 , L e n d a v a ; Er
nest Štruklec, Brestavška c. 
9, Rogaška Slatina; Andrej 
Jager, Ljubljanska 60 , Cel
je; Valvert Sul ic , Dornberk , 
Prvač ina; Stanis lav T o d o -
r o v i č , B i l e č a n s k a 4 , 
Liubljana; Gregor Naprud-
nik, Prešernova 6, Velenje; 
R o m a n Šošter, Je lovice 16, 
M a k o l e ; Janez P isk , Jazne 

16/a, Cerkno; D e a n Š u l i g o j , 
Gradnikova 18, Kanal; Da
vorin V o l g e m u t , Stritarjeva 
pot 10/a, Ptuj; Samo Mura-
n o v i č , P r e g l o v t rg 6 , 
L j u b l j a n a ; M i r a n 
K r a š e v a c , P t u j s k a c. 2 /a , 
O r m o ž ; U r o š Š te fe l in , Sp . 
L i p n i c a 3 9 , R a d o v l j i c a ; 
Rajko Poročnik , Otiški Vrh 
2 3 / a , D r a v o g r a d ; L u k a 
K o m p a r e , Zasavska c. 14 , 
K r a n j ; jMartin P a j n t a r , 
Štanjel 59/b, Sežana; Vladi
mir Č e h , N o v o nasel je 2 4 , 
B r e s t r n i c a ; M a t j a ž P i r š , 
T o v a r n i š k a 2 2 , P o l j č a n e ; 
T o m a ž Urš ič , T o l m i n s k i h 
p u n t a r j e v . N o v a G o r i c a ; 
D e n i s Lukič , Šolska ul. 15, 
P o r t o r o ž ; A l e k s a n d e r Vi -
d o v i č , Z g . H a j d i n a 1 3 0 , 
P t u j ; M i l a n Š e r u g a , 
Puževc i 27 , B o d u n c i ; Ivan 
K o r o š e c , K r i ž e v e c 5 0 / b , 
Z r e č e ; G o r a z d V a l e n t i e , 
Puhova 3, Bežigrad; Franci 
Gomi l šek , Kraljevci 32 , Vi
dem ob Ščavnic i ; D a m i j a n 
D v o r š a k , Z g . P o r č i č 1 1 4 , 
Sv. Trojica; Boštjan Trunk , 
Šomat 47/a, Sladki Vrh; Si
m o n Z v e r , B u č e č o v c i l / a , 
Križevci ; Borut Jerič, Stari 
L o g 7 1 , Pragersko; R o m a n 
S a m o k e c , D o l n j i Z e m o n 
7 7 , I l irska B i s t r i ca ; J a n e z 
T u r k , P i p a n o v a c. 1 7 , 
Š e n č u r ; A n d r e j V e n g u s t , 
G a s i l s k a 1 2 / a , R a k e k ; 
B o š t j a n K l i p š t e t e r , M a i 
s trova 1, Mar ibor; M a r t i n 
Bedrač, Florjanska 87, Sev
n i c a ; T o m a ž D o m o n k o š , 

F i l o v c i 5 1 , B o g o j i n a ; T o 
m i s l a v V i h e r , M e z g o v c i 
5 4 / b , D o m a v a ; P e t e r O j -
s t e r š e k , T e v č e 3 3 , L a š k o ; 
A l e k s a n d e r Šribar, K r m e l 
2 8 / b , S e v n i c a ; T o m a ž 
K o v a č , L o k o v i c a 2 9 / a , 
Šoštanj; D o m i n i k Jurjevec, 
K l o p c e 8/a, D o l pri Ljublja
n i , M i l j a Ž u r a n , G r e 
g o r č i č e v d r e v o r e d , P t u j ; 
J o ž e G o n c z , M l i n s k a 10 , 
L e n d a v a ; V a l t e r M a l i g o j , 
K a m n o 77, Kobar id; Mitja 
S k o k , V e l i k a N e d e l j a 10; 
Boris B a u m a n , Turški Vrh 
1 2 , Z a v r č ; B e k i m P l j a v a , 
Š a l e k 8 3 , V e l e n j e ; B o r u t 
L u d v i k , C. 4. julija 68 , Sp. 
D u p l e k . 

1 6 . F E B R U A R - B o ž o 
F r a s , T r n o v s k a vas 3 9 / d ; 
Suzana Majcenov ič , Cirku-
lane 55 ; Z d r a v k o M o ž i n a , 
R i m s k a 1 1 , P t u j ; J o ž e f 
Vrt i ć , Z a b o v c i 74 ; Marjan 
H l u š i č k a , O b G r a j e n i 1, 
P tu j ; Franc Trafela, Tržeč 
4 5 , V i d e m pri P t u j u ; Ivan 
F i n ž g a r , L u š e č k a v a s 8 , 
P o l j č a n e ; N a d a S i m o n i č , 
S lomškova 18, P tu j ; Mihae l 
Jerebic, Moravci 136, Mala 
Nedelja; D u š k o Brvar, Pla-
ninčeva 17, M i k l a v ž ; Franc 
T o p o l o v e c , J a b l o v e c 3 9 , 
P o d l e h n i k ; J o ž e L e v a k , 
Rimska ploščad 8, P tu j ; Sil
v o G o r j a n c , Z l a t o l i č j e 7 0 , 
S t a r š e ; E d v a r d A m b r o ž , 
Poljčane 14. 



J U D O 

GQrîsnica m Drava odlično 
v Murski Soboti je bilo v sobo

t o , 2 5 . f eb rua r j a , d r ž a v n o 
p r v e n s t v o v judu za s t a r e j š e 
dečke. Udeležilo se ga je 76 tek
mova lcev iz 16 k lubov in iz 2 5 
osnovnih šol. T e k m o v a l i so za 
nas lov d ržavnega p rvaka , naj
boljši klub ter državno prvenstvo 
ŠŠD. 

Nikola Senečič, Drava, je v ka
tegoriji do 71 kg nasprotnika glad
ko premagal z rezultatom 10:0 in 
osvojil naslov državnega prvaka. 
Enak uspeh je dosegel Sašo Brmež 
v kategoriji do 38 kg. V zelo močni 
konkurenci sta se izkazala Egon 
Predikaka, ki je v kategoriji do 46 
kg osvojil od l i čno 3. mes to , in 
Miha Princ, ki je bil v kategoriji 
nad 71 kg prav tako 3. Damir Raj-
kovača je v kategoriji do 42 v borbi 
za 3. mesto po sodniški odločitvi 
izgubil in na koncu zasedel 
odlično 5. mesto. Andrej Atanasov 
pa je v kategoriji do 50 kg osvojil 8. 
mesto. Judo klub Drava Ptuj je s 
temi rezultati med 16 slovenskimi 
klubi zasedel odlično 4. mesto. 

Judoisti iz Gorišnice pa so, ker je 
bilo to tud i šolsko d ržavno 
prvenstvo, zastopali osnovne šole, 
ki jih obiskujejo. To so: Gorišnica, 
Domava in Cirkulane. 

Za OS Gorišnica so tekmovali v 
kategoriji do 42 kg Zan Horvat , 
dosegel je 2. mesto, v kategoriji do 
46 kg Boštjan Vidovič (2. mesto) 
in Mirnes Alič (5. mesto), v kate
goriji do 55 kg Marko Lapornik 
(3. mesto) in v kategoriji do 65 kg 
Filip Znidarič (3. mesto). 

Za OŠ Domava so osvojili: v ka-
tegorj ido 46 kg D o n a l d Rus 1. 
mesto in naslov državnega prvaka, 
Denis Rus 7. mesto ter v kategoriji 
do 50 kg Damjan Ivančič 3. mes
to. 

Ekipa starejših dečkov Gorišnice. Od leve - stojijo: trener Mitja Kostevc, Mir- i 
nes Alič, Filip Znidarič in Donald Rus; čepijo: Zan Horvat, Boštjan Vinkovičin ¡ 

Damjan Ivančič. 

Tudi dečki OŠ Cirkulane, kjer 
ima Judo klub Gorišnica novo us
tanovljeno sekcijo (uspešno jih 
trenira Jože Marin), so že pokazali 
prve rezultate. Zastopali so jih trije 
judoisti: do 50 kg Milan Kokot (7. 
mesto), do 71 kg Grega Kolednik 
(5. mes to) in nad 71 kg Emil 
Kočevar(5. mesto). 

Med šolami je OŠ Gor i šn ica 
osvojila naslov šolskega državnega 
prvaka s 157 točkami, 2. mesto je 
zasedla I . OŠ Murska Sobota s 128 
točkami , 3. mesto OŠ Pohorsk i 
odred Slovenska Bistr ica s 117 
točkami, 4. mesto OŠ Domava s 
111 točkami. 

Fotos Laura. 

Med klubi se je ekipa Gorišnice 

prav tako povzpela najvišje, saj je 

zbrala kar 302 točki. Na 2. mestu je 

Impol z 201 točko, na 3. mestu 

Šiška s 162 točkami in na 4. mestu 

Drava s 156 točkami. 

Gor i šn ica ima t r e n u t n o naj

močnejšo ekipo starejših dečkov, 

tako da tudi na naslednjih tekmo

vanjih lahko pričakujemo dobre 

rezultate. 

S. Starček 

F. Nasko 

P T U J / KLUB B O R I L N I H V E Š Č I N PTUJ 

Ptuj nima samo zakladov tisočletij, ampak ima tudi 
odlične športnike, ki so s pomočjo športa ponesli sloves 
kraja v širni svet. Veliko takšnih športnikov ima v svoj
ih vrstah Klub borilnih veščin iz Ptuja. 

V nede l jo , 1 9 . f ebruar ja , je 
b i lo v Zagor ju ob Savi p rvo 
letošnje tekmovanje za državno 
prvenstvo za pionirje, mladince 
in člane v semi kontaktu. Ude
ležilo se ga je 1 3 1 tekmovalcev 
iz enajstih klubov iz cele Slove
nije. 

Prikazanih je bilo veliko lepih 
borb, a med njimi tudi nekaj ta
kih, ki ne sodijo na takšno tek
movanje; mislim na grobosti in 
nešportne poteze posameznikov, 
zato so imel i sodn ik i ve l iko 
težkih odločitev. 

Ptujski špotniki pod vodstvom 
glavnega trenerja Vladimirja Si
tarja so ponovno dosegali 
odlične uvrstitve v vseh kategor:_ 

jah, kar )e odsev trdega in stro
kovnega dela v klubu. 

Rezultati ptujskih tekmoval
cev po kategorijah: 

- pionirji: do 3 2 kg - 1. Dorotej 
Kline, 2. Rok Vrhovšek, 3. Uroš 
Prelog; do 4 0 kg - 1. Matjaž Bru-
mec, Damjan Golub, 3. Andrej 
Vindiš ; do 4 8 k g - 2. Kr is t jan 
Slodnjak, 3. Brane Kuri; nad 6 3 
kg - 1. Aleš Skledar , 2. Žan 
Kovačič; 

- pionirke: do 3 5 kg - 1. Tanja 
Plohi, 2. Alenka Plohi; 

- m l a d i n c i : do 4 8 kg - 3. 
Boštjan Brumec; do 56 kg - 2. 
Damjan Kaučevič; do 7 1 kg - 1. 
Matjaž Vindiš; 

- mladinke: do 5 0 kg - 1. Vere
na Brenholc, 2. Renata Polanec; 
do 5 5 kg - 1 . Maja Ozmec, 2. Nad
ja S i b i l a ; do 6 0 kg - 1. Saša Pre-
log; 

- č l a n i : do 5 7 kg - 1. Leon 
Kaučevič; do 6 3 kg - 2. Davorin 
Gabrovec; do 6 9 kg - 2. Matej 
Požek; do 7 9 kg - 2. Alojz Vido
vič; 

-č lanice: d o 5 5 k g - 1 . Karmen 
Meško; do 6 0 kg - 1 . Anja Hergu-
la. 

Med tekmovalci bi bilo potreb
no posebej pohval i t i Mateja 
Požeka, ki je prvič nastopal v 
članski vrsti, brez poraza prišel 
do finala, a moral nazadnje zara
di poškodbe predati finalno bor
bo. Odlične borbe je prikazal sta
rejši tekmovalec Alojz Vidovič, 
ki se ponovno vrača med uspešne 
športnike. 

Franc Slodnjak 

Š A H 

Helena Rižtiar na evropsko prvenstva 
v organizaciji Šahovske zveze 

S loveni je in t e h n i č n i i zvedb i 
šahistov iz Kranja je potekalo 2. 
državno p r v e n s t v o za fante in 
dekleta v kategoriji do 1 0 , 1 2 , 1 4 
in 1 6 let. Sodelovalo je 2 3 0 mla
dih šahistov in šahistk, med nji
mi tudi 1 3 iz ptujske pokraj ine. 
Do mesta, ki vodi na svetovno ali 
evropsko prvenstvo, se je uspelo 
p reb i t i He len i Rižnar , č l a n i c i 
Šahovskega društva Ptuj, v kon
kurenci deklet do 1 6 let, saj je s 
6 ,5 točkami osvojila drugo mesto 
(za Jano Krivec iz Nove Gorice, 
ki je osvo j i l a v s e h m o ž n i h 9 
točk). 

Najbližjeuspehu jebila še mlajša 
Helenina sestra Barbara Rižnar, ki 
je v konkurenc i do 1 0 let s 6 
točkami osvojila 3 . mesto in tako 
napovedala , da je p o t r e b n o v 

bodoče nanjo resno računati. Nas
ploh pa so se "naša" dekleta bolje 
odrezala od fantov, saj je bila v 
konkurenci do 16 let Anja Zamuda 
šesta, do 14 let Sabina Zamuda 
četrta in Nina Tuš šesta, do 10 let 
pa je deseto mesto osvojila še Maja 
Zekalšek (vse omenjene razen He
lene Rižnar so učenke OŠ 
Gorišnica). 

Pri fantih sta bila najuspešnejša 
člana Šahovskega druš tva Ptuj 
Viktor Napast, ki je bil v kategoriji 
do 16 let peti, in Jurij Cvitanič - v 
isti kategori j i devet i , Domin ik 
Cvitanič iz Gorišnice v konkuren
ci do 12 let osmi in Marko Bauman 
iz Kidričevega v isti kategoriji de
seti, medtem ko sta se Dejan Šter-
bal in Matej L ič ina (oba iz 
Gorišnice) v kategoriji do 14 let 
uvrstila v drugo polovico lestvice. 

prav tako pa tudi Matej Horvat 
(Markovci) do 16 let. 

Helena Rižnar je pred dvema le
toma na evropskem prvenstvu do 
14 let osvojila odlično 5. mesto in 
p repr ičan i smo, da bo tudi na 
letošnjem poskušala doseči čim 
več. • •• 

V teh dneh pa poteka v Maribo
ru državno prvenstvo za mladin
ce in mladinke do 1 8 in 2 0 let. O 
rezultat ih bomo poročali v nas
lednji številki. 

Obenem vabimo ljubitelje šaha, 
da se udeležijo rednega mesečnega 
hitropoteznega turnirja, ki bo ju
t r i , v petek, 3 . marca, ob 1 8 . uri v 
prostorih društva. 

S R . 

M A L I N O G O M E T 

M N Z P T U J 

I I . l i g a - p l a y o f f 

Rezultat t ekem zadnjega, 5 . 
kola: Zidarstvo Zamuda Macho 
- Vitomarci 2 : 5 , Butik Ivana -
Gostišče pri Tonetu 0 : 2 , Sara -
Bistro Milena 1 : 1 . 
1 . V I T O M A R C I 5 5 0 0 2 6 : 4 1 0 
2 . G O S T . P R I T O N E T U 5 3 0 2 1 4 : 1 0 6 
3 . B U T I K I V A N A 5 3 O 2 8 : 6 6 

4 . S A R A - 1 5 1 2 2 8 : 1 4 3 
5 . B I S T R 0 M I L E N A 5 1 1 3 8 : 1 8 3 
6 . Z I D . Z A M U D A M A C H O 5 0 1 4 9 : 2 0 1 

Vitomarci in Gostišče pri To
netu bosta v naslednji tekmoval
ni sezoni nastopala v 1. ligi male
ga nogometa MNZ Ptuj. 

Branko LEŠNIK 

Strelske vesti 

• P T U J S K I P R V A K I : 
P E T E R Š I Č , P O R O K , 
RAUŠL IN TRSTENJAK 

Obč insko p rvens tvo z 
zračno standardno pištolo je 
bilo v znaku favoritov. Mla
dinski prvak je postal Sašo 
Porok s 526 krogi pred Bran
kom Šincekom s 512 krogi. 
Mladinska in državna repre-
zentantka Alenka Peteršič je 
bila s 34 krogi prva. Pri člani
cah je odlično streljala in pre-
pričl j ivo zmagala Majda 
Raušl s 355 krogi pred Matejo 
Rozman. Najboljši ptujski 
s t re lec za 94. leto Alojz 
Trs ten jak je letos č lanski 
prvak Ptuja z rezultatom 5 5 0 
krogov, srebro si je priboril 
Milan Stražišar s 547 krogi, a 
na tretjem mestu je Slavko 
Ivanovičs 542 krogi. 

Regijsko prvenstvo bo 12. 
marca v Slovenski Bistrici. 

• S L O V E N I J A -
HRVAŠKA 2 : 6 

Na mednarodnem srečanju 
z zračnim orožjem v Zagrebu 
so zmagali domačini s 6:2. 
Ptujski reprezentant i so se 
odrezali dobro. Sašo Porok je 
bil s 531 krogi peti, mladinka 
Alenka Peteršič pa s 338 šesta. 

PRVA DRŽAVNA LIGA 
• Olimpija - Ptuj 1 5 9 3 : 1 6 4 2 

V Ljubljani je bila prvenst
vena tekma v streljanju med 
Olimpijo (članice) in Ptujem 
(člani). 

P tujčani so prepr ič l j ivo 
premagal i močno ekipo 
Olimpije za 49 krogov pred
nosti. Ekipa Olimpije je prav
zaprav reprezentanca Slove
nije. Ptuj je nastopil v sestavi 
Janez Štuhec (561 krogov), 
Alojz Trstenjak (559 krogov) 
in Sašo Porok (522 krogov). 
Trener ekipe je Miran Kram-
berger. 

Trenerju Krambergerju je 
bila tekma prvi ekipni derbi 
in pokazal je, da ima za mesto 
tretjega strelca solidno število 
strelcev, ki čakajo poziv za 
uvrstitev med najboljše. 

Slavko Ivanovič 

ROKOMET 

V končnici prve državne 
moške rokometne lige za obsta
nek sta bila doslej dva kroga od 
šestih. Ptujska Drava je prejšnjo 
sredo s 15:20 izgubila v Litiji, v 
soboto pa z 22:29 v Ribnici. Na 
obeh tekmah so fantje sicer igra
li dobro, vendar premalo 
odločno in previdno, s sodniki, 
ki v odločilnih tekmah za obsta
nek niso vedno pričakovano 
nevtralni. Sedaj čakajo Ptujčane 
kar tri tekme v domači dvorani, 
zato o izpadu ne kaže govoriti, 
čeprav je trenutno četrta - zadnja 
med štirimi ekipami. V vodstvu 
je Fructal s sedmirni točkami 
pred Inženiringom Šarbekom s 
tremi, po dve pa imata Inles in 
Drava. Ptujčani bodo naslednjo 
tekmo igrali v soboto, 11. marca, 
ko se bodo v športni dvorani 
Center pomerili s Fructalom iz 
Ajdovščine. 

. 

ŠAH 

Šahisti Šahovske sekcije Spuhlja so se pred dnevi zbrali 
na 9. letni konferenci in ocenili svoje delo. Kot je poudaril 
predsednik sekcije Mirko Kuhar, z aktivnostmi niso po
polnoma zadovoljni, saj niso v celoti izpolnili plana za 
leto 1994. 

Za leto 1 9 9 5 so si 
zastavil i dokaj 
obsežen program, pri 
real izaci j i ka terega 
jim je pomoč obljubil 
s s t ran i mat ičnega 
k luba FM Rado 
Brglez , ki se je kot 
t e h n i č n i vodja SD 

Ptuj udeležil konfe- ' 
renče. . 1 

Ob tej priliki so po- I 
delili pr iznanja naj- i 
boljšim za hitropotez- ] 
ni šah v letu 1994. Po- ! 
kal za prvo mesto je* ' 
prejel Franjo Lazar, 
na drugo mesto se je i 

uvrstil Mirko Kuhar, 
na tret je pa Branko 
Orešek. Sodniški del 
turnirjev je uspešno 
opravi l F e r d o Su-
pančič, za kar so se 
mu šahisti posebej za
hvalili. 

Silva Razlag 

Planinski kot iček; 

N A P Q V E D N I K O L E D A R 

5. 3. - Šoštanjska krožna pot - vodi Franc Kodela 
4. in 5. 3. - Kamniške - Ojstrica - turni smuk 
- vodi S. Kelnerič 

II. in 12. 3. - Martuljek - turni smuk - vodi S. Kelnerič 
16. 3. ob 17. uri občni zbor v Narodnem domu 
21. do 26. 3. zimski tabor Rute - vodstvo: Kelnerič, Fridl 
25. 3. Paški Kozjak - organizira MO 
ZIMSKI TABOR R U T E ф Pohodništvo in smučanje od 2 1 . do 

2 6 . marca 
Pod martuljško skupino je Lipovčeva koča ali Maretov dom. Tu

kaj se sneg obdrži še pozno v pomlad in turna smuka je možna še 
aprila. Zato smo sklenili, da organiziramo zimski tabor, ki bo prila
gojen udeležencem po njihovih zmogljivostih. Organizirali bomo 
pohode po lažjih, težjih in zahtevnih terenih. Možno bo tudi turno 
smučati ali se odpeljati na bližnje smučišče v Krajnsko Goro. 

Prehrana bo organizirana v koči. Prijavite se v društveni pisarni 
na Minoritskem trgu 5. Akontacija ob prijavi znaša 1.500 SIT. O po
drobnostih se bomo pogovorili na sestanku, ki bo v petek, 3. marca, 
ob 18. uri v društveni pisarni. 

Vodstvo tabora: Sandi Kelnerič, Vlado Fridl. 
ČLANARINA ZA L E T O ' 9 5 
Planinsko društvo Ptuj prosi vse člane, da čimprej poravnajo čla

narino za tekoče leto. Članarina znaša: za A 2.800 SIT, za B 800 SIT 
in za C 320 SIT. Društvena pisarna na Minoritskem trgu 5 je odprta 
vsak torek in petek od 16. do 18. ure. 

Odbor za informiranje in propagando PD Ptuj 

iportne vesli 
N O G O M E T # V n e d e l j o 

začetek nadaljevanja tudi v drugi 
ligi 

Moštva v prvi državni ligi so 
prvenstvo nadaljevala minulo ne
deljo, ta konec tedna pa bo začetek 
tudi v drugi ligi. Ptujska Drava se 
bo na svojem igrišču pomerila z 
moštvm Ere Šmar tno , tekmo pa 
bodo začeli ob 15. uri. 

l.k. 
R O K O M E T • Ormož poražen 

v derbiju 
V vzhodni skupini druge moške 

rokometne lige so v soboto igrali 
takole: Ormož - Pomurka 19:21, 
Krog - Interier Krško 20:23, Polet 
- Velika Nedelja 15:17 in Dol 
Hrastnik - Polet 29:22. 

l.k. 
N A M I Z N I T E N I S • Tesna 

zmaga v Ljubljani 
V prvi državni ženski namizno-

teniški ligi je bil v soboto redni 
krog. Pe tov ia je gostovala v 
Ljubljani in domačo Olimpijo pre
magala s 4:3. Zmaga je pomembna 
za uvrstitve okrog 4. mesta. 

Fantje pa so v drugi ligi najprej v 
gosteh premagali Istrabenz Seme-
delo s 4:3, nato pa s 3:4 izgubili s 
Kemičarjem. 

l.k. 
KOLESARSTVO • Ptujčani 

na pravi poti 
Nadarjeni ptujski kolesar Mitja 

Mahor ič se uveljavlja tudi med 
člani. S skupino tekmovalcev kole
sarskega kluba Perutnina je sode
loval na več dirkah v Rovinju, ki so 
jih kot preizkus pred sezono pri
pravili za vse starostne kategorije. 
Med člani je Mahorič v skupnem 
seštevku odličen tretji za Mervar-
jem iz Krke in Rovščkom iz Save. 
Njegovi mlajši kolegi so na vseh 
dirkah bili v ospredju, zato so na
povedi tudi za novo sezono lahko 
optimistične. 

l.k. 

R O K O M E T N O P R V E N S T 
VO OSNOVNIH ŠOL 

Športni zavod bo v soboto, 11. 
marca, pripravil osnovnošolsko 
rokometno prvenstvo za starejše 
učenke in naslednji teden za sta
rejše učenke. Finale obojih bo v so
boto, 25. marca. 

MALI N O G O M E T • Na tur
nirju le štiri ekipe 

19. februarja je bil v športni dvo
rani Center v Ptuju tradicionalni 
turnir v malem nogometu, ki ga je 
ob podpori sponzorjev vzorno or
gan iz i ra l N K Drava iz Ptuja. 
Kljub dobrim pripravam in pra
vočasnim vabilom so se ga ude
ležile le štiri ekipe: NK Maribor, 
ekipi Drave I . in I I . ter Aluminija. 

Mladi nogometaši so pokazali 
letom primerno igro. Na koncu so 
slavili mladi Mariborčani, na dru
go mesto se je uvrstila prva ekipa 
Drave, tretji je bil Aluminij, četrta 
pa druga ekipa Drave. 

M G 
ODBOJKA • Marsel - Kajuh 

Šoštanj 3 : 0 
Odbojkarice Marsela so v osem

najstem krogu lige prikazale igro, 
ki veliko obeta. Domača vrsta je 
igrala res odlično, igralke Kajuha 
Šoštanja, ki so po osmenjastih ko
lih trenutno na drugem mestu, pa 
niso imele možnos t i za prese
nečenje. Nekaj več odpora so nudi
le le v tretjem nizu, ko so vodile s 
6:4, vendar so po izenačenju na 7:7 
počasi v svoje roke igro prevzele 
d o m a č i n k e . Najbolje so 
d o m a č i n k e za igra le v drugem 
nizu, ko jim je šlo vse od rok, tako 
da so gostje v tem nizu osvojile le 
devet točk. Rezul ta t po niz ih: 
1 5 : 1 1 . 1 5 : 0 , 1 5 : 1 3 . 

V naslednjem kolu bodo igralke 
Marse la gostovale v Mar iboru , 
kjer se bodo srečale z ekipo Rogo
ze. 

L Z . 
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Info-glasbene novice! 
Info - kviz 
Ali ste uganili, kateri pevec/pev
ka je na sliki? Izrežite kupon 
(rešitve brez kupona ne veljajo!), 
vpišite njegovo/njeno ime, in če 
vam bo sreča naklonjena, vam 
bodo v prodajalni Tehnika Emo-
neMerkurja Ptuj podarili CD. 
Pred štirinajstimi dnevi je bil na 
sliki David Crosby. Nagrado 
prejme Dušan Siker, Aškerčeva 
12, Maribor. 
Odgovore na današnje vprašanje 
poŠljite(ali prinesite) na: Tednik 
Ptuj, Raičeva 6, p.p. 95. Rok: 
četrtek, 9. marca. 

Reševalec: 

Naslov: 

Ime pevca na sliki: 

Pustno rajanje je končano in 
naš življenjski ritem se vrača k 
normalnemu. V prostem času ali 
ob včerih se bo spet prilegla 
kakšna dobra knjiga in prijetna 
melodija iz radijskega sprejem
nika, nato pa sanje, ki nam jih ne 
more vzeti nihče! 

Tom Jones je zaslovel z pesmi
jo Green green grass of home, to
krat pa je v duet povabil kontra-
verzno pevko Tori Amos. Skupaj 
prepevata balado z naslovom I 
wanna get back with you. 
(ЖЖЖЖ)<0 

Skupina Mike & The Mecha
nic je zaslovela leta 1986 s pesmi
jo The üvlngyears. Tokrat so Me
haniki posneU album Beggar on 
a beach of gold, s katerega so v 
ZDA izdah pesem Mea culpa 
(ЖЖ*), v Evropi pa pesem Over 
my shoulder. (ЖЖЖЖЖ) 

Zasedba The Connells ima pri
jetno pesem, katere naslovje ses
tavljen iz dveh številk: 74 - 75. 
(ЖЖЖЖ) 

Nizozemski duo Ten Sharp 
nas je pred leti pozibaval v pesmi 
You. Nov izdelek dua The Sharp 
je melodična balada Always a fri-

Škotski rock band Gun so lani 
sloveü s priredbo komada Word 
up skupine Cameo. Z a lbuma 
Swagger pa prihaja akust ična 
pesem The only one. (^ЖЖЖ)<0 

Sophie B. Hawkins ima hite, 
kot so biU Damm I wish I was 
your Lover, I want you in Right 
beside you. Sophie pa svojo glas
beno pot nadaljuje s pesmijo As I 
lay me down. (ЖЖЖЖ) 

Ameriška pevka Jennifer Rush 
je imela največ uspeha s skladbo 
The power of love, ki jo je lani 
uspešno priredila Cehne Dion. 
Jennifer je priredila pesem Tears 
in the rain pevke Bonnie Tyler. 

Kanadska skupina Crash Test 
Dummies je lani zaslovela s pe
smijo Mmm Mmm Mmm. Nov 
udarec so Dummiesi spustih z 
zelo melodično rock skladbo The 
ballad of Poter Pumpkinhead . 

Rockerica Mehssa Etheridge 
je občinstvo navdušila na lan
skem Woodstocku s skladbo I'm 
not the only one. Melissa ostaja 
pri svojem razpoznavnem rocku 
v skladbi If I wanted to. ( * * ^ 

Dionne Farris je bila do pred 
kratkim pevka pri rap skupim 
Arested Developement. Na solo 
poti pa je zavila v rock vode s 
skladbo I know. 

Stevie Wonder, ob Rayu Char-
lesu drugi legendarni slepi soul 
pevec, je po osmih letih posnel 
nov album Conversation Peace. 
S tega prihajajočega a lbuma ima 
Stevie že prvi hit For your love. 
(ЖЖЖЖ)10 

Britanski pevec Elton John 
podobno kot Stevie v studiu 
končuje snemanje a lbuma Made 
in England. Elton ima novo pri
je tno balado Believe. (ЖЖЖЖ)<̂  

tVtVJV 
Techno skupina The Prodigy 

me je po dveh udarnih komadih 
No good in Voodou People 
razočarala s komadom Poison. 
(ЖЖ) 

Ameriški D.J. in producent 
Moby bo v marcu izdal debitan-
skl a lbum Everything is wrong. 
Po evropskih diskotekah se še 
vrti komad Feeling so real, Moby 
pa ima tudi že novi komad Every 
t ime you touch me. (ЖЖЖЖ) 

Britanski duo PJ & Duncan je 
lani imel že veUko uspeha s 
skladbo Eternal Love. Najstnika 
P J & Duncan s ta v komadu Our 
radio rocks malo kopirala skupi
no East 17 s komadom Steam! 

Produkcijska skupina Snap 
ponovno sodeluje s pevko Sum
mer v komadu The first the last 
eternity (ЖЖЖЖ), ki ga najdete 
na albumu Welcome to tomor
row. 

Hip-hop skupina Swingje k so
delovanju povabila švedskega 
raperja dr. Albana, združeni pa 
so priredih komad Sweet dreams 
, ki v orginalu pr ipada duu Eu
rythmies. (ЖЖЖЖ)10 

Velik zalogaj dobrih skladb pa 
bo dopolnila še ameriška super 
zvezdnica Madonna, ki ima novo 
pesem Bedtime story ali Pravlji
ca za lahko noč! (ЖЖЖЖ)10 

•» David Breznik 

P O P U L A R N I H i a 

1. An Angel - The Kelly Family 
2. Here comes the Hotstep-
per - Ini Kamoze 
3. Abouta Girl; The Man who 
sold the World - Nirvana 
4. Take a Bow - Madonna 
5. Tears don 7 lie - Mark 'Oh 
6. Old Pop in an Oak - Rednex 
7. Think twice - Celine Dion 
8. Girl, you're be a woman 
soon - Urge Overkill 
9. Cotton Eye Joe - Rednex 
10. Hold me, thrill me, kiss 
me /Everlasting love - Gloria 
Estelan 

Lestvico POPULARNIH 10 
lahko poslušate vsak petek v 
večernem sporedu radia Ptuj 
(med 20. in 23. uro). 

KO JE GOSPODINJIL OČE 
Ko sem prišla iz šole, sem iz žepa 

vzela ključ. Vtakni la sem ga v 
ključavnico in mislila odkleniti . 
Toda joj! Ali sem zjutraj pozabila 
zakleniti? Saj sem zdaj zaklenila in 
ne odklenila. 

Vstopila sem v hišo in videla, da 
je oče že doma. Trebi l je solato, 
medtem ko se je kuhala juha. Nič 
kaj pr ida ni govoril , saj tega ne 
mara, kadar mora kuhati. 

Medtem sem pogrnila mizo. Vi
dela sem, da mama že prihaja do
mov. Dala sem juho na mizo. Vsi 
smo bili že lačni in sedli smo za 
mizo. 

Snela sem pokrovko z lonca. "Za
zijala" sem v lonec in videla same 
testenine. Oče je v vrelo vodo men
da vsipal testenine, in ker jih je 
bilo premalo, je dodal še ribano 
kašo. 

"Ja, kaj pa je to?! Juha ali polen
ta?" je vprašala mama. "Ja, saj pa ni 
nič narobe. Nisem dodal veliko 
testenin," je bolj jezno rekel oče. 
"Tega pa že ne bom jedla," je rekla 
mama. "Ja", sem dodala odločno. 
"Potem pa drugič ne bom nič sku
hal. Nikoli vama ni prav tisto, kar 
jaz skuham," je rekel oče in vstal od 
mize. Komaj sem zadrževala 
smeh. Juho sem odnesla z mize. Na 
koncu sem postavila žlico v njo. 
Žlica se ni premaknila. Od takrat 
oče noče več kuhati juhe. 
Sabina Hameršak, 6. a 
OŠ Domava 

PADEC S KOTALKAMI 
Nekega toplega počitniškega po

poldneva sem se odl iči la , da se 
grem kotalkat. Obula sem si kotal
ke in odrini la na cesto. Ko sem 
prispela do križišča, sem zagledala 
Tanjo Peteršič. 

Zavpila sem: Eeej, pridi sem!" 
Tanja je imela obute rolarje in se je 
prirolala do mene. Obe sva se ko
ta lkah do železnice in nazaj do 
naše hiše. Čez nekaj časa pa nama 
je postalo dolgčas. Zato sva na ko
talkah delale razne vaje. Naenkrat 
pa se mi noge zapletejo in sem se 
prijela Tanje, a kot ponavadi sva 
obe na sredi križišča "trbunknili". 
Vse je naju bolelo in tudi iz ran je 
tekla kri. Drugi dan pa sva midve 
t rol i spet bil i na na kota lkah . 
Čeprav so naju obe bolele rane na 
kolenih. Tistega dne se nama je 
spet zgodila nesreča. Saj to je bilo 
neverjetno. Pravzarav se ni zgodila 
nesreča meni , ampak Tanji. Za
neslo jo je na njivo, padla je v blato. 
Ko se je vstala, je blato samo padlo 
z nje, a kljub temu je bila še umaza
na. Takoj se je šla domov preoblek-
kla. Šla sem zraven nje. Potem sva 
ostale pri njej in igrale SE GA igri
ce. Bile so zelo zabavne. Predvsem 
zato, ker sem zmagala jaz.Pri tem 
je prišel h Katji tudi Aljaž. Pričel 
nama je nagajati. Napotile sva ga h 
Katji v njeno sobo. Končno sta se 
zaigrala. Midva s Tanjo pa sva se 
vživele v igrice. Na ta dan sva obe s 
Tanjo spoznale, da pregovor: Nes
reča nikoli ne počiva, res velja. 
Janja Čuš, 6. b 
OŠ Domava 

KNJIGA 
Knjiga je naša prijateljica. 
Niiioli te ne izda. 
Je bleščeč biser v življenju. 
In ohraniti vsak ga ne zna. 
Gospod ali kmet. 
\mpak brez knjig ne moreš živet. 

Marko Bauman, 7м 
OŠ Kidričevo 

HEJ, NISMO TAKO ZANK! 
In zakaj ne? Zalo ker tudi učenci 

Olgice dobivamo prve nagrade. 
Moja sošolka Helena je dobila ... 
Berite naprej, pa boste izvedeli. 

Novica, da je Helena dobila prvo 
nagrado, se je razvedela 19. januar
ja letos. Pri pouku likovne vzgoje 
sta ji sporočila gospa Kraljeva in 

gospod ravnate l j , ki je Heleni 
osebno čestital. In zakaj je dobila 
prvo nagrado? Za risbo Goske na 
natečaju "Domače živali" v Celju. 
To je bil natečaj za najboljše likov
ne in literarne prispevke otrok o 
domačih živalih. Nekaj najboljših 
risb in spisov je bilo objavljenih v 
prilogi Delo & Dom. 

Po nagrado in priznanje naj bi 
Helena šla v nedeljo, 29. januarja, 
vendar zaradi odsotnosti likovne 
pedagoginje ni mogla iti. Komisija 
tega natečaja se je odločila, da bo v 
ponedeljek,.6. februarja, poslala 
pooblaščenca, da ji bo podelil na
grado. In kakšna je nagrada? Zaen
krat je to še skrivnost, vendar je 
prav gotovo vabljiva. Splačalo se je 
sodelovat i . Če ne ver jamete , 
vprašajte Heleno Ivančič iz 6. a 
razreda OS Olge Meglic. 
Nuša Urbančič, 6. a 
OŠ Olge Meglic, Ptuj 

SREČANJE Z AFRIŠKIMI 
PLESI 

Gospa razredničarka nam je mi
nuli teden povedala, da nas bo v 
pomnedeljek, 6. februarja, obiska
la umetniška skupina iz Maribora. 
Vsi učenci naše šole si bomo lahko 
ogledali nastop. 

Ponedel jek sem n e s t r p n o 
pričakoval. Zanimala me je pred
stavitev afriških plesov in način 
življenja v Afriki. No, dragi bralci 
tega spisa, pa poglejmo, kaj se je 
dogajalo tako težko pričakovanega 
dne. Najprej smo imeli nekaj pou
ka, nato pa smo se odpravili v dvo
rano v Skorbi. Nastopajoči, med 
ka te r imi sera bil tudi jaz, smo 
predstavili program, posvečen dr. 
Francetu Prešernu. Ko so se zbrali 
vsi učenci predmetne stopnje in je 
prišla tudi napovedana umetniška 
skup ina , smo pričel i pros lavo. 
Najprej smo prebrali in recitirali 
nekaj Prešernovih del v njegov 
spomin. 

Po končanem oprogramu smo 
opravili žrebanje prvih treh na
grad za knj iževno uganko . 
Knjižnica je namreč organizirala v 
okviru praznika 8. februarja, slo
venskega ku l tu rnega praznika , 
uganko, ki jo jebilo potrebno rešiti 
in odda t i že pre j . Gospa 
knjižničarka je povedala pravilne 
reši tve. Za tem je moja sošolka 
izžrebala tri srečneže, ki so dobili 
lepe nagrade. Drugi, ki smo tudi 
oddali pravilne rešitve, smo dobili 
tolažilne nagrade. 

Po končanem žrebanju smo se 
prepustili gostom iz Maribora, go
spodični Barbari in gospodu Ninu. 
Najprej nam je gospod Nino pove
dal nekaj besed o najstarejšem 
bobnu, ki so ga našli v piramidi in 
je star okrog 3.000 let. Na podob
nem je zaigral nekaj afriških melo
dij, zraven pa je plesala gospodična 
Barbara afriške plese. Po 
končanem igranju se je gospo
dična Barbara odšla preobleč. Med 
tem časom nam je gospod Nino ka
zal različne oblike bobnov in raz
lične instrumente, s katedrimi so 
Afričani ponazarjali svoje življen
je. Poudarek je bil seveda na bob
n ih , saj so ti najbolj razširjeno 
afriško glasbilo. Zanimivo pripo
vedovanje je prekinila gospodična 
Barbara , ki je prišla na oder 
oblečena v drugačnem afriškem 
oblači lu . Zopet je zaplesala 
značilni afriški ples, gospod Nino 
pa jo je spremljal z igranjem na 
bobnih, vedno v enem in istem rit
mu. Po končani predstavi smo ju 
lahko spraševali o življenju v Afri
ki. Na vsa naša vprašanja sta rada 
odgovorila. Ogledali smo si lahko 
tudi razstavljena afriška oblačila, 
ki so bila po svoje zanimiva. Žal 
smo pri jetno kramljanje kmalu 
končali , saj smo morali celoten 
program ponoviti še za razredno 
stopnjo. 

Matej Serdinšek, 5. a 
OŠ Hajdina 
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PREJELI SMO 
KOMUNALNA INŠPEKCIJA 

PRIZNAVA NAPAKO 
Odgovor komunalne inšpekcije 

Mestne občine Ptuj na članek g. 
Stanka Lepeja v Tedniku št. 8 z 
dne 23.2.1995 pod rubriko "Prejeli 
smo" 

Komunalna inšpekcija Mestne 
občine Ptuj oz. služba komunalnega 
nadzora izvaja nadzor nad nepravil
no park i ran imi vozili , tudi na 
pločnikih. Na teh vozilih pusti ob
vestilo o prekršku. Če kazen v 
določenem roku ni plačana, se 
pošlje kršitelju po pošti ponovno 
obvestilo o prekršku in plačilni na
log. Na podlagi tega ima kršitelj 
možnost kazen v določenem roku 
poravnati ali vložiti ugovor. Če v 
tem roku kazen ni poravnana niti ni 
vložen ugovor, komunalna inšpek
cija poda pri pristojni izpostavi Re
publiške uprave za javne prihodke 
Ministrstva za finance (v nadaljnem 
besedilu Izpostava Ptuj) predlog za 
uvedbo postopka za izterjavo denar
ne kazni od kršitelja. 

Tako je bilo tudi v pr imeru g. 
Stanka Lepeja. Ko je Izpostava Ptuj 
uvedla postopek za izterjavo denar

ne kazni od g. Lepeja, se je le-ta tele
fonsko pritožil na Izpostavo Ptuj z 
obrazložitvijo, da je kazen poravnal 
3/12-1994 s položnico. Na prošnjo 
Izpostave Ptuj , naj omenjeno 
položnico pokaže na vpogled, je to 
odklonil, češ naj si jo poiščejo sami. 
Na podlagi tega je Izpostava Ptuj 
dvakrat preverjala pri komunalni 
inšpekciji, ali je kazen poravnana. 
Iz evidence komunalne inšpekcije 
to ni bilo razvidno. Zato je komu
nalna inšpekcija ponovno preverila 
že prispele položnice v računo
vodstvu in ugotovila, da je kazen 
poravnana. Glede na to je namera
vala napisati umik predloga za izter
javo, vendar je Izpostava Ptuj že 
pred tem na podlagi trditev g. Lepe
ja, da je kazen poravnal, in naknad
no predložene fotokopije položnice 
o plačilu denarne kazni sama odsto
pila od izterjave kazni in pripada
jočih stroškov. Kljub temu je g. Le-
pej objavil prispevek v Tedniku, v 
katerem za slabo evidenco dolži Iz
postavo Ptuj, prav tako tudi, da v 
konkretnem primeru na njegovo ur
gence ni ničesar naredila. To pa ne 
drži, kar je razvidno iz gornjih na
vedb. 

Izpostava Ptuj je uvedla postopek 
za izterjavo kazni izključno na pod

lagi predloga komunalne inšpekci
je. Kot že rečeno, je komunalna 
inšpekcija ugotovila, da je položnica 
prispela, in sicer je bila kazen 
plačana 3/12-1994, tako kot navaja 
g. Lepej. Torej je bila napaka re
snično storjena, vendar je ni storila 
Izpostava Ptuj, ampak je do neljube 
pomote prišlo že v postopku prej, 
preden je zadevo obravnavala Izpos
tava Ptuj , za kar se komunalna 
inšpekcija g. Lepeju iskreno opra
vičuje. 

Če kršitelj plača kazen po 
položnici na banki ali pošti, gre 
položnica na Agencijo za plačini 
promet, nadziranje in informiranje 
(SDK), od tam pa v računovodstvo 
občine. Tukaj komunalna inšpekci
ja preverja (iz prispelih položnic), 
ali je kazen poravnana, le-to zabe
leži v svojo evideno in šele takrat, če 
položnice ni, poda predlog za izter
javo kazni. Zaradi navedenega pote
ka postopka je možno, da je bila 
položnica spregledana s strani ko
munalne inšpekcije ali se je založila 
ali pa ni pravočasno prispela v 
računovodstvo. Komunalna 
inšpekcija je v obravnavanem pri
meru predlog za izterjavo kazni po
dala 5/1-1995, prispele položnice pa 
je preverjala tik pred tem. 

Komunalna inšpektorica 
Jožica Težak 

DAVKARIJA NI KRIVA 
Odgovor g. Stanku Lepeju na 

članek v Tedniku št. 8 z dne 23/2-
1995 v rubriki PREJELI SMO z 
naslovom "Evidenca, da te kap" 

Republiška uprava za javne pri
hodke - Izpostava Ptuj med drugim 
opravlja tudi izterjavo tako imeno
vanih tujih terjatev, kamor spadajo 
kazni sodnikov za prekrške, policij
skih postaj, carine in komunalne 
inšpekcije. Takšnih zadev je Izpos
tava Ptuj prejela v letu 1994 več kot 
8.000. Knjigovodsko evidenco vodi 
vsak predlagatelj sam in je dolžan 
Izpostavo sproti obveščati o more
bitnih nakazilih po vložitvi predlo
ga za izterjavo, ker Izpostava lahko 
le na osnovi preklica predloga usta
vi postopek izterjave. 

V primeru izterjave denarne kazni 
od g. Stanka Lepeja je Izpostava na 
podlagi predloga komunalne 
inšpekcije uvedla postopek izterja
ve s sklepom o prisilni izterjavi dol
ga iz osebnih prejemkov. Postopek 
izterjave določa Zakon o davkih 
občanov (Uradni list RS, št. 8/91) v 
poglavju Prisilna izterjava davkov. 
Izpostava pri delu dosledno 

upošteva določbe navedenega zako
na. Posebej moramo pouariti, da je 
Izpostava le izvajalec zakonov, ki jih 
sprejema državni zbor, zato je odgo
vor na trditev g. Lepeja o pravni 
državi potrebno iskati pri zakono
dajalcu. 

Obtožba, da smo v konkretnem 
primeru prišteli tudi stroške poti iz
terjevalca, ne drži, ker smo h kazni 
dodali le stroške za sklep o prisilni 
izterjavi v znesku 1.453,00 SIT, ki 
jih določa 81. člen. Zakona o davkih 
občanov. Očitek, da nismo dvignili 
zadnjice s stola, zaračunali pa smo 
pot izterjevalca, torej ni na mestu in 
bi se g. Lepej o tem lahko sam pre
pričal na Izpostavi pri vpogledu v 
spis ali pa si bi prebral določbe zako
na. Predlagatelj prisilne izterjave je 
dolžan sporočiti Izpostavi morebit
na nakazila na njihov račun, saj Iz
postava vodi le evidenco plačil v 
postopku pr is i lne izterjave. Na 
osnovi povedenega ne bi mogli go
voriti o nedoslednosti davkarije. Da 
pa terjamo tudi zneske z več 
ničlami, govori podatek, da smo v 
preteklem letu s prisilno izterjavo 
izterjali 440.741.000,00 SIT zapad
lih obveznosti, od tega tako imeno
vanih tujih terjatev v znesku 
16.994.984,00 SIT, kar pomeni šte

vilčno 7.124 zadev. Pri izterjavi tuj
ih terjatev smo ugotovili kar 321 
plačanih zneskov direktno na račun 
predlagateljev, ki so na podlagi 
naših ugotovitev predloge preklica
li in smo tako ustavili postopek pris
ilne izterjave. 

Ne vemo tudi, zakaj naj bi se vsak 
razumen človek nasmejal pravnemu 
pouku sklepa o prisilni izterjavi. Da 
mora vsaka odločba ali sklep, izdan 
v upravnem postopku, vsebovati 
pravni pouk, je določeno v Zakonu 
o splošnem upravnem postopku, 
vsebino pa določa Zakon o davkih 
občanov. Ravno pravni pouk je tisti, 
ki daje zavezancem možnost ugovo
ra in pritožbe, kot v primeru g. Le
peja, da je kazen že poravnal. V 
takšnem primeru že Izpostava reši 
ugovor v lastni pristojnosti in celot
ne zadeve ne pošilja "nadrejenim", 
kot si to zmotno tolmači g. Stanko 
Lepej. 

Izpostava Ptuj je v primeru izda
nega sklepa g. Stanku Lepeju o pris
ilni izterjavi denarne kazni torej 
postopala pravilno in zakonito in 
članek g. Stanka Lepeja v Tedniku o 
nepravi lnem delu davkarije ni 
umesten. 

Vodja Izpostave 
Marjan Furek, dipl. pravnik 
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PREJELI SMO 
Od volitev v novih občinah je 

preteklo že nekaj časa. Občin
ski odbor LDS Kidričevo, ki je 
bil ustanovljen pred volitvami, 
je z volilnim rezultatom glede 
na znane razmere zadovoljen, 
saj je LDS druga najmočnejša 
stranka v občini . Ta rezultat 
nam je dajal možnosti, da tvor
no sodelujemo pri ustvarjanju 
čimboljših pogojev za življenje 
in delo občanov. 

Toda realnost je žal popolno
ma drugačna. Slovenska ljudska 
stranka, ki je v naši občini pre
močno zmagala, saj ima od 17 
Članov občinskega sveta kar 8 
svojih svetnikov, z nami ne želi 
sodelovati. Eden izmed njenih 
članov sveta je namreč celo javno 
izjavil, da so dobili iz Ljubljane 
direktivo, da z LDS ne sklepajo 
n ikakr šn ih dogovorov. Ali so 
bi le torej vol i tve res le boj za 
"oblast"? Ali bo SLS realizirala 
svoje predvolilne obljube tako, 
da bo prebivalce nove občine raz
delila na "svoje in one druge"? Če 

je za vodstvo SLS najpomemeb-
nejše to , kar jim naroči jo iz 
Ljubljane, prevzemajo odgovor
nost tudi za to, da bo o usodi naše 
občine odločal nekdo v Ljublja
ni. 

Očitno je, da župana in njego
vih ne zan ima, kaj se dogaja v 
občini, kaj je s kmetijstvom, go
spodarstvom šolstvom, otroškim 
varstvom ...V vsem tem obdobju 
ni našel časa, da bi navezal 
kakršenkoli stik s Ta lumom, s 
katerim se naša občina pravza
prav identificira. Našel pa je čas, 
da je sodeloval pri prodaj i 
Zašči te tujcem. Ali to dejstvo 
kaže na smer razvoja naše 
občine? Počasi se izteka tudi čas, 
ko bi morali imenovati vsaj tajni
ka občine in računovodjo. V si
tuaciji, kakršni smo sedaj, ima 
namreč župan popolna pooblas
tila, s tem pa tudi popolno oseb
no odgovornost . Upamo, da se 
tega zaveda. 

Občina Kidričevo postaja soci
alna bomba, krepi se nasilje in 
narašča kriminal, na področju fi
nanc je vse več nejasnosti, saj se 

že pojavljajo namigi, naj bi se na
mensko zbran denar (nadomesti
lo za uporabo stavbnih zemljišč, 
ki se zbira le v naselju Kidričevo 
in delu naselja Njiverce) preka-
naliziral v porabo na drugih po
dročjih. 

Ker so svetniki s strani LDS na 
sejah sveta spoznali , da ni po
membno, kaj kdo govori, ampak 
to, kdo je t ist i , ki govori, bi se 
radi s tem pismom obrnili na vse 
volilce, ki so naši stranki na vo
litvah zaupali in glasovali za naše 
kandidate. Ne oporekamo dejst
vu, da imata SLS in SDSS v 
našem svetu absolutno premoč 
(11 sve tn ikov) , čeprav to ni 
večina, a način dela nas pre
pričuje, da želijo popolnoma dis
kriminirati in izločiti LDS. 10 
0 0 LDS je prepričan, da je prev
ladal argument moči namesto 
moči argumentov, zato naši člani 
v takem glasovalnem stroju ne 
bodo sodelovali. Na seji 10 0 0 
LDS smo sklenili, da pod pogoji, 
ki nam jih vsiljujejo pozicijske 
stranke, ne želimo in ne moremo 
sodelovati, saj bi se morali odpo

vedati vsemu tistemu, kar smo 
pred volitvami obljubili svojim 
volilcem. 

Ne izogibmo se odgovornosti, 
saj smo kot stranka tudi mi dobi
li na volitvah mandat, da sodelu
jemo pri skupnem oblikovanju 
novega življenja, a z drobtinica
mi, ki nam jih želi dodeliti pozi
cija, to žal ne bo mogoče. Zato 
bomo začeli delovati kot močna 
opozicija. Vsem, ki ste volili kan
didate z naših list, se še enkrat za
hvaljujemo in vas vabimo, da nas 
obišče te v naših p ros to r ih . 
Občinski odbor LDS Kidričevo 
sporoča, da se lahko vsak, ki ima 
kakršnekoli predloge, vprašanja 
ali pobude, ki bi jih želel posre
dovati občinskemu svetu občine 
Kidričevo, oglasi vsak ponedel
jek me 17. in 19. uro v prostorih 
stranke LDS v upravni zgradbi 
Kmetijskega kombinata v Ki
dričevem. 

Rudi Bogdan, predsednik OO 
LDS Kidričevo 

Humanitarna organiza
cija ADL¿A - adventislična 
raJodarnost iz Ptuja orga
nizira serijo zdravstvenih 
in duhovnih predavanj. 

zdravstvena predavanja 
zajemajo odnose v družini 
in naravno prehrano, du
hovna pa hoda poglohila 
spoznanje o Bogu in smis
lu življenja. 

Predavanja hodo v dvora
ni Glashene šole Ptuj vsah 
dan razen oh sohotah in 
nedeljah v času od 13. do 
24. marca oh 1Ç. uri. Po
pestrena hodo z nastopi 
mladih glashenihov iz Ptu
ja in Ormoža. • 
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MARIBORSKO POHORJE / 3 2 . ZLATA LISICA 

KOMBINACIJO ZA ZLATO LISICO JE ŽE SEDMIČ ZAPORED OSVOJILA ODLIČNA ŠVICAR
KA VRENI SCHNEIDER, DRUGO MESTO SI JE PRIVOZlU NEMKA MARTINA ERTL, TRET-
JO LISIČKO PA JE DOBILA URŠKA HROVAT 

Letošnja 32. pohorska Zlata lisca, ki so jo priza
devni organizatorji izpeljali kljub velikim 
težavam z vremenom in ob pomanjkanjem sne
ga, bo v zgodovini slovenskega smučanja zapi

sana z velikimi črkami. Slovenska dekleta so svetovni 
ženski smučarski karavani tako v sobotni veleslalom-
ski tekmi, kjer so dosegla največji ekipni uspeh v zgo
dovini slovenskega ženskega alpskega smučanja (dru
go, četrto, peto in enajsto mesto), kot v nedeljskem in 
ponedeljkovem slalomu (kjer so dosegla drugo, četrto 
in deveto mesto) znova dokazala, da je Slovenija 
smučarska velesila. 

SOBOTA, 23. j 
FEBRUARJA- \ 

SLOVENSKI DAN 

Ker je zaradi deževja in tople- | 
ga v r e m e n a v s p o d n j e m delu ; 
smučarskega stadiona pod Po- i 
horjem zmanjkalo snega, so or- j 
ganizatorji - člani Smučarske- i 
ga kluba Branik iz Maribora - ; 
pripravili zgornji del proge pod \ 
Habakukom. V neverjetno le- \ 
pem in sončnem vremenu si je \ 
kakih 8.000 gledalcev ogledalo \ 
i z jemno v e l e s l a l o m s k o pred- | 
stavo, vendar niti največji opti- \ 
m i s t i n i s o upa l i n a p o v e d a t i \ 
t a k š n e g a u s p e h a s l o v e n s k i h \ 
deklet, kot so mu bili priča. 

V prvi vožnji, katere start je bil \ 
ob deset ih , je dosegla najboljši \ 
čas Špela Pretnar, ki je tudi prva ; 
s t a n a l a . D r u g i najboljši čas je I 
dosegla N e m k a M a r t i n a E r t i , \ 
tretjega pa I ta l i janka D e b o r a h ^ 
Compagnoni . Favoritinja Vreni \ 
Schne ider je bila šele šesta. Od \ 
naših deklet je blestela tudi Moj- ': 
ca Suhadolc, ki si je s startno šte- i 
v i l k o 46 p r i v o z i l a o d l i č n o 9. | 
mesto, Urška Hrovat je bila 15.,i 
takoj za njo, na 16. mes tu pa jej 
p r i s t a l a Ka t j a K o r e n . Za l s c ; 
N a t a š i Bokal s 45 . m e s t o m in ; 
Špel i B r a č u n s 46. m e s t o m n i i 
uspelo prebiti v drugo vožnjo. 

Po drugi vožnji, ki se je pričela ] 
ob trinajstih, pa so obrazi Tone- \ 
ta Vogrinca, Jara Kalana, Stoja- : 
na Puhalja, Dušana Senčarja in.; 
še koga zažareli, kot že dolgo ne. | 
Špeli Pre tnar je za las ušlo prvoí 
mesto, saj jo je v končni uvrstitvi ; 
za nekaj desetink sekunde prehi- ; 
tela Ertlova, Hrovatova in Suha- -
dolčeva pa sta ponovil i sijajno i 
predstavo in si prismučali 4. in 5. • 

m e s t o . E k i p n i u s p e h je zao
krožila Katja Koren z odličnim 
11. mestom. 

SLALOMSKA TEKMA 
V NEDELJO IN 
PONEDELJEK 

Mariborski organizatiorji lisi
ce so se še posebej izkazali v sla-
lomski t ekmi , saj jim po uspeli 

prvi vožnji nedeljsko slabo vre
me z dežjem tudi tokrat ni prišlo 
do ž i v e g a , a m p a k so d r u g o 
vožnjo preložili na ponedeljek. 

Prvi slalomski tek je v nedeljo 
ob 10. ur i v o b l a č n e m in hlad
nem v remenu spremljalo okoli 
10.000 gledalcev in z navdušen
jem so spremljali vožnje 59 naj
boljših smučark iz vsega sveta. 
Najboljši čas je v prvem teku do
segla Nemka Mar t ina Erti pred 
Švicarko Vreni Schneider in Ita
lijanko Deborah Compagnioni . 
Od n a š i h dek l e t je na od l i čno 
če t r to mesto pr i smuča la Urška 
Hrovat , na sedmo Katja Koren, 

Slovenska dekleta v svetovnem 
smučarskem vrhu: Špela Pretnar, Kat
ja Koren, Alenka Dovžan, Urška Hro
vat in Spela Bračun po odlični sobot
nem ekipni veleslalomski uvrstitvi. 

Foio:M.Ozmec 

18. je b i l a Špela P r e t n a r , 37. 
A l e n k a D o v ž a n in 59. Špela 
Bračun. 

Z a d n j e t e k m o v a l k e p rvega 
teka so za las ušle prvim kapljam 
dežja, ta pa se je pozneje stopnje
val, zato so drugi tek s trinajste 
ure najprej prestavi l i na 13.30, 
zatem pa še na 14. uro. A ker je še 
t a k r a t na v r h u p r o g e m o ž n o 
snežilo, na sredini in proti cilju 
pa precej deževalo, so drugi tek 
preložili na ponedeljek ob dva
najstih. 

Morda zaradi pustnega pone
deljka, morda pa zaradi služb si 
je drugi slalomski tek v ponedel
jek ogledalo le nekaj tisoč obi
skovalcev. Pa so mnogi zamudili 
še eno čudovito predstavo, kajti 
slovenska dekleta so bila tudi to

krat odlična. Favoritinja Švicar

ka Vreni Schneider je kljub sla

bemu počutju s precej tvegano 

vožnjo na količke znova dokaza

la, da je kraljica belega športa, saj 

je dosegla najbol jš i čas d ruge 

vožnje in si priborila prvo mesto 

v kombinaci j i . Le 12 stotink za 

njo je zaostala odlična Katja Ko

ren , t re t ja je b i la N o r v e ž a n k a 

Trude Gimle, četrta pa spet naša 

Urška Hrovat. Špela Pretnar si je 

med 27 tekmovalkami drugega 

teka privozila 9. mesto. 

M. Ozmec 

Utrujen, a presrečen Tone Vogrinec: "Bravo, punce, bravo. Jaro, bravo, Stojan, to 
je največji uspeh slovenskega alpskega smučanja, takšnega ekipnega uspeha 
fantje še nikoli niso dosegli..." 

Kulturni križem 
kražem 

PTUJ # Včeraj sta se v organi
zaciji ZKO Ptuj pričeli literar
na in likovna delavnica v gleda
liški kleti. Vodita ju študent pri
merjalne književnosti Aleš Ste
ger in akademski slikar Dušan 
Kirbiš. Jutri bo ob 18. uri prav 
tako v gledališki kleti produkci
ja tridnevne ustvarjalnosti ude
ležencev. 

PTUJ • Od 3. do 5. marca bo v 
p ros to r ih župni je svetega 
Ožbol ta prvi del teološkega 
tečaja, na katerem bodo preda
vali v petek dr. Hubert Požarnik 
na temo Sestaviti razstavljeno, v 
soboto dr. Vinko Potočnik na 
temo Plešoči Job - od razbite k 
celoviti osebnosti in v nedeljo 
dr. Drago Ocvirk na temo Slo
venska šola na razpotju med člo
vekom in politikom. Predavan
ja se bodo pričenjala ob 18. uri. 
Nadaljevanje teološkega tečaja 
bo od 10. do 12. marca. 

VITOMARCI • Dramska 
skupina PD Vitomarci bo v so
boto, 4. marca, ob 19. uripremi-
erno uprizorila kmečko farso 
Štefana Jerka Gosposka kmeti
ja. Predstavo bodo ponovili v 
nedeljo, 5. marca, ob 15. uri. 

CIRKULANE • V soboto, 4. 
marca, bo ob 19.30 Prosvetno 
d ruš tvo C i r k u l a n e zaigralo 
Burko o jezičnem dohtarju v 
Gorišnici. 

OBREZ • 4. marca ob 19. uri 
bo v dvorani doma ku l tu re 
četrti festival družinske kultu
re, ki ga organiz i ra ta Z K O 
Ormož in PD Obrez. Prijavlje
nih ježeosera skupin. 

CIRKULANE • V nedeljo, 5. 
marca, bo ZKO Ptuj pripravila 
v C i rku l anah medobč insko 
srečanje ljudskih pevcev in god
cev. Pričelo se bo ob 15. uri. 

PTUJ • V nedeljo, 5. marca, bo 
v gledališču ponovitev lonesco-
ve Plešaste pevke v režiji Sama 
Strelca in izvedbi Gledališča 
Zato. Predstavo bodo ponovili 
še 12. marca. 

PTUJ • 9. in 10. marca organi
zira ZKO Ptuj v gledališču me
dobčinsko srečanje o t roških 
gledaliških, lutkovnih in ple
snih skupin. Prvi dan bodo nas
topile lutkovna skupina D P D 
Svoboda Ptuj z Zgodbo brez 
naslova Bojana Cebulja , OŠ 
Podlehnik z Marsovčki hočejo 
na Zemljo Francka Rudolfa, 
VVZ Lenart O psičku in muci 
ter O prevzetrii spalni srajci Jo
sefa Čapka, OŠ Majšperk s pred
stavo Ko se ptički ženijo Ferija 
Lainščka, OŠ Lenart z Muco 
Copatar ico Ele Feroci in OŠ 
Podlehnik s Čarovnico, ki ni 
mogla biti zlobna Marie Clare 
Machade . Drug i dan bo OŠ 
Majšperk prikazala Gledališče 
živalskega vrta Milana Stante-
ta, OŠ D e s t r n i k Začarano 
Ančko , OŠ Velika Nedelja 
predstavo Tajno društvo PGC 
Antona Ingoliča, Gledališki 
studio Stopinjice DPD Svobo
da Ptuj produkcijo Solata in 
Otroško plesno gledališče Pan
dora Ormož predstavo Zlati 
čeveljček ali dvanajst odšteka-
nihoPepelki. 

PTUJ # V galeriji sv. Jurija je 
na ogled razstava "Maske -
fašnik" zagrebške skupine Ma
nufaktura, v katero so vključeni 
umetniki Miro Glavurtič, Mat
ko Mi jic, Ivan Laskovič Croata, 
Siniša Reberski in Zdravko 
Ladiš. 

PTUJ • V Mestni hiši je na og
led tematska razstava o pustu 
slikarja Jožeta Foltina. 

PTUJ • V Miheličevi galeriji 
je na ogled razstva slik in kipov 
Borisa Žoharja z naslovom Mi
tologija Žoharjevega kurenta. 

PTUJ • Od 2. marca do 2. apri
la bodo v ptujski blagovnici 
MIP na ogled slike slovenjebi-
striške slikarke Jožice Tomazi-
ni. 

KINO PTUJ: • Do konca tega 
tedna jeob 18. in 20. uri naogled 
film Sam z očetom. 

CRNA KRONIKA 

OTROK PRED OSEBNI AVTO 

v torek, 2 1 . februarja, ob 15.30 
je po regionaloni cesti v Zgornj ih 
Pol jčanah vozil osebni avto Alojz 
T. iz Mar ibo ra . Izza a v t o m o b i l a , 
park i ranega ob cesti , je tedaj ne
nadoma stekla na cestišče triletna 
E.R. iz Pol jčan. Kljub zaviranju je 
voznik osebnega avtomobila trčil v 
deklico. Vrglo jo je na pokrov mo
torja, od tam je padla na cestišče 
in obležala hudo ranjena. 

NEVSAKDANJA NESREČA 

Po Ormošk i cest i v Ptuju se je 
pre jšn j i to rek pel ja la s ko l esom 
Mari ja C. iz Ptuja. Ko jo je začel 
prehitevati voznik osebnega avto
mobi la Zvonko Š. iz Hrvaške, je z 
njegovega avtomobi la nenadoma 
odletelo zadnje kolo in zadelo ko
lesarko v hrbet. Marija C. je padla 
po cestišču in se hudo ranila. Pre
peljali so jo v ptujsko bolnišnico. 

UKRADLI OSEBNI AVTO 

v noči s torka na sredo, z 2 1 . na 
22. februar, je neznanec s parki
rišča v Ulici Pohorskega odreda v 
Slovenski Bistrici ukradel osebni 
avtomobil znamke BMW 520. Avto 
je imel registrsko oznako MB V2-
672, je črne barve, njegov lastnik 
pa je Zmago G. iz Slovenske Bistri
ce. 

PRELUKNJALA 8 0 
AVTOMOBILSKIH GUM 

Dva m l a d e n i č a iz oko l i ce Slo
v e n s k e B is t r i ce s ta konec 
prejšnjega tedna obiskala RTC Tri
je kralji. Najbrž nista našla primer
nega mesta za parkiranje, zato sta 
vožnjo nadaljevala do Osankarice, 
kjer sta u k r a d l a a k u m u l a t o r s k i 
vrtalni stroj in se vrnila v RTC Trije 
kralji. Tam sta se znesla nad oseb
nimi avtomobil i in na 25 avtomobi
lih z vr ta ln im strojem preluknjala 
čez 80 avtomobi lsk ih gum. Eden 
od gos tov ju je zasači l , tedaj sta 
odvrg la vrtalni stroj in pobegni la . 
Policisti iz Slovenske Bistrice so ju 
kmalu izsledi l i in ju bodo ovadi l i 
javnemu tožilstvu zaradi utemelje
nega suma storitve kaznivega de
janja poškodovanja tuje stvari. 

DVE VLOMNl TATVINI 

v noči s ponedel jka na torek, z 
20 . na 2 1 . feb ruar , je neznanec 
vlomil v prostor Kmetijske zadruge 
Dravsko pol je v Lovrencu na Dr. 
polju. Odnesel je večjo količino ci
garet in živil. Po oceni je povzročil 
škodo za dobrih 400.000 tolarjev. 

V enak i v iš in i so ocen i l i t ud i 
škodo, ki jo je neznanec povzročil 
z v lomom v noči z 22. na 23. febru
ar v proda ja lno MIP Ptuj v Kopa
liški ulici v Kidričevem. Tu je z vlo
milcem izginila večja količina ciga
ret in kave. 

GORELO NA DESTRNIKU 

V sredo, 22. februarja, malo po 
po lnoč i je izbruhni l požar na go
spodarskem pos lup ju Štefana L. 
na Destrniku. Ogenj je poslopje v 
ce lo t i un i č i l , z n j im pa več jo 
količino sena, pšenice in več kme
ti jskih strojev. Po strokovnih ugo
tovitvah je ogenj nastal zaradi krat
kega stika na električni napeljavi. 
Škodo so ocenili na okoli tri milijo
ne tolarjev. 

Z NOŽEM HUDO RANIL 
PRIJATELJICO 

V petek, 24. februarja, okoli 18. 
ure je Robert T. iz Ptuja prišel na 
dvorišče stanovanjske hiše na Za
grebški cesti v Ptuju, kjer stanuje 
njegova prijateljica 22-letna Marja
na V. Na dvor i šču sta se najpre j 
sporekla, potem pa je Robert z lov
sk im nožem zabodel svo jo prija
teljico v predel trebuha. Zelo hudo 
ranjeno so takoj prepel jal i v ptuj
sko bolnišnico, kjer so jo obdržali 
in je še vedno v smrtni nevarnosti. 
Robert T. je po dejanju pobegni l , a 
so ga ptujski policisti in mariborski 
k r imina l is t i čez po ld rugo uro že 
izsledil i . Privedli so ga pred prei
skovalnega sodnika, ki ga je zas
lišal zaradi poskusa umora. 

POSKUS UMORA IN SAMOMOR 

v če t r tek , 23. februar ja , nekaj 
pred 5. uro sta se oče 55-letni Ivan 
P. in njegova 25-letna hčerka Lidi
ja, oba od Svete Trojice, napoti la 
na de lovno mesto. Na Troj iškem 
t r g u ju je za eno i z m e d z g r a d b 

OSEBNA KEONIKA 
R O D I L E SO - ČKSTI 1 Л-
MO: Servet Brojaj. Do i nav
ika C. 8, Ptuj - deklico; Alen
ka V a l e n k o , Stojnci 133, 
Marko\c i - Domna; Slavica 
Vindiš. Švajgerjeva 1, Ptuj -
Nušo; Jelka Zabavnik, Skoli-
brova 9, Ormož - A n j o ; Lidija 
Hrga, Hvalct inci 14, Vito
marci - dečka; Ksenja Sekol, 
Tomšičeva 40, Slov. Bistrica -
Ano; Terezija Rajšp, Rjavci 
37, V i t o m a r c i - Gregor ja ; 
Mart ina Rizman, Nova vas 
pri Markovc ih 91 - dečka; 
Gabrijela Meznarič, Tovar
niška l.\ Kidričevo - deklico; 
Cvetka Gtncjšek, Sp. Polska-
va 245. Slov. Bistrica - Mati
ca; Tatjana Jelen, Slomškova 
6 , Ptuj - deklico; Irena Ne
mec , U r b a n 73, Š t r igova , 
Čakovec - T a m a r o ; Metka 
Ratek, Mali Brebrovnik 33, 
Ivanjkovci - Timoteja. 

UMRLI SO: Jožef Gajzer , 
Lackova 1. Kidričevo, -I' 1934 
- 1 20. februar 1995; Terezija 
Potrč, Nadbišec31,:i: 1913-
t 17. februarja 1995; Janez 
Ljubeč, Gibina7/a,::: 1911 - t 
17. f eb rua r j a 1995; F ranc 
Šalamun, Slavšina 8, -i' 1949 -
t 20. februarja 1995; Ivana 
Plohi, Borovci 19, 1922 - t 
21. februarja 1995; Ivan Mur
ko, Trnovska vas 18.:-: 1942-
122 . februarja 1995; Marija 
Markrab, rojena Drevenšek, 
Kajuhova ul. 7, Kidričevo, 
1919 - t 23. februarja 1995; 
Ludvik Kokol, Strelci 16. :•: 

, 1 9 2 3 - t 23. februarja 1995. ; 

pričakal 37-letni Marjan V. in začel 
s t re l j a t i . Zade l je Ivana P. in ga 
težko ranil, potam pa je pobegnil. 
Ivana P. so takoj prepeljali v mari
b o r s k o bo ln i šn i co , kjer so mu z 
operaci jo rešili življenje. Dogodek 
je močno vznemiril prebivalce - ne 
s a m o pr i Sv. T ro j i c i , t emveč na 
širšem območju Slovenskih goric. 
Policisti so takoj organizirali iskan
je pobeg lega napadalca, sodelo
valo je čez 50 policistov, vključeri\ 
so b i l i t u d i kon jen i k i in vodn ik i 
s l u ž b e n i h psov . Nekaj p red 13. 
uro so pol icist i začeli preiskovati 
tudi bližnji gozd. Izkazalo se je, da 
se je napadalec skril prav v njem. 
Ko so se policisti približevali skri
vališču, se je 37-letni Marjan Vrabl 
iz Ž e r o v i n c e v v o b č i n i Ormož 
ustrelil. Ob njem so našli starejšo, 
neko l iko zarjavelo puško s prire-
zano cevjo, ki jo je nabavil pred le
t o m , ko so se začel i spor i z 
družino P. Marjan je namreč živel v 
zunajzakonski zvezi z Lidijo P. in 
imel z njo o t roka . Po nekaj letih 
skupnega življenja sta se predlani 
razš la , t ega pa Marjan ni moge l 
prebolet i . Začeli so se spori, pisal 
je g r o z i l n a p i s m a . Nazadn je je 
prišlo do t ragedi je, ki je v četrtek 
vznemirila ljudi. Podrobnosti , ki so 
Marjana pripeljala do tako krutega 
brezumnega dejanja, pa je odne
sel v grob. 

POPRAVEK 

v prejšnj i številki Tednika smo 
pod naslovom Voznica hudo ranje
na netočno opisali vzrok nesreče. 
Dejansko je voznica osebnega av
tomobi la Jožefa G. s Spodnje Haj
dine v križišču z regionalno cesto 
čakala , da bi varno zavila v levo. 
Pri tem je hrvaški državljan Mladen 
S. s svojim osebnim avtomobilom 
trčil v zadnji del avtomobila Jožefe 
G. Za ne točen op is se pr izadet i 
opravičujemo. 


